



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

ផែនការសកម្មភាពជាតិ

ស្តីពី

សុខភាពសិក្សា

២០២១ - ២០៣០

បានទទួលការឯកភាពពីគ.អ.ស.ស.
នាសម័យប្រជុំថ្ងៃទី០១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២២

មាតិកា

ទំព័រ

១- សារធាន	1
១.១- គោលនយោបាយ.....	3
១.២- ស្ថានភាព	3
១.៣- បញ្ហាអាទិភាព.....	20
២- យុទ្ធសាស្ត្រ	21
៣- ផែនការសកម្មភាព	25
៣.១- បរិយាយសង្ខេបពីវិសាលភាពនៃផែនការ	25
៣.២- តារាងអនុវត្តការងារ	26
៣.៣ សូចនាករស្នូលនៃយុទ្ធសាស្ត្រនីមួយៗ.....	85
៤- ការលទ្ធការគ្រប់គ្រងសេចក្តីព្រាងច្បាប់ លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត	88
៥- គម្រោងចំណាយ	92
៦- ការតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃ	94
៧- សេចក្តីសន្និដ្ឋាន	95
អក្សរកាត់	96

លេខកថា

ប្រទេសកម្ពុជាកំពុងស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលថ្មីមួយនៃការអភិវឌ្ឍគ្រប់វិស័យពិសេសវិស័យអប់រំ ឆ្លើយតបទៅនឹងបរិបទតំបន់និងសកលលោក ស្របតាមបំណងប្រាថ្នាលើកកម្ពស់គុណភាព សមធម៌ បរិយាបន្ននិងការសិក្សាពេញមួយជីវិតក្នុងក្របខណ្ឌនិងវិសាលភាពគ្របដណ្តប់ទូលំទូលាយជាងមុន។ គុណតម្លៃស្នូលនៃវិស័យអប់រំគឺអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សឱ្យបានពេញលេញ មានចំណេះដឹង សុខភាពល្អ សមត្ថភាពខ្ពស់ ភាពច្នៃប្រឌិត នវានុវត្តន៍ ស្មារតីសហគ្រិនភាព និងក្រមសីលធម៌ខ្ពស់ ដើម្បីរួមចំណែក ការអភិវឌ្ឍវិស័យឧស្សាហកម្មដែលជួយជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ចប្រកបដោយចីរភាពតាមរយៈការធ្វើពិពិធកម្មសេដ្ឋកិច្ច ការពង្រឹងការប្រកួតប្រជែងនិងលើកកម្ពស់ផលិតភាពឆ្ពោះទៅសម្រេចនូវចក្ខុវិស័យ អភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជាជាប្រទេសមានចំណូលមធ្យមកម្រិតខ្ពស់ត្រឹមឆ្នាំ២០៣០ និងប្រទេសមានចំណូលខ្ពស់ ត្រឹមឆ្នាំ២០៥០។

ក្នុងបរិបទនេះការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សាមានតួនាទីយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការផ្តល់ជាមូលដ្ឋានគ្រឹះ ដ៏រឹងមាំនិងមិនអាចខ្វះបានក្នុងការចូលរួមអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្ស ដោយផ្តើមចេញពីការគាំទ្រការអនុវត្ត តាមបែបពហុវិស័យបញ្ចូលគ្នាឆ្លើយតបនឹងគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាដែលទទួល បានការឯកភាពក្នុងសម័យប្រជុំពេញអង្គគណៈរដ្ឋមន្ត្រីកាលពីថ្ងៃទី៥ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩។

ផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាឆ្នាំ២០២១-២០៣០ បានរៀបចំឡើងដើម្បីអនុវត្ត គោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា ផ្ដោតលើសកម្មភាពជាអាទិភាព សម្រាប់អនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រ ទាំង៩ប្រកបដោយគុណភាព សមធម៌ បរិយាបន្ន សម្រាប់អប់រំកុមារតូច បឋមសិក្សា មធ្យមសិក្សា ឧត្តម សិក្សា រួមទាំងអប់រំបច្ចេកទេស វិជ្ជាជីវៈ និងការសិក្សាពេញមួយជីវិតស្របតាមយុគសម័យបច្ចេកទេស ឌីជីថលក្នុងការបង្កើនសេដ្ឋកិច្ចនិងសុខុមុខដុមជីវិតបុគ្គលនិងសង្គម។ ផែនការសកម្មភាពជាតិនេះបំពេញ តួនាទីជាផែនទីចង្អុលផ្លូវសម្រាប់អនុវត្តសកម្មភាពលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សាដោយផ្សារភ្ជាប់ទំនាក់ទំនង រវាងគោលនយោបាយ យុទ្ធសាស្ត្រ ធនធានហិរញ្ញវត្ថុ មានភាពប្រទាក់ក្រឡា និងមានសង្គតិភាព ទៅនឹង កម្មវិធីមានស្រាប់ ដើម្បីធានាបាននូវការទទួលខុស ត្រូវក្នុងផែនសមត្ថកិច្ចរៀងៗ ខ្លួនក្នុងការរួម ចំណែក ធ្វើឱ្យសម្រេចបាននូវគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពឆ្នាំ២០៣០ខាងមុខ។

ដើម្បីឱ្យការអនុវត្តផែនការសកម្មភាពជាតិនេះទទួលបានជោគជ័យចាំបាច់ត្រូវមានការប្តេជ្ញាចិត្ត រួមគ្នារវាងក្រសួង ស្ថាប័ន ដៃគូអភិវឌ្ឍ វិស័យឯកជន និងគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ ឆ្លើយតបទៅនឹង ការអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សឱ្យក្លាយជាពលរដ្ឋសកលស្របតាមបរិបទនៃការអភិវឌ្ឍកម្ពុជា។

ថ្ងៃ ២៥ ខែ មេសា ឆ្នាំ ២០២២ រាជធានីភ្នំពេញ ព.ស.២៥៦៦

ធ្វើនៅរាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ២៤ ខែ មេសា ឆ្នាំ ២០២២

រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជននិងកីឡា
និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា



(Handwritten signature in blue ink)

បណ្ឌិតសភាចារ្យ ហង់ជួន ណារ៉ុន

១- សារធាន

ការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា គឺជាកត្តាដ៏សំខាន់មួយដែលរួមចំណែកដល់ការធានាបាននូវការសិក្សាប្រកបដោយគុណភាព និងបង្កើនអត្រាបញ្ចប់ការសិក្សា ដើម្បីសម្រេចនូវគោលដៅនៃការអប់រំ។ អ្នកសិក្សាមានសុខភាពល្អ នឹងចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងសកម្មភាពរៀន ជាពិសេសជួយបង្កើនអត្រាគង់វង្ស និងបង្កើនភាពវៃឆ្លាតរបស់អ្នកសិក្សា។ ផ្ទុយទៅវិញ បើសុខភាពអ្នកសិក្សាមានបញ្ហា នឹងក្លាយជាឧបសគ្គចម្បងមួយរារាំងពួកគេមិនឱ្យទទួលបាននូវការសិក្សាល្អប្រសើរនៅក្នុងអំឡុងពេលសិក្សា។

ដោយមើលឃើញពីសារៈសំខាន់នេះ អង្គការសុខភាពពិភពលោក បានចេញសេចក្តីថ្លែងការណ៍ឆ្នាំ១៩៩៦ ស្តីពីការបង្កើតគោលនយោបាយ ច្បាប់ គោលការណ៍ណែនាំ សម្រាប់លើកកម្ពស់សុខភាពតាមសាលារៀន។ ទន្ទឹមនឹងនេះដែរ សន្និសីទពិភពលោកស្តីពីការអប់រំសម្រាប់ទាំងអស់គ្នា នៅទីក្រុងដាកា ប្រទេស សេណេហ្គាល់ ឆ្នាំ២០០០ អង្គការយូណេស្កូ អង្គការសុខភាពពិភពលោក អង្គការយូនីសេហ្វ អង្គការកម្មវិធីស្បៀងអាហារពិភពលោក អង្គការយូអិសអេដស៍ បានចេញសេចក្តីថ្លែងការណ៍ឱ្យប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍ ផ្ដោតការយកចិត្តទុកដាក់លើការប្រមូលធនធានសម្រាប់សុខភាពសិក្សាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

ក្នុងដំណើរវិវត្តជាបន្តបន្ទាប់ ក្របខណ្ឌសកម្មភាពពាក់ព័ន្ធនឹងសុខភាពសិក្សាត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងសេចក្តីប្រកាសនៃវេទិកាអប់រំពិភពលោក នៅទីក្រុង Incheon ប្រទេសកូរ៉េខាងត្បូង នាឆ្នាំ២០១៥ ស្តីពីចក្ខុវិស័យអប់រំឆ្នាំ២០៣០ ឆ្ពោះទៅរកការអប់រំមានគុណភាព បរិយាបន្ន សមធម៌ និងសិក្សាពេញមួយជីវិតសម្រាប់ទាំងអស់គ្នា។ នៅឆ្នាំ២០១៥ ប្រទេសនៅក្នុងតំបន់អាស៊ាន បានកំណត់ “ការអប់រំនិងគាំពារកុមារដោយមិនទុកកុមារណាម្នាក់ចោល ពិសេសកុមារដែលបាត់បង់ឱកាស” ជាអាទិភាពមួយក្នុងចំណោមអាទិភាពទាំងប្រាំពីរនៅក្នុងរបៀបវារៈសំខាន់សម្រាប់ឆ្នាំ២០១៥-២០៣៥។ នៅថ្ងៃទី២៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៦ សន្និសីទពិភពលោកលើកទី៩ ស្តីពីការលើកកម្ពស់សុខភាព នៅទីក្រុងសៀងហៃ បានអំពាវនាវជាថ្មីម្តងទៀតឱ្យរដ្ឋជាសមាជិកទាំងអស់ ត្រូវបង្កើនការវិនិយោគបន្ថែមដោយមានការចូលរួមពីគ្រប់វិស័យ ទាំងរដ្ឋ ឯកជន និងសង្គមស៊ីវិល ក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពនិងសុខុមាលភាព ដើម្បីធ្វើឱ្យសម្រេចគោលដៅអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព។ មកដល់ពេលនេះ មានប្រទេសជាច្រើននៅក្នុងតំបន់បានបង្កើតជាគោលនយោបាយនិងគោលការណ៍ណែនាំនានា ស្តីពីសុខភាពសិក្សា។

រាជរដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានដាក់ចេញចក្ខុវិស័យក្នុងការប្រែក្លាយទៅជាប្រទេសដែលមានប្រាក់ចំណូលមធ្យមកម្រិតខ្ពស់ក្នុងឆ្នាំ២០៣០ និងទៅជាប្រទេសដែលមានប្រាក់ចំណូលខ្ពស់ក្នុងឆ្នាំ២០៥០។ ដើម្បីសម្រេចចក្ខុវិស័យខាងលើ រាជរដ្ឋាភិបាល បានកំណត់យុទ្ធសាស្ត្រចតុកោណ ដំណាក់កាលទី៤ នៅមុំទី១ អំពីការអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្ស និងមុំទី៣ អំពីការលើកកម្ពស់សេវាសុខភាពសាធារណៈនិងអាហារូបត្ថម្ភ ក្នុងគោលបំណងអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សប្រកបដោយគុណ

ភាព ផលិតភាពការងារខ្ពស់ និងសុខភាពរឹងមាំ។ ក្នុងន័យនេះ រាជរដ្ឋាភិបាល បាននិងកំពុងយកចិត្តទុកដាក់យ៉ាងខ្លាំងក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា ដោយបានដាក់ចេញជាសំណុំយុទ្ធសាស្ត្រនិងសកម្មភាពអន្តរកម្មរវាងគ្រឹះស្ថានសិក្សានិងសេវាកម្មសុខភាពនានា ដើម្បីលើកកម្ពស់សុខភាព តាមរយៈការអប់រំសុខភាព ការបង្ការជំងឺ ការផ្តល់សេវាសុខភាពចាំបាច់ ការលើកកម្ពស់អនាម័យ បរិស្ថាន និងការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតដល់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាជាដំណាក់កាលៗ ។

ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា នៅឆ្នាំ២០០៦ បានដាក់ចេញគោលនយោបាយ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា ក្នុងគោលបំណងផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពចាំបាច់ ការអប់រំសុខភាព ការលើកកម្ពស់បរិស្ថានសាលារៀន និងការចូលរួមពីអ្នកពាក់ព័ន្ធ។ ទោះបីជាក្រសួង បានខិតខំប្រឹងប្រែងក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា ដូចបានរៀបរាប់ខាងលើក្តី ក៏ការអនុវត្តការងារសុខភាពសិក្សាមិនទាន់មានភាពគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ជាពិសេសមិនទាន់ទទួលបានការចូលរួមផុលផុសពីស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធនៅឡើយ។ យោងលើបរិបទនេះ រាជរដ្ឋាភិបាលនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានដាក់ចេញនូវគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា ហើយទទួលបានការឯកភាពនាសម័យប្រជុំពេញអង្គគណៈរដ្ឋមន្ត្រីនាថ្ងៃទី៥ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលជាផែនទីបង្ហាញផ្លូវក្នុងការចូលរួមអនុវត្តពេញលេញតាមរដ្ឋធម្មនុញ្ញ ច្បាប់ស្តីពីការអប់រំ និងដើម្បីឆ្លើយតបភាពរីកចម្រើននិងតម្រូវការដ៏ទទួលបានរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ ព្រមទាំងជំរុញការអនុវត្តសិទ្ធិមនុស្ស។ គោលនយោបាយនេះ តម្រូវឱ្យមានការចូលរួមជាពហុវិស័យពាក់ព័ន្ធប្រកបដោយសង្គតិភាព និងអាចអនុវត្តបាន ក្នុងការចូលរួមអភិវឌ្ឍមូលធនមនុស្សដែលជាបំណងប្រាថ្នាដ៏ទទួលបានរបស់ប្រជាជនកម្ពុជា ដើម្បីកសាងកម្ពុជាក្លាយជាអរិយប្រទេសនាពេលអនាគត។

ដើម្បីប្រែក្លាយគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាទៅជាការអនុវត្តជាក់ស្តែង ចាំបាច់ត្រូវមានផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាមួយមានលក្ខណៈគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ និងអាចអនុវត្តបាន ក្នុងនោះផ្ដោតជាសំខាន់លើសកម្មភាពអាទិភាពសម្រាប់អនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រទាំង៩ប្រកបដោយគុណភាព សមធម៌ បរិយាបន្ន សម្រាប់អប់រំកុមារតូច បឋមសិក្សា មធ្យមសិក្សា និងឧត្តមសិក្សា រួមទាំងការអប់រំបច្ចេកទេសនិងវិជ្ជាជីវៈ និងការសិក្សាពេញមួយជីវិត ដើម្បីបង្កើនប្រសិទ្ធភាព គុណភាពផលិតភាពការងារ ស្របតាមយុគសម័យបច្ចេកទេស ឌីជីថល ក្នុងការបង្កើនសេដ្ឋកិច្ច និងសុខុដុមជីវិតបុគ្គល និងសង្គម។ ផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាឆ្នាំ២០២១-២០៣០នេះ ត្រូវបានរៀបចំឡើងក្នុងគោលដៅផ្សារភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងរវាងគោលនយោបាយ យុទ្ធសាស្ត្រ ធនធានហិរញ្ញវត្ថុតាមរយៈសកម្មភាពភាពប្រទាក់ក្រឡាគ្នា និងមានសង្គតិភាពទៅនឹងកម្មវិធីមានស្រាប់ ដោយមានការពិគ្រោះយោបល់ និងការវិភាគល្អិតល្អន់រវាងក្រសួង ស្ថាប័ន អ្នកពាក់ព័ន្ធ ដៃគូអភិវឌ្ឍ ដើម្បីធានាបាននូវការបំពេញមុខងារ តួនាទីភារកិច្ច និងការទទួលខុសត្រូវក្នុងផែនការសមត្ថកិច្ចរៀងៗខ្លួន ក្នុងការចូលរួមចំណែកធ្វើឱ្យសម្រេចបាននូវគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពឆ្នាំ២០៣០ខាងមុខ។

១.១- គោលនយោបាយ

គោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា មានចក្ខុវិស័យ អភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សឱ្យមានលក្ខណៈសម្បត្តិពេញលេញនិងមានសុខភាពល្អ ទាំងកាយសម្បទា ទាំងបញ្ញា ទាំងស្មារតី ដើម្បីអភិវឌ្ឍសង្គមកម្ពុជាប្រកបដោយចីរភាព ព្រមទាំងមានគោលបំណងរួមចំណែកលើកម្ពុស់គុណភាពអប់រំ និងផ្តល់ឱ្យអ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ នូវលទ្ធភាពក្នុងការទទួលបាននូវសុខភាពល្អនិងសុខុមាលភាព ដើម្បីក្លាយជាធនធានមនុស្សប្រកបដោយសក្តានុពល។

ដើម្បីសម្រេចចក្ខុវិស័យនិងគោលបំណងខាងលើ គោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាមានគោលដៅដំបូងដោយផ្ដោតលើការ ៖

- លើកកម្ពស់ការផ្តល់សេវាសុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ
- លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ
- លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយបរិយាបន្ន
- បណ្តុះវប្បធម៌ថែរក្សាសុខភាពផ្ទាល់ខ្លួន គ្រួសារ និងសង្គម
- ជំរុញការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា។

ក្នុងការធ្វើឱ្យសម្រេចនូវគោលដៅខាងលើ គោលនយោបាយជាតិនេះ មានយុទ្ធសាស្ត្រចម្បងៗ ចំនួន៩ និងយុទ្ធសាស្ត្ររងចំនួន៥៥។

១.២- ស្ថានភាព

ក្នុងជំរឿនប្រជាជនឆ្នាំ២០១៩ ប្រទេសកម្ពុជាមានប្រជាជនសរុប ១៥ ៥៥២ ២១១នាក់ ក្នុងនោះប្រុសមានចំនួន ៧ ៥៧១ ៨៣៧នាក់ ស្មើនឹង ៤៨,៧ភាគរយ និងស្រីមានចំនួន ៧ ៩៨០ ៣៧៤នាក់ ស្មើនឹង ៥១,៣ភាគរយ។ រយៈពេល១១ឆ្នាំ ចន្លោះឆ្នាំ២០០៨ ដល់ឆ្នាំ២០១៩ ចំនួនប្រជាជនបានកើនឡើង ២ ១៥៦ ៥២៩នាក់ ស្មើនឹង១៦,១ភាគរយ។ ទំហំគ្រួសារជាមធ្យមនៅថេរ៤,៣នាក់ តាំងពីឆ្នាំ២០០៨។ ប្រជាជន៦០,៦ភាគរយរស់នៅតាមទីជនបទនិងប្រមាណ៣៩,៤ភាគរយរស់នៅទីប្រជុំជន។ អ្នកនិយាយភាសាកំណើតជាតិដើមភាគតិចមានចំនួនប្រមាណ២,៩ភាគរយនៃចំនួនប្រជាជនសរុប។ កុមារក្នុងវ័យសិក្សា ត្រូវបានប្រមាណថាជាង ៩០ភាគរយ នៃប្រជាជនដែលមានអាយុចាប់ពី ៦-១១ឆ្នាំ និងអាយុ ១២-១៤ឆ្នាំ បច្ចុប្បន្នកំពុងចូលរៀន ។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បានអនុម័តរបៀបវារៈគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាព (គ.អ.ច) ២០១៦-២០៣០ ជាមួយនឹងប្រទេសជាសមាជិកអង្គការសហប្រជាជាតិ នៅក្នុងសម័យប្រជុំប្រចាំឆ្នាំរបស់មហាសន្និបាតអង្គការសហប្រជាជាតិកាលពីខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៥។ ក្នុងដំណាក់កាលថ្មីនេះ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានបន្តការខិតខំរបស់ខ្លួន ដើម្បីធ្វើមូលដ្ឋាននីយកម្មសកលនៃគ.អ.ច ឱ្យស្របទៅនឹងបរិបទកម្ពុជាដែលហៅថាគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពកម្ពុជា(គ.អ.ច.ក)។ គ.អ.ច.ក

មានគោលដៅចំនួន១៨ ចំណុចដៅចំនួន៨៨ និងសូចនាករសរុបចំនួន១៤៨ ក្នុងនោះ សូចនាករថ្នាក់ជាតិមានចំនួន៩៦។ គោលដៅទី៤ ក្នុងចំណោមគោលដៅទាំង១៨ គឺ “ធានាការអប់រំប្រកបដោយគុណភាព បរិយាបន្ន និងសមធម៌និងលើកកម្ពស់កាលានុវត្តភាពសិក្សាពេញមួយជីវិតសម្រាប់ប្រជាជនគ្រប់រូប” ក្នុងនោះចំណុចដៅ ៤.a មានបញ្ជាក់ច្បាស់ថា កសាងនិងធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវសម្ភារៈបរិក្ខារអប់រំដែលធ្វើឱ្យមានភាពប្រែប្រួលដល់កុមារ អ្នកបាត់បង់សមត្ថភាពពលកម្ម យេនឌ័រ និងផ្តល់នូវសុវត្ថិភាព គ្មានអំពើហិង្សា មានបរិស្ថាននៃការសិក្សាប្រកបដោយបរិយាបន្ន និងប្រសិទ្ធភាពសម្រាប់ប្រជាជនគ្រប់រូប។ ចំណុចដៅនេះមានសូចនាករចំនួន៣គឺ៖ ទី១. សមាមាត្រនៃសាលាមត្តេយ្យសិក្សាសាលាបឋមសិក្សា និងសាលាមធ្យមសិក្សាដែលមានឧបករណ៍ទឹកស្អាតសម្រាប់បរិភោគ លទ្ធផលដៅ ៤៤,៧ភាគរយ នាឆ្នាំ២០២០ និង៨០,០ភាគរយ នាឆ្នាំ២០៣០ ទី២. សមាមាត្រនៃសាលាមត្តេយ្យសិក្សា សាលាបឋមសិក្សា និងសាលាមធ្យមសិក្សាដែលមានបង្គន់អនាម័យប្រើប្រាស់ លទ្ធផលដៅ ៧១,៦ភាគរយ នាឆ្នាំ២០២០ និង១០០ភាគរយ នាឆ្នាំ២០៣០ និងសូចនាករទី៣. ភាគរយនៃសាលាបឋមសិក្សា និងមធ្យមសិក្សាដែលមានជម្រាលសម្រាប់សិស្សពិការ លទ្ធផលដៅ៦,៧ភាគរយ នាឆ្នាំ ២០២០ និង២០,០ភាគរយ នាឆ្នាំ២០៣០។ គោលដៅទី៦ “ធានាឱ្យមានទឹកនិងអនាម័យ និងការគ្រប់គ្រងទឹកនិងអនាម័យប្រកបដោយចីរភាពសម្រាប់ប្រជាជនគ្រប់រូប” ចំណុចដៅសម្រាប់គោលដៅទី៦នេះ គឺត្រឹមឆ្នាំ២០៣០ ត្រូវ៖ ១. សម្រេចនូវការទទួលបានសកលកម្មនិងសមធម៌នូវសុវត្ថិភាពនិងសមស្របទឹកបរិភោគសម្រាប់ប្រជាជនទាំងអស់ ២. សម្រេចនូវការទទួលបានគ្រប់គ្រាន់និងសមធម៌នូវអនាម័យសម្រាប់ប្រជាជនគ្រប់រូប និងបញ្ចប់ការបន្ទោរបង់ពាសវាលពាសកាល ផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់លើតម្រូវការរបស់ស្ត្រី កុមារី និងប្រជាជនដែលរស់នៅក្នុងស្ថានភាពងាយរងគ្រោះ ៣. ធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងគុណភាពទឹក ដោយកាត់បន្ថយការបំពុល ការលុបបំបាត់ការចោលសំរាម និងកាត់បន្ថយឱ្យនៅកម្រិតទាបបំផុតនៃការចោលសម្ភារៈ និងសារធាតុជាតិគីមីដែលមានគ្រោះថ្នាក់ កាត់បន្ថយឱ្យនៅពាក់កណ្តាលសមាមាត្រនៃសំណល់រាវដែលមិនបានសម្អាត និងបង្កើនឱ្យបានច្រើនវត្ថុធាតុដើមកើតឡើងវិញ និងការប្រើប្រាស់ឡើងវិញប្រកបដោយសុវត្ថិភាពជាសកល ៤. ពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ និងគ្រាំទ្រការកសាងសមត្ថភាពដល់បណ្តាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍក្នុងកម្មវិធី និងសកម្មភាពពាក់ព័ន្ធទឹកនិងអនាម័យរួមទាំងបច្ចេកវិទ្យាប្រមូលទឹក បន្សាបទឹកប្រៃ ប្រសិទ្ធភាពទឹក សម្អាតសំណល់រាវ កែច្នៃ និងប្រើប្រាស់ឡើងវិញ។

អត្រាអក្ខរភាពសម្រាប់កាសាលាមួយក្នុងចំណោមប្រជាជនទូទៅអាយុចាប់ពី៧ឆ្នាំឡើង បានកើនឡើងដល់៨៨,៥ភាគរយ នៅក្នុងឆ្នាំ២០១៩ ដែលជាលទ្ធផលនៃការខិតខំប្រឹងប្រែងអស់ជាច្រើនឆ្នាំរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលនៃការវិនិយោគលើវិស័យអប់រំ។ ក្នុងឆ្នាំសិក្សា២០១៩-២០២០ ប្រទេសកម្ពុជាមានគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅសាធារណៈ ចាប់ពីមត្តេយ្យសិក្សារហូតដល់មធ្យមសិក្សាទុតិយភូមិ និងអប់រំបច្ចេកទេសសរុប១៣ ៤៩៨ ក្នុងនោះមត្តេយ្យសិក្សាចំនួន៤៤០៩ បឋមសិក្សាចំនួន៧ ២៨២ មធ្យមសិក្សាបឋមភូមិចំនួន១ ២៤៧ មធ្យមសិក្សាទុតិយភូមិចំនួន៥៤៤ មធ្យមសិក្សាបច្ចេកទេស

ចំនួន១៦ ។ អ្នកសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាសាធារណៈសរុប៣ ២១២ ០៧២នាក់ ស្រី៤៩,៧ភាគរយ ក្នុងនោះមត្តេយ្យសិក្សាមាន២៣២ ២០៧នាក់ ស្រី៤៩,៨ភាគរយ បឋមសិក្សាមាន២ ០២៣ ៤៧៣ ស្រី៤៧,៩ភាគរយ មធ្យមសិក្សាបឋមភូមិមាន៦១៨ ៩៦៨ ស្រី៥២,៦ភាគរយ មធ្យមសិក្សាទុតិយភូមិមាន៣៣៤ ៧១២ ស្រី៥៤,៨ភាគរយ និងមធ្យមសិក្សាអប់រំបច្ចេកទេសមាន២ ៧១២នាក់ ស្រី៣៨,៤ភាគរយ។ លើសពីនេះ មានមត្តេយ្យសហគមន៍ចំនួន៣ ០៦៤កន្លែង មានសិស្សចំនួន៧២ ៤១៤នាក់ ស្រី៥១,២ភាគរយ។ វិស័យឯកជនបានចូលរួមចំណែក៧,១ភាគរយ ដោយមានគ្រឹះស្ថានសិក្សាសរុប១ ៤២៦កន្លែង និងសិស្សសរុប២៤៥ ៦៣៧នាក់ ស្រី៤៩,៩ភាគរយ។ លើសពីនេះ គ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សាមានចំនួន១២៤កន្លែង មាននិស្សិតចំនួន២២២ ៨៧៩នាក់ ស្រី៤៨ភាគរយ កំពុងសិក្សា។ ជារួមមានអ្នកសិក្សាសរុប៣ ៧៥៣ ០០២នាក់ ត្រូវការសេវាសុខភាពសិក្សា នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សារបស់ពួកគេដែលកំពុងសិក្សា នេះមិនទាន់រាប់បញ្ចូល ថ្នាក់អក្ខរកម្ម និងមជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាសហគមន៍ ដែលមាន១ ២៩២កន្លែង មានអ្នកសិក្សាសរុប៣៨ ៤៧៨នាក់ ស្រី៦៥,១ភាគរយ ព្រមទាំងបុគ្គលិកអប់រំគ្រប់កម្រិតសរុប១២១ ៦៨០នាក់ ស្រី៤៦,១៥ភាគរយផងទេ ។

ក្នុងរយៈពេល២០ឆ្នាំចុងក្រោយ កម្ពុជាត្រូវបានចាត់ទុកជាប្រទេសមានការវិវឌ្ឍជាវិជ្ជមានគួរឱ្យកត់សម្គាល់មួយក្នុងពិភពលោក ដោយរក្សាបាននូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ចក្នុងរង្វង់៧ភាគរយជារៀងរាល់ឆ្នាំ លើកលែងតែឆ្នាំមានវិបត្តិហិរញ្ញវត្ថុឆ្នាំ២០០៩។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១៥មក កម្ពុជាបានឆ្លងផុតឋានៈពីប្រទេសដែលមានការអភិវឌ្ឍតិចតួច មកជាប្រទេសមានចំណូលមធ្យមកម្រិតទាប ហើយនៅឆ្នាំ២០២០ ចំណូលជាមធ្យមសម្រាប់ប្រជាជនម្នាក់ៗកើនឡើងដល់១ ៦៨៣ដុល្លារអាមេរិក និងត្រូវបានព្យាករណ៍ថានឹងកើនឡើងដល់១ ៧៧១ដុល្លារអាមេរិក នៅឆ្នាំ២០២១។ ប្រជាជនដែលរស់នៅក្រោមបន្ទាត់ភាពក្រីក្របានធ្លាក់មកនៅត្រឹម១៣,៥ភាគរយ នាឆ្នាំ២០១៤។ ដំណើរឈានឡើងនេះបាននាំមកនូវមោទនភាពជាតិមិនធ្លាប់មានពីមុនមក ព្រមជាមួយនឹងក្តីសង្ឃឹម និងទំនុកចិត្តដ៏មុតមាំសម្រាប់ប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់រូប ក៏ដូចជាសង្គមជាតិទាំងមូលក្នុងការបន្តអភិវឌ្ឍសង្គម សេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជាឱ្យឈានដល់ដំណាក់កាលអភិវឌ្ឍថ្មីមួយទៀត ពោលគឺប្រទេសមានចំណូលមធ្យមកម្រិតខ្ពស់ ត្រឹមឆ្នាំ២០៣០។ តែទោះជាយ៉ាងនេះក៏ដោយ សេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជា មានបម្រែបម្រួលឡើងចុះដោយសារឥទ្ធិពលពីខាងក្រៅមួយចំនួន និងការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងផងដែរ ជាក់ស្តែងនៅឆ្នាំ២០០៩ កំណើនសេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជាបានធ្លាក់ចុះក្បែរសូន្យភាគរយ ដោយសារមូលហេតុវិបត្តិហិរញ្ញវត្ថុសកល និងឆ្នាំ២០២០នេះ កំណើនសេដ្ឋកិច្ចកម្ពុជាបានព្យាករណ៍ថាធ្លាក់ចុះមកនៅ -១,៩ភាគរយ ដោយសារវិបត្តិនៃការរាតត្បាតសកលនៃជំងឺកូវីដ១៩ ។

តាមរបាយការណ៍សមិទ្ធផលសុខាភិបាលនៅប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ ប្រជាជនកម្ពុជាគ្រប់វ័យបានទៅរកសេវាព្យាបាលសាធារណៈមានការកើនឡើងជារៀងរាល់ឆ្នាំរហូតដល់ជាង ១៣លានករណីក្នុងមួយឆ្នាំ។ ក្នុងនោះគេសង្កេតឃើញថាជំងឺឆ្លងនៅតែជាបញ្ហាសុខភាពសាធារណៈសំខាន់ជាងគេ ។ ជាក់ ស្តែងក្នុងមួយឆ្នាំៗករណីនៃជំងឺឆ្លងចម្បងៗនាំមុខគេចំនួន១០មានចំនួនជាង៤លានករណី ក្នុង

នោះកុមារអាយុក្រោម៥ឆ្នាំមានចំនួនជាង១លានករណី ដែលរួមមានជំងឺរលាកផ្លូវដង្ហើមលើស្រួចស្រាល់ រលាកក្រពះស្រួចស្រាល់ រាករហូតដល់ខ្សោះជាតិទឹក រលាកសួត រលាកផ្លូវដង្ហើមផ្នែកខាងក្រោម រលាកក្រពះរ៉ាំរ៉ៃ រាកមួល រលាកទងសួតស្រួចស្រាល់ គ្រុនពោះរៀន និងភ្នែកក្រហម។

ដោយឡែក កុមាររៀននៅមត្តេយ្យសិក្សានិងបឋមសិក្សា ចំនួនជាង៩០ភាគរយ មានជំងឺពុកធ្មេញដោយមិនបានព្យាបាល ក្នុងចំណោមនោះ៨៦ភាគរយ មានឆ្លងមេរោគរ៉ាំរ៉ៃលើធ្មេញពុកស្រាប់មួយឬលើស (MoH 2011)។ កត្តាសំខាន់នៃរោគពុកធ្មេញនេះបណ្តាលមកពីកង្វះការថែទាំសុខភាពមាត់ធ្មេញចំពោះកុមារ ការដុសសម្អាតធ្មេញមិនបានត្រឹមត្រូវនិងទៀងទាត់ ការអនុញ្ញាតឱ្យកុមារទទួលទានអាហារដែលមានរសជាតិផ្អែម។ វិធានការឆ្លើយតបមួយចំនួនមានប្រសិទ្ធភាពដែលកំពុងអនុវត្តដូចជា ការអនុវត្តការដុសសម្អាតធ្មេញ ការលាបថ្នាំក្លុយអរោយ និងការបិទចង្កូរធ្មេញកុមារនៅតាមសាលាមត្តេយ្យនិងបឋមសិក្សា បម្រាមទទួលទានភេសជ្ជៈនិងអាហារផ្អែមខ្លាំងជាដើម។ តែទោះជាយ៉ាងណាវិធានការទាំងនោះ មិនទាន់បានរៀបចំឱ្យបានទូលំទូលាយនៅឡើយ ហើយភាគច្រើនពឹងផ្អែកលើជំនួយពីដៃគូ និងវិស័យឯកជន។

ដោយឡែកជំងឺដង្កូវព្រួនឆ្លងតាមដី (STH) បានចូលរួមចំណែកធ្វើឱ្យកុមារមានបញ្ហាកង្វះអាហារូបត្ថម្ភ ស្លេកស្លាំង និងមិនផ្ទង់អារម្មណ៍ក្នុងការសិក្សារៀនសូត្រ។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០០៤មកក្រសួងសុខាភិបាលបានសហការជាមួយក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានដាក់ចេញនូវគោលនយោបាយស្តីពីការ ផ្តល់ថ្នាំទម្លាក់ព្រួន២ដងក្នុង១ឆ្នាំ ចំពោះសិស្សានុសិស្សទាំងអស់នៅតាមសាលាបឋមសិក្សា បានធ្វើឱ្យអត្រាប្រេវ៉ាឡង់នៃជំងឺដង្កូវព្រួនឆ្លងតាមដី ចំពោះកុមារបឋមសិក្សាមានការថយចុះគួរឱ្យកត់សម្គាល់ពីចំនួនជិត៨០ភាគរយ មកនៅ១៦,៧ភាគរយនៅឆ្នាំ២០២០ (CNM-2020)។ ចាប់ពីឆ្នាំ២០១៣មករហូតមកដល់បច្ចុប្បន្ន កម្មវិធីផ្តល់ថ្នាំទម្លាក់ដង្កូវព្រួន បានពង្រីកដល់សិស្សានុសិស្សមធ្យមសិក្សាថែមទៀត ដោយរៀបចំដំណាលគ្នានឹងយុទ្ធនាការផ្តល់វីតាមីនអា ដែលធ្វើនៅក្នុងខែវិច្ឆិកានិងខែឧសភា។

ទន្ទឹមគ្នានេះ សិស្សានុសិស្សភាគច្រើនមិនបានតាមដានសុខភាពរបស់ខ្លួននោះទេ ហើយការពិនិត្យសុខភាពប្រចាំឆ្នាំក៏មិនបានធ្វើទៀងទាត់លើកលែងតែមានជំងឺដែលត្រូវទៅពិនិត្យនិងព្យាបាល។ ហេតុដូច្នេះ កុមារមានបញ្ហាខ្វះគីឡូ លើសគីឡូ បញ្ហាគំហើញ បញ្ហាកម្លាំងពូកែ ត្រូវបានរកឃើញចំពោះកុមារដែលស្ថិតក្នុងក្រុមគោលដៅបានពិនិត្យសុខភាពគាំទ្រដោយដៃគូ។ បញ្ហាកំហុសកំណុំរូបភាពភាគច្រើនភ្នែកមីញ៉ូបជាមូលហេតុចម្បង ដែលធ្វើឱ្យគំហើញចុះខ្សោយចំពោះកុមារអាយុចន្លោះ៥ទៅ១៥ឆ្នាំ។ ការសិក្សាមួយស្តីពីកំហុសកំណុំក្នុងចំណោមសិស្សដែលមានអាយុពី១២ទៅ១៤ឆ្នាំ កាលពីឆ្នាំ២០១០ ដោយកម្មវិធីជាតិសុខភាពភ្នែកនៃក្រសួងសុខាភិបាល បានបង្ហាញថា អត្រាប្រេវ៉ាឡង់នៃកំហុសកំណុំមាន១៣,៧ភាគរយ ចំពោះអ្នកនៅទីក្រុង និង២,៨ភាគរយចំពោះអ្នកនៅជនបទ ហើយអត្រានេះ អាចនឹងកើនឡើងនាពេលបច្ចុប្បន្នដោយសារការកើនឡើងនៃការប្រើប្រាស់បរិក្ខារឌីជីថល

មិនបានត្រឹមត្រូវ ក្នុងនោះភាគច្រើនគឺភ្នែកមីញ៉ូប។ ផលវិបាកធ្ងន់ធ្ងរនៃបញ្ហាកំហុសកំណុំរូបភាពលើ កុមារគឺការវិវត្តទៅរកភ្នែកខ្លី ដែលជាប្រភេទភ្នែកមិនអាចមើលឆ្ងាយបានច្បាស់អស់មួយជីវិត បើ ទោះបីបានកែតម្រូវប្រព្យាបាលដោយវ៉ែនតាក៏ដោយ។ ដូចគ្នានេះ បុគ្គលិកអប់រំភាគច្រើនក៏មិនសូវបាន យកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការពិនិត្យសុខភាពឬតាមដានសុខភាពប្រចាំឆ្នាំរបស់ខ្លួន ដែលប្រការនេះ ធ្វើឱ្យ ស្ថានភាពជំងឺមួយចំនួនហាក់ដូចជាធ្ងន់ធ្ងរពេលបានទៅជួបគ្រូពេទ្យពេលខ្លួនធ្លាក់ខ្លួនឈឺ ទន្ទឹមគ្នានឹង មានជំងឺចំបាបម្ត ការធ្លាក់ទឹកចិត្ត និងការប៉ះទង្គិចផ្លូវចិត្តពិសេសបុគ្គលិកអប់រំដែលមានវ័យចាប់ពី៥០ ឆ្នាំឡើងទៅ។ ដំណោះស្រាយដ៏ប្រសើរ គួរមានកម្មវិធីពិនិត្យសុខភាពអ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំប្រចាំ ឆ្នាំ ដើម្បីងាយស្រួលក្នុងការអន្តរាគមន៍ទាន់ពេលវេលា និងមិនឈានទៅរកស្ថានភាពធ្ងន់ធ្ងរពិបាក ព្យាបាលរហូតដល់បាត់បង់ជីវិតថែមទៀតផង។ ជាក់ស្តែងដូចជាស្ថានភាពនៃការរាតត្បាតនៃជំងឺកូវីដ- ១៩ ករណីរកឃើញភ្លាមៗនៃអ្នកមានជំងឺកូវីដ-១៩ និងទទួលការព្យាបាលភ្លាមៗអាចកាត់បន្ថយអា ត្រាមរណភាពបានច្រើន ព្រមទាំងកាត់ផ្តាច់ការចម្លងទៅក្រុមគ្រួសារនិងសហគមន៍ផងដែរ។

មួយវិញទៀតតាមការអង្កេតជាសកល ស្តីពីការយល់ដឹងនិងឥរិយាបថប្រព្រឹត្តទាក់ទងផ្នែក សុខភាពរបស់សិស្សនៅកម្ពុជាក្នុងឆ្នាំ២០១៣ (GSHS-2013) បានបង្ហាញថា សិស្សមធ្យមសិក្សា ចំនួន១១,៩ភាគរយ បានរាយការណ៍ថា ពួកគេធ្លាប់ឆ្លងកាត់ការរួមភេទ។ ទង្វើនេះភាគច្រើនគឺសិស្ស ប្រុសដែលមានចំនួនរហូតដល់ ១៤,៣ភាគរយ បើធៀបជាមួយសិស្សស្រីដែលមានចំនួន ៩,៤ភាគ រយ។ ក្នុងចំណោមអ្នកធ្លាប់រួមភេទទាំងនេះ មានតែប្រមាណ៣០ភាគរយប៉ុណ្ណោះដែលសារភាពថាជា និច្ចជាកាលបានប្រើស្រោមអនាម័យ ហើយ១៦ភាគរយ ឆ្លើយថាបានរួមភេទនៅពេលពួកគេស្រវឹង។ ការសិក្សានេះក៏បានបង្ហាញដែរថាសិស្សមធ្យមសិក្សាចំនួន៥,៧ភាគរយ តែងតែមានអារម្មណ៍ថាមាន ភាពឯកស្ទើរតែជារៀងរាល់ថ្ងៃ។ សិស្សប្រមាណចន្លោះពី៣ទៅ៦ភាគរយ មានការព្រួយបារម្ភរហូត ដល់មិនឃ្លានអាហារឬមិនអាចញ៉ាំអាហារបាន ឬរហូតដល់មិនអាចគេងបាន។ ជិតពាក់កណ្តាលនៃ សិស្សដែលមានការចំបាបម្តទាំងនោះ មូលហេតុដោយសារមានគេសម្តីត គម្រាម ប្រមាទជាដើម។ សិស្សប្រមាណជា ៨,៨ភាគរយ បានរៀបគម្រោងលើការធ្វើអត្តឃាត រីឯសិស្សចំនួន ៦,៨ភាគរយ បានធ្លាប់ធ្វើអត្តឃាតយ៉ាងតិចមួយលើករួចមកហើយ។ តាមរយៈទិន្នន័យនេះ បង្ហាញពីកិច្ចការមួយ ចំនួនដែលគួរត្រូវបានរៀបចំឆ្លើយតបដូចជាការពង្រីកសេវាផ្តល់ប្រឹក្សាសុខភាពផ្លូវចិត្តបឋម និងសេវា មេត្រីភាពយុវវ័យទាក់ទងនឹងសុខភាពផ្លូវភេទ និងសុខភាពបន្តពូជដល់សិស្សានុសិស្សចាប់ពីកម្រិត មធ្យមសិក្សាឡើងទៅ។

ការរៀបចំឱ្យមានបន្ទប់សុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅ ទើបតែចាប់ផ្តើមក្នុង សញ្ញាល្អមួយគឺគិតត្រឹមឆ្នាំ២០២០ គ្រឹះស្ថានចំណេះទូទៅចំនួន២៥០កន្លែង បានផ្តួចផ្តើមរៀបចំឱ្យ មានបន្ទប់សុខភាពសម្រាប់ផ្តល់សេវាសង្គ្រោះបឋម ផ្តល់ប្រឹក្សា ពិនិត្យសុខភាព និងជាកន្លែងផ្តល់ ព័ត៌មានពីសេវាព្យាបាលនិងថែទាំសុខភាពផ្សេងៗដល់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា។ ចំណែកនៅតាម គ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សាមួយចំនួនក៏ចាប់ផ្តើមដាក់ឱ្យដំណើរការបន្ទប់សុខភាពរបស់ខ្លួនផងដែរ។ តែទោះ

យ៉ាងណាក៏ដោយបន្ទប់សុខភាពទាំងនោះមិនទាន់បានរៀបចំឱ្យមានលក្ខណៈគ្រប់ជ្រុងជ្រោយសមតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេស និងតម្រូវការជាក់ស្តែងនៅឡើយ ទាំងសម្ភារៈប្រើប្រាស់ ទាំងការរៀបចំនិងការប្រព្រឹត្តទៅនៃបន្ទប់សុខភាព ព្រមទាំងកង្វះខាតមន្ត្រីជំនាញដែលបម្រើការនៅតាមបន្ទប់សុខភាពទាំងនោះផងដែរ។ លើសពីនេះទៀត ការរៀបចំឱ្យមានសម្ភារៈសង្គ្រោះបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាក៏នៅជួបបញ្ហាប្រឈមផងដែរ ដោយនៅឆ្នាំ២០២០ គ្រឹះស្ថានសាធារណៈចំនួនតែ ៥១,៤ភាគរយប៉ុណ្ណោះដែលមានសម្ភារៈ សង្គ្រោះបឋមប្រើប្រាស់បាន ក្នុងនោះបឋមមត្តេយ្យសិក្សាដាច់ដោយឡែកមានតែ៣២,៤ភាគរយ បឋមសិក្សាមាន ៥៣,៥ភាគរយ អនុវិទ្យាល័យមាន៣៨,៣ភាគរយ និងវិទ្យាល័យមាន ៦១,៤ភាគរយ។ ដោយឡែកគ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សាទូទាំងប្រទេសមិនមានទិន្នន័យបង្ហាញច្បាស់លាស់នោះទេ តែទោះជាយ៉ាងក៏ឃើញមានគ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សាឯកជនមួយចំនួនបានផ្ញើរបាយការណ៍ជាទៀងទាត់ពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្តល់សេវាពិនិត្យសុខភាពនិងការសង្គ្រោះបឋមដល់និស្សិតមកក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡាផងដែរ។

ទន្ទឹមគ្នានឹងជំងឺឆ្លង ប្រជាជនកម្ពុជាក៏ប្រឈមនឹងជំងឺមិនឆ្លងផងដែរ។ អត្រាស្លាប់នៃជំងឺមិនឆ្លងបានកើនឡើងជារៀងរាល់ឆ្នាំ ហើយកើនដល់៦៤ភាគរយ នៃអត្រាស្លាប់សរុបគិតត្រឹមឆ្នាំ២០១៨ ក្នុងនោះជិត៦០ភាគរយបណ្តាលមកពីជំងឺសរសៃឈាមបេះដូង ជំងឺទឹកនោមផ្អែម និងមហារីក។ ជំងឺមិនឆ្លងជាជំងឺរ៉ាំរ៉ៃ បណ្តាលឱ្យមានពិការភាព បាត់បង់ពលកម្ម និងកំពុងតែគំរាមកំហែងដល់ភាពក្រីក្រនិងបង្កឱ្យមានការចំណាយយ៉ាងច្រើនទៅលើការថែទាំសុខភាព។ ប៉ុន្តែវិធានការសម្រាប់ការការពារនិងការប្រយុទ្ធនឹងជំងឺមិនឆ្លងដ៏មានប្រសិទ្ធភាព ដែលត្រូវអនុវត្ត ព្រោះថា៨០ភាគរយនៃជំងឺមិនឆ្លងអាចបង្ការបានដោយគ្រាន់តែដោះស្រាយកត្តាប្រឈមចំនួន៤ គឺ៖ ការប្រើប្រាស់ថ្នាំជក់ ការប្រើប្រាស់គ្រឿងស្រវឹងប្រកបដោយគ្រោះថ្នាក់ របបអាហារដែលគ្មានសុខុមាលភាព និងកង្វះកាយវិប្បកម្ម។ នៅប្រទេសកម្ពុជា មានសិស្សប្រមាណជា៣ភាគរយ បានជក់បារីឬប្រើប្រភេទថ្នាំជក់ផ្សេងៗយ៉ាងតិចមួយថ្ងៃ ក្នុងកំឡុងពេល៣០ថ្ងៃកន្លងទៅ។ ក្នុងចំណោមអ្នកដែលជក់បារីទាំងអស់នោះ មានសិស្សប្រមាណជា ៤៨,៣ភាគរយ បានសាកល្បងជក់នៅមុនអាយុ១៤ឆ្នាំ (GSHS-2013)។ ជំងឺមិនឆ្លងមិនត្រឹមតែជាបញ្ហាសុខភាពតែមួយប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែវាជាបញ្ហាប្រឈមមួយចំពោះការអភិវឌ្ឍផងដែរ ដែលគំរាមកំហែងដល់កំណើនសេដ្ឋកិច្ចរបស់កម្ពុជា ព្រមទាំងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងកាត់បន្ថយភាពក្រីក្ររបស់ប្រជាជននិងសង្គមទាំងមូល។ ការខាតបង់ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចទាំងការចំណាយដោយផ្ទាល់និងប្រយោល ដោយសារតែជំងឺមិនឆ្លងមានចំនួន៥,៩៧ទ្រីលានរៀល ដែលស្មើនឹង៦,៦ភាគរយនៃផលិតផលក្នុងស្រុកសរុបនៅក្នុងឆ្នាំ២០១៨។ ការកើនឡើងនៃជំងឺមិនឆ្លងនៅប្រទេសកម្ពុជាមិនអាចដោះស្រាយបានដោយក្រសួងសុខាភិបាលតែមួយនោះទេ។ មូលហេតុចម្បងជាច្រើននិងកត្តាកំណត់សុខភាពនៃជំងឺមិនឆ្លងស្ថិតនៅក្រៅវិស័យសុខាភិបាល ដូចជាកត្តាចំណីអាហារ និងបរិស្ថានដែលយើងរស់នៅ។

កង្វះអាហារូបត្ថម្ភនៅតែជាបញ្ហាចម្បងមួយនៅប្រទេសកម្ពុជា បើទោះបីជាមានការកែលម្អជាច្រើនឆ្នាំដំបូងនៃទសវត្សរ៍ចុងក្រោយនេះក៏ដោយ។ តាមរបាយការណ៍អង្កេត ស្តីពីសុខភាពនិងប្រជា

សាស្ត្រឆ្នាំ២០២១-២០២២ (CDHS 2021-2022) បានបង្ហាញថា ស្ថានភាពអាហារូបត្ថម្ភរបស់កុមារ កម្ពុជាអាយុក្រោម៥ឆ្នាំមានបម្រែបម្រួលខ្លាំងនូវអត្រាប្រេវ៉ាឡង់នៃភាពក្រិនក្រិន ដោយបានថយចុះពី ៣២ភាគរយក្នុងឆ្នាំ២០១៤ មកនៅត្រឹម២២ភាគរយ ក្នុងឆ្នាំ២០២១-២០២២។ ភាពស្គមស្គាំងរបស់ កុមារបានថយចុះតិចតួចពី១១ភាគរយក្នុងឆ្នាំ២០១០ មកនៅ១០ភាគរយក្នុងឆ្នាំ២០១៤ និងបន្តនៅ ថេរ១០ភាគរយនៅឆ្នាំ២០២១-២០២២។ ដោយឡែកកុមារលើសទម្ងន់មានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់ សម្គាល់ពី២ភាគរយក្នុងឆ្នាំ២០១៤ ដល់៤ភាគរយក្នុងឆ្នាំ២០២១-២០២២។ ទន្ទឹមនឹងនេះ តាមការ សិក្សារបស់អង្គការ FIDR នៅឆ្នាំ២០១៥ បានបង្ហាញថា កុមារក្នុងវ័យសិក្សា ពីអាយុ ៦ឆ្នាំដល់ ១៧ឆ្នាំ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សានៃតំបន់ជនបទ មានសភាពក្រិន ៣៦ភាគរយ ស្គមស្គាំង ១៦ភាគរយ និង ទម្ងន់ទាបជាងស្តង់ដារ ៣៨ភាគរយ។ ប្រេវ៉ាឡង់នៃសិស្សខ្វះអាហារូបត្ថម្ភក្នុងចំណោមកុមារក្នុងវ័យ សិក្សាត្រូវបានប៉ាន់ប្រមាណថានៅតែខ្ពស់ឬធ្ងន់ធ្ងរប្រើប្រៀបធៀបនឹងកុមារអាយុក្រោម៥ឆ្នាំ។

តាមការអង្កេតជាសកល ស្តីពីការយល់ដឹងនិងឥរិយាបថប្រព្រឹត្តទាក់ទងផ្នែកសុខភាពរបស់ សិស្សនៅកម្ពុជា (GSHS) ក្នុងឆ្នាំ២០១៣ បានបង្ហាញថាសិស្សនៅតាមសាលាមធ្យមសិក្សាមានទម្ងន់ មិនគ្រប់គឺឡូ (គឺឡូតិច) ដែលមានចំនួនប្រមាណជាបីដងច្រើនជាងសិស្សដែលមានទម្ងន់លើសគឺឡូ និងប្រមាណជាដប់ដងបើធៀបនឹងអ្នកដែលមានរោគធ្ងន់។ មានសិស្សម្នាក់ក្នុងចំណោមប្រាំនាក់បាន ញ៉ាំផ្លែឈើស្រស់ ក្នុងរយៈពេល៣០ថ្ងៃចុងក្រោយ ហើយមានតែ១២ភាគរយ ដែលញ៉ាំផ្លែឈើស្រស់ រៀងរាល់ថ្ងៃ។ ផ្ទុយទៅវិញមានសិស្សម្នាក់ក្នុងចំណោមសិស្សពីរនាក់បានញ៉ាំភេសជ្ជៈផ្អែមយ៉ាងតិចម្តង ក្នុងមួយថ្ងៃក្នុងកំឡុងពេល៣០ថ្ងៃកន្លងទៅ។

តាមរយៈរបាយការណ៍សមិទ្ធផលសុខាភិបាលប្រចាំឆ្នាំ បានបង្ហាញថាជំងឺរាកមានអត្រាប្រេវ៉ា ឡង់ខ្ពស់ នៅក្នុងចំណោមជំងឺចម្បងៗចំនួន១០ ដែលកើតលើកុមារនិងមនុស្សទូទៅ មានប្រមាណ ចំនួនកន្លះលាននាក់ ជារៀងរាល់ឆ្នាំក្នុងរយៈពេលច្រើនឆ្នាំចុងក្រោយនេះ។ បញ្ហាកង្វះអាហារូបត្ថម្ភ ធ្វើ ឱ្យជំងឺរាកកាន់តែកើតឡើងញឹកញាប់និងអូសបន្លាយយូរជាងមុន។ យោងតាមជំរឿនទូទៅប្រជាជន នៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាឆ្នាំ២០១៩ បានបង្ហាញថា នៅតាមតំបន់ជនបទ ប្រជាជន៧៨,៣ភាគរយ ដែលមានបង្គន់ប្រើប្រាស់ ៧៨,៦ភាគរយ មានទឹកស្អាតប្រើប្រាស់។ នៅពេលមានបញ្ហាកង្វះអនាម័យ និងការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត ប្រជាជនកម្ពុជាតែងតែប្រឈមនឹងឆ្លងដែលអាចបង្កឱ្យមានជំងឺកាន់តែច្រើន នៅក្នុងបរិស្ថានជុំវិញ។ កុមារដែលមានជំងឺដោយសារការទទួលទានទឹកមិនស្អាត និងកង្វះអនាម័យ នឹងមានបញ្ហាខ្សោយពោះវៀន ដែលធ្វើឱ្យពិបាកក្នុងការស្រូបបឺតយកសារជាតិចិញ្ចឹមនានា។ កុមារ ក្រិន វៀនមិនពូកែឡើយ ដោយសារតែពួកគេ ទទួលបានការខូចខាតប្រព័ន្ធសម្រាប់ស្រូបយកចំណេះ ដឹងនៅក្នុងរយៈពេលវែង។

ការលើកកម្ពស់អាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបានអនុវត្តជាជំហានៗ ជាពិសេស ការផ្តល់អាហារពេលព្រឹកនៅតាមសាលាបឋមសិក្សាតាមរយៈអង្គការកម្មវិធីស្បៀងអាហារពិភពលោក (WFP) ដែលស្ថិតនៅក្នុងសហគមន៍មានអសន្តិសុខស្បៀង បានអនុវត្តចាប់តាំងពីឆ្នាំ១៩៩៩ ដោយ

កុមារជិតកន្លះលាននាក់នៅតាមបណ្តារាជធានី ខេត្តបានទទួលផលពីកម្មវិធីនេះក្នុងរយៈពេលជាង ១០ឆ្នាំដំបូង។ តែនៅប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ កម្មវិធីអាហារូបត្ថម្ភបានធ្វើពិធីកម្មតាមស្ថានភាពរបស់ គ្រឹះស្ថានសិក្សានីមួយៗវិញ ជាក់ស្តែងនៅឆ្នាំសិក្សា២០១៩-២០២០ ការផ្តល់ស្បៀងអាហារតាម សាលារៀនបាន ១ ១៦៧សាលា មានសិស្សចំនួន៣២៥ ៩៥៧នាក់ ស្រី៤៩ភាគរយ ក្នុងនោះការផ្តល់អាហារពេលព្រឹកដោយប្រើប្រាស់ កសិផលសហគមន៍ ២៦៧សាលា មានសិស្ស ៥៦ ៧៨៥នាក់ ស្រី៤៩ភាគរយ នៅខេត្តបាត់ដំបង កំពង់ឆ្នាំង ពោធិ៍សាត់ កំពង់ធំ ស្ទឹងត្រែង សៀមរាប ឧត្តរមានជ័យ និងព្រះវិហារ សហការជាមួយកម្មវិធីស្បៀងអាហារពិភពលោក។ លើសពីនេះ មានការផ្តល់អាហារូប ករណ៍ដល់សិស្សចំនួន ១១០ ១៥៦នាក់ ស្រី៥៤ភាគរយ ក្នុងនោះសិស្សថ្នាក់ទី១ ដល់ថ្នាក់ទី៣ មាន ៥ ០០០នាក់ ស្រី ៥៤,២ភាគរយ មកពី ៤ ៩៥១ សាលា ១៨៤ ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ នៃរាជធានី ខេត្ត និងកម្មវិធីស្បៀងអាហារពិភពលោក ផ្តល់អាហារូបករណ៍ជាស្បៀងចំនួន ៨ ៤១៤នាក់ ស្រី៥៦ភាគ រយ មកពី៤៤៣សាលា។

គ្រឹះស្ថានសិក្សានៅប្រទេសកម្ពុជាកាត់ច្រើននៅតំបន់ទីប្រជុំជនមានការលក់ដូរចំណីអាហារ ដើម្បីបម្រើដល់សេចក្តីត្រូវការរបស់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា ពិសេសអ្នកដែលគ្មានពេលចម្អិនអាហារ ពីផ្ទះមកទទួលទាននៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា។ កន្លែងលក់ដូរ ឬអាហារដ្ឋាននៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាមិន ទាន់ធានាបាននូវសុវត្ថិភាពក្នុងការទទួលទាន ហើយចំណីអាហារទៀតសោតនៅមិនទាន់មានប្រព័ន្ធ ត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំនិងគ្មានការធានាតាមស្តង់ដារជាតិម្ហូបអាហារនៅឡើយ។ គ្រឹះស្ថានសិក្សាសាធារណៈនិងឯកជនចាប់ពីមត្តេយ្យសិក្សារហូតដល់ឧត្តមសិក្សាមួយចំនួនធំ មិនទាន់បានរៀបចំជាស្តង់ដារ កន្លែងលក់ដូរ ឬកន្លែងទទួលទានចំណីអាហារឱ្យមានភាពទាក់ទាញ អនាម័យ ល្អ មានសុវត្ថិភាព និង មិនសមរម្យជាកន្លែងទទួលទាន ហើយការគ្រប់គ្រងកាកសំណល់ផ្ទះបាយ ក៏មិនទាន់សមតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេសនៅឡើយ។ ជាមួយគ្នានេះ ការលក់ដូរភេសជ្ជៈប៉ូកម្នាំង ភេសជ្ជៈផ្អែមខ្លាំង ប្រៃខ្លាំង អាហារមានខ្លាញ់ច្រើន ចំណីអាហារវេចខ្ចប់ដែលគ្មានសញ្ញាសម្គាល់ច្បាស់លាស់ ឬគ្មានកាលបរិច្ឆេទ កំណត់ប្រើប្រាស់ត្រឹមត្រូវ នៅតែមានវត្តមាននៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា។ នៅប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ ការពុលចំណីអាហារ ការថប់បារម្ភ និងឈានទៅដួលសន្លប់ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាមានការកើនឡើង គួរឱ្យបារម្ភណ៍។ ដោយឡែកការពុលអាហារនៅតាមសហគមន៍ ក៏មានជាហូរហែ ហើយករណីខ្លះ អាចឈានដល់ស្លាប់ក៏មាន ពិសេសករណីពុលស្រា។

ទន្ទឹមនឹងកម្មវិធីខាងលើ បញ្ហាសុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាពចំណីអាហារត្រូវបានរៀបចំជាបណ្តើរៗផងដែរ ជាក់ស្តែងក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានចេញសេចក្តីណែនាំជាបន្តបន្ទាប់ដូចជាការ លើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាពចំណីអាហារ ការហាមឃាត់ការប្រើប្រាស់ផលិតផលថ្នាំជក់និង គ្រឿងស្រវឹងជាដើម។ ជាមួយគ្នានេះដែរ សមត្ថភាពអ្នកចម្អិនអាហារនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមាន ការអនុវត្តកម្មវិធីស្បៀងអាហារពេលព្រឹក ក៏ត្រូវបានពង្រឹងតាមរយៈការចុះអប់រំផ្ទាល់ពីមន្ត្រីជំនាញពី កូនសោតន្តិៈទាំងប្រាំនៃការរៀបចំចំណីអាហារប្រកបដោយសុវត្ថិភាពរបស់អង្គការសុខភាពពិភព

លោក ព្រមទាំងមានការលើកទឹកចិត្តអ្នកចម្អិនអាហារទាំងនោះ តាមរយៈចលនាប្រឡងប្រណាំងអ្នក
ចម្អិនអាហារឆ្នើមប្រចាំឆ្នាំជាដើម។ ការលើកកម្ពស់ស្ថានបន្ថែមនិងស្ថានដ៏វៃចម្រុះនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
បាននិងកំពុងអនុវត្តជាបន្តបន្ទាប់នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ហើយការដាំដុះបន្លែនិងរុក្ខជាតិដែលសុំនឹង
បម្រែបម្រួលអាកាសធាតុក៏ត្រូវបានលើកទឹកចិត្តដោយមានជំនួយបច្ចេកទេសពីក្រសួងនិងដៃគូពាក់
ព័ន្ធ បើទោះបីជាការងារនេះនៅមានទ្រង់ទ្រាយតូចក៏ដោយ។

ការលើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានរាជរដ្ឋាភិបា
លកម្ពុជា បានរៀបចំជាជំហានៗទៅតាមដំណាក់កាលនីមួយៗតាមរយៈគោលនយោបាយជាតិស្តីពីទឹក
ស្អាតនិងអនាម័យអនុម័តឆ្នាំ២០០៣ ដោយកំណត់នូវទស្សនវិស័យច្បាស់លាស់ថា “នៅឆ្នាំ២០២៥
ប្រជាជនគ្រប់រូបនៅសហគមន៍ជនបទ ត្រូវមានការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត និងអនាម័យគ្រប់គ្រាន់ ព្រមទាំង
រស់នៅក្នុងបរិស្ថានដែលមានអនាម័យប្រកបដោយនិរន្តរភាព”។ ជាមួយគ្នានេះ ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ
ជាតិដំណាក់កាលទី២ស្តីពីការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត និងការលើកកម្ពស់ការសម្អាតនិងអនាម័យនៅជនបទ
ឆ្នាំ២០១៤-២០២៥ ក្នុងគោលបំណងធ្វើឱ្យសេវាទឹកស្អាត និងអនាម័យជនបទមានភាពប្រសើរឡើង
និងប្រកបដោយនិរន្តរភាព ក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាព និងអាហារូបត្ថម្ភ ត្រូវបានដាក់ចេញដោយ
ទទួលស្គាល់ការចូលរួមជាពហុវិស័យ និងជាឈ្នានីសក្នុងការឆ្ពោះទៅសម្រេចគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកប
ដោយចីរភាពឆ្នាំ២០៣០។

កន្លងមកក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានបញ្ចូលសកម្មភាពការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងការ
លើកកម្ពស់អនាម័យទៅក្នុងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រអប់រំជាបន្តបន្ទាប់និងកំណត់សូចនាករសម្រាប់វាស់វែង
វឌ្ឍនភាពប្រចាំឆ្នាំ ដើម្បីឆ្ពោះទៅសម្រេចបាន១០០ភាគរយ ត្រឹមឆ្នាំ២០២៥ ដូចមានចែងក្នុងផែនការ
យុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជាតិ។ ដើម្បីឱ្យការងារនេះសម្រេចបានជាជំហានៗតាមគោលដៅគ្រោងទុក នៅ
ចុងឆ្នាំ២០១៦ ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានដាក់ចេញ “គោលការណ៍ណែនាំអនុវត្តលក្ខខណ្ឌ
អប្បបរមា ស្តីពីទឹកស្អាត និងអនាម័យតាមសាលារៀន” សម្រាប់ណែនាំដល់បុគ្គលិកអប់រំថ្នាក់ក្រោម
ជាតិ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធឱ្យចូលរួមអនុវត្តជាជំហានៗ ដើម្បីធ្វើឱ្យស្ថានភាពទឹកស្អាត និងអនាម័យតាម
សាលារៀន ឆ្លើយតបបានតាមតម្រូវការជាមូលដ្ឋានរបស់បុគ្គលិកអប់រំ និងអ្នកសិក្សា ក្នុងបំណងកាត់
បន្ថយអត្រាឆ្លងជំងឺផ្សេងៗ ពិសេសជំងឺរាក និងជំងឺរលាកផ្លូវដង្ហើម ព្រមទាំងកាត់បន្ថយបញ្ហាកង្វះអា
ហារូបត្ថម្ភផងដែរ។

ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១៦រហូតដល់ឆ្នាំ២០២០នេះ ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ បានផ្តល់កញ្ចប់
ថវិកាដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមិនទាន់មានបង្គន់អនាម័យនិងបណ្តាញទឹកស្អាត ដើម្បីសាងសង់បង្គន់
អនាម័យនិងបណ្តាញទឹកស្អាតសរុបចំនួន១ ២៥២កន្លែង ដោយគិតជាមធ្យម២៥០កន្លែងជារៀងរាល់
ឆ្នាំ។ លើសពីនេះ ក៏មានការចូលរួមពីដៃគូអភិវឌ្ឍ សង្គមស៊ីវិល សហគមន៍ និងវិស័យឯកជន ក៏បាន
ចូលរួមផ្តល់បន្ថែម រួមទាំងឧបករណ៍ចម្រោះទឹកស្អាត បរិក្ខារអនាម័យ ឡដុតសំរាម សាប៊ូលាងសម្អាត

ដៃ ថ្នាំដុសធ្មេញសម្រាប់ការអនុវត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាគោលដៅមួយចំនួន ដើម្បីលើកកម្ពស់ពីសារ
សំខាន់នៃវិធានការអនាម័យជាប់ជាប្រចាំ។ ចាប់ពីឆ្នាំ២០១៦ ដល់ឆ្នាំ២០២០ គណៈគ្រប់គ្រងគ្រឹះ
ស្ថានសិក្សាចំនួន២៩៦៣ បានទទួលការបំប៉នពីការអនុវត្តគោលការណ៍ណែនាំលក្ខខណ្ឌអប្បបរមា
ស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យនៅតាមសាលារៀន តាមរយៈការគាំទ្រពីរាជរដ្ឋាភិបាល និងដៃគូអភិវឌ្ឍ។

តែទោះបីជាមានការខិតខំប្រឹងប្រែងជាពហុវិស័យដូចបានរៀបរាប់ខាងលើក៏ដោយ ស្ថានភាព
ទឹកស្អាត និងអនាម័យនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា នៅមិនទាន់ឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការជាមូលដ្ឋាននៅ
ឡើយ។ គិតត្រឹមឆ្នាំសិក្សា២០១៩-២០២០ ក្នុងចំណោមគ្រឹះស្ថានសិក្សាសរុបចំនួន៩ ២៨៦កន្លែង
នៅទូទាំងប្រទេស គ្រឹះស្ថានសិក្សាចំនួន ៨ ៣៣២ កន្លែង ស្មើនឹង ៨៩,៧ភាគរយ មានទឹកស្អាត
សម្រាប់ទទួលទាន៩ ២១២កន្លែង ស្មើនឹង ៩៩,២ភាគរយ មានបង្គន់អនាម័យប្រើប្រាស់ ៦ ៦៥៨
កន្លែង ស្មើនឹង ៧១,៧ភាគរយមានបរិក្ខារលាងសម្អាតដៃ។ ដោយឡែកបើគិតពីចំណាត់ថ្នាក់គ្រឹះស្ថាន
សិក្សាតាមកម្រិត (ផ្កាយ) ដើម្បីឆ្លើយតបទៅតាមគោលការណ៍ណែនាំលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹក
ស្អាតនិងអនាម័យ គិតត្រឹមឆ្នាំសិក្សាដូចគ្នាខាងលើឃើញថា គ្រឹះស្ថានដែលមានចំណាត់ថ្នាក់កម្រិត១
(ផ្កាយ១) ឡើងទៅបានបង្ហាញថា សាលាមត្តេយ្យដាច់ដោយឡែក មានចំនួនតែ៥១,៧ភាគរយ ថយ
ចុះចំនួន៩,៥ភាគរយ សាលាបឋមសិក្សាមានចំនួន៧៤,០ភាគរយ កើនឡើង៣,៩ភាគរយ អនុវិទ្យា
ល័យ មានចំនួន៦៨,៦ភាគរយ កើនឡើង៦,២ភាគរយ និងវិទ្យាល័យមានចំនួន៧៧,៦ភាគរយ មាន
ការកើនឡើង២,២ភាគរយ បើប្រៀបធៀបនឹងឆ្នាំសិក្សា២០១៨-២០១៩។ លើសពីនេះ យើងសង្កេត
ឃើញមានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់នូវការគិតគូររបស់គ្រឹះស្ថានសិក្សាក្នុងការរៀបចំការគ្រប់គ្រង
ការមករដូវរបស់កុមារី ឬសិស្សស្រីពី១៥,៧ភាគរយ កាលពីឆ្នាំសិក្សា២០១៨-២០១៩ មក២៦,៧
ភាគរយ នៅឆ្នាំសិក្សា២០១៩-២០២០ ផងដែរ តែចំនួននេះ នៅតិចតួចណាស់បើប្រៀបធៀបទៅនឹង
តម្រូវការជាមូលដ្ឋាន។

ជាមួយគ្នានេះ កង្វះខាតវិធានការគ្រប់គ្រងសំរាម ទឹកសម្អុយ និងកាកសំណល់គ្រោះថ្នាក់ដទៃ
ទៀត នៅមិនទាន់បានគិតគូរគ្រប់ជ្រុងជ្រោយស្របតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេសនៅឡើយ។ បើរាប់
បញ្ចូលលក្ខខណ្ឌទឹកស្អាតសម្រាប់ទទួលទាន តម្រូវការបរិក្ខារសម្រាប់ជនពិការ ទឹកស្អាតសម្រាប់ប្រើ
ប្រាស់ សាប៊ូ និងឧបករណ៍អនាម័យដទៃទៀតសម្រាប់បម្រើដល់ការបង្ការទុកជាមុននូវការរាតត្បាត
ជំងឺឆ្លងនានានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា នោះតម្រូវការនៅមានទំហំធំថែមទៀត។

ប្រការខាងលើនេះក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា គួរសហការជាមួយក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ
និងក្រសួងស្ថាប័នដទៃទៀត ដើម្បីគាំទ្រដល់ការសាងសង់ប្រព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតជនបទនៅតាមសា
លារៀនដូចជា អណ្តូងទឹក អាងត្រង់ទឹកភ្លៀង ឬស្រះសហគមន៍ស្របតាមបទដ្ឋានលក្ខណៈបច្ចេក
ទេស និងតាមដានការត្រួតពិនិត្យគុណភាពទឹកដោយអនុលោមតាមគោលការណ៍ណែនាំជាតិស្តីពី
គុណភាពទឹកផឹកជនបទរបស់ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ។

ការលើកកម្ពស់បរិស្ថានគ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបានរាជរដ្ឋាភិបាលសហការជាមួយគ្រប់ក្រសួងស្ថាប័ន និងដៃគូពាក់ព័ន្ធក្នុងការធ្វើឱ្យគ្រឹះស្ថានសិក្សាមានសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាពជាបណ្តើរៗស្របតាមការរីកចម្រើនផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនិងសង្គម។ នៅប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានដាក់ចេញនូវសេចក្តីណែនាំជាច្រើនដូចជា សេចក្តីណែនាំស្តីពីការហាមឃាត់ការប្រើប្រាស់ ការផ្សព្វផ្សាយពាណិជ្ជកម្ម និងការតាំងលក់និងប្រើប្រាស់ផលិតផលថ្នាំជក់ និងគ្រឿងស្រវឹងក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សាសាធារណៈ និងឯកជន សេចក្តីណែនាំស្តីពីការលើកទឹកចិត្ត និងការជំរុញលើកកម្ពស់ការប្រតិបត្តិទឹកស្អាតនិងអនាម័យនៅតាមសាលារៀនជាដើម។ លើសពីនេះ ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡាបានអនុវត្តកម្មវិធីប្រឡងប្រណាំងសាសារៀនស្អាត សាលារៀនបរិស្ថានស្អាត នាយកល្អ គ្រូល្អប្រចាំឆ្នាំចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១៥មកដល់បច្ចុប្បន្ននេះ ដូចមានចែងក្នុងប្រកាសលេខ៦៥៨អយក.ប្រក ចុះថ្ងៃទី២៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៦ រវាងក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា និងក្រសួងបរិស្ថាន។

ដោយឡែក ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុបានបង្កនូវការគំរាមកំហែងដែលកើនឡើងជាលំដាប់ដល់សុវត្ថិភាព សុខភាព និងលទ្ធភាពសិក្សារៀនសូត្ររបស់សិស្ស។ យោងតាមសន្ទស្សន៍ហានិភ័យអាកាសធាតុសកល (Global Climate Risk Index 2019) កម្ពុជាត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ទី៨៤ ក្នុងចំណោម១៣០ប្រទេស ដែលងាយរងគ្រោះបំផុតពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុដូចជា កំណើនកម្ដៅខ្យល់ព្យុះ គ្រោះទឹកជំនន់ គ្រោះរាំងស្ងួត និងរលកកម្ដៅ។ អ្នកវិទ្យាសាស្ត្របានរកឃើញថា ចាប់ពីសម័យបដិវត្តន៍ឧស្សាហកម្មមក សីតុណ្ហភាពផែនដីបានកើនប្រមាណ១អង្សាសេ ហើយបានបង្កផលប៉ះពាល់កាន់តែធ្ងន់ធ្ងរជាងមុន និងមានរយៈពេលយូរអង្វែង (IPCC 2018)។ នាពេលថ្មីៗនេះ អង្គការឧតុនិយមពិភពលោកបានប្រកាសថា ត្រឹមឆ្នាំ២០២៦សីតុណ្ហភាពពិភពលោកអាចកើន១,៥អង្សាសេ ថែមទៀតធៀបនឹងកម្រិតមុនសម័យឧស្សាហកម្ម។ ការព្យាករណ៍អាកាសធាតុតាមសេណារីយ៉ូដែលបញ្ចេញឧស្ម័នផ្ទះកញ្ចក់ខ្ពស់បានបង្ហាញថា នៅប្រទេសកម្ពុជានឹងអាចមានកំណើនសីតុណ្ហភាពរហូតដល់៣,១អង្សាសេ ត្រឹមឆ្នាំ២០៩០ ដោយធៀបទៅនឹងសីតុណ្ហភាពឆ្នាំគោល១៩៨៦-២០០៥ (Cambodia Climate Risk Profile 2021)។

ដោយសារកំណើនកម្ដៅខ្លាំងនៅឆ្នាំ២០១៦ ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡាបានដាក់ចេញគោលការណ៍ណែនាំដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សាសាធារណៈនិងឯកជនទាំងអស់ឱ្យកែប្រែម៉ោងបង្រៀនបំពាក់កង្ហារ លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកប្រើប្រាស់ក៏ដូចជាទឹកបរិភោគ បើកទ្វារបង្អួចឱ្យស្រឡះមានខ្យល់ចេញចូលល្អ ព្រមទាំងផ្តល់ពេលវេលាឱ្យសិស្សចេញលេងគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីជួយកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពសិស្ស និងនិស្សិត។ ក្នុងរយៈពេលវែង ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡាក៏មានផែនការស្ដារស្រះទឹកនៅតាមសាលារៀន និងណែនាំឱ្យដាំប្រភេទដើមឈើលូតលាស់លឿននៅក្នុងទីធ្លាសាលារៀន ជាវិធានការមួយដែលអាចជួយចំណែកកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ពីការឡើងកម្ដៅ។

នៅឆ្នាំ២០១៨ ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា និងក្រសួងបរិស្ថាន បានសហការផលិតឯកសារ អប់រំស្តីពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុសម្រាប់មធ្យមសិក្សាទុតិយភូមិ និងបានដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ជាឯកសារ ជំនួយក្នុងការរៀន និងបង្រៀននៅតាមសាលារៀនមធ្យមសិក្សាចំណេះទូទៅ ក្នុងគោលបំណងបង្កើន ការយល់ដឹងអំពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ផលប៉ះពាល់ និងវិធានការឆ្លើយតបចាំបាច់នានា ។

ដើម្បីលើកកម្ពស់ការឆ្លើយតបនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅក្នុងវិស័យអប់រំឱ្យកាន់តែល្អ ប្រសើរថែមទៀត ចាំបាច់គួរពិចារណាលើវិធានការជាយុទ្ធសាស្ត្រចំនួន៣គឺ ១) ការបណ្តុះបណ្តាល និងការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងអំពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ២) ការប្រមូលព័ត៌មានទាក់ទងនឹងភាព ងាយរងគ្រោះពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុរបស់សាលារៀននិង ៣) ការចាត់វិធានការបន្សំទៅនឹងការ ប្រែប្រួលអាកាសធាតុនៅតាមសាលារៀន និងសហគមន៍ ។

តែទោះបីមានការខិតខំយ៉ាងនេះ ក៏ដោយគ្រឹះស្ថានសិក្សាមួយចំនួននៅមិនទាន់ឆ្លើយតបបាន ទៅនឹងតម្រូវការអប្បបរមានៅឡើយ ។ ជាក់ស្តែង នៅមានចន្លោះប្រហោងដែលត្រូវបំពេញដូចជា ត្រូវ ពង្រឹងបន្ថែមទៀតនូវការរៀបចំហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធលម្អក្នុងនិងក្រៅបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា ការដាំដើម ឈើយកម្លប់ ការគ្រប់គ្រងសំរាមនិងកាកសំណល់ ការដាក់ស្លាកសញ្ញាហាមឃាត់ឬសញ្ញារឿក ការ បំពាក់ឧបករណ៍ពន្លត់អគ្គីភ័យ ឧបករណ៍ការពាររន្ធដាញ់ និងសញ្ញាចរាចរណ៍ ដើម្បីបង្ការហានិភ័យ គ្រោះថ្នាក់ជាយថាហេតុ និងការបង្ការជំងឺឆ្លងដល់បុគ្គលិកអប់រំ និងអ្នកសិក្សា ។

ការលើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា ក៏ស្ថិតនៅជាបញ្ហាប្រឈមក្នុង ការដោះស្រាយចំពោះមុខផងដែរ ថ្វីត្បិតស្ទើរតែគ្រប់គ្រឹះស្ថានសិក្សាមានបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុង មានការ រៀបចំឱ្យមានក្រុមប្រឹក្សាកុមារ ក្រុមប្រឹក្សាយុវជន ព្រមទាំងរៀបចំឱ្យមានយុវជនកាកបាទក្រហម យុវ ជនកាយវិទ្ធសម្រាប់គ្រឹះស្ថានសិក្សាក៏ដោយ ក៏ប្រសិទ្ធភាពនិងគុណភាពការងារនៅមិនទាន់ឆ្លើយតប ទៅនឹងការលើកកម្ពស់សុខភាពនៅឡើយ ។ គ្រឹះស្ថានសិក្សាមួយចំនួន ពិសេសនៅតាមទីជនបទគ្មាន របងនិងគ្មានការយាមកាមត្រឹមត្រូវ ។ ផ្ទុយទៅវិញ គ្រឹះស្ថានសិក្សាមួយចំនួននៅតាមទីប្រជុំជន មាន ការរំខានដោយមាន ក្លឹបកំសាន្តឬកន្លែងទទួលទានគ្រឿងស្រវឹងនៅកៀកជប់កំរុំរបងតែម្តង ដែល បានទាក់ទាញសិស្សទៅប្រើប្រាស់សេវាទាំងនោះទាំងក្នុងពេលម៉ោងសិក្សា និងក្រៅម៉ោងសិក្សា ។ ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាទាំងអស់នេះ គ្រប់អ្នកពាក់ព័ន្ធត្រូវចូលរួមសហការធ្វើយ៉ាងណាអនុវត្តគោល ការណ៍ “សាលារៀនមួយ តំបន់សុខសាន្តមួយ” ព្រមទាំងចាត់វិធានការយ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់ក្នុងការចេញ អាជ្ញាបណ្ណបើកកន្លែងក្លឹបកំសាន្ត ឱ្យឆ្ងាយពីសាលារៀន និងរួមគ្នាចូលរួមធានាសន្តិសុខ និងសុវត្ថិភាព បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា ។

សុវត្ថិភាពតាមដងផ្លូវនៅតែប្រឈមខ្ពស់ ជាក់ស្តែងអត្រាគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍មានចំនួនកើន ឡើង គួរឱ្យព្រួយបារម្ភនៅក្នុងរយៈពេល៥ឆ្នាំចុងក្រោយ ដោយមានមនុស្សស្លាប់៥ទៅ៦នាក់ក្នុងមួយ ថ្ងៃៗ ក្នុងនោះរួមមានបុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាផងដែរ ។ គណៈកម្មាធិការជាតិសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍

ផ្លូវគោក និងកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍សហប្រជាជាតិ (UNDP) បានប្រកាសផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ថ្មីមួយ ស្តីពីគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ផ្លូវគោកនៅកម្ពុជានិងការខាតបង់សេដ្ឋកិច្ចដោយប្រើប្រាស់ទិន្នន័យ ឆ្នាំ២០១៩ បានបង្ហាញថា គ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ដែលកើតឡើងគឺ៩៨ភាគរយ បណ្តាលមកពីកំហុសរបស់មនុស្ស ដែលជាអ្នកបើកបរ ហើយអ្នកបាត់បង់ជីវិត៣ភាគ៤ គឺជាអ្នកបើកទោចក្រយានយន្ត បន្ទាប់មកថ្មើរជើង អ្នកប្រើប្រាស់ថយន្តគ្រួសារ និងអ្នកប្រើប្រាស់យានយន្តដឹកទំនិញ។ របាយការណ៍ដដែលបង្ហាញថា គ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ កើតឡើងដោយសារ ការប្រើប្រាស់គ្រឿងស្រវឹង និងគ្រឿងញៀន ការបើកបរ ល្បឿនលឿន ការមិនគោរពច្បាប់ចរាចរណ៍ និងការប្រើប្រាស់ទូរស័ព្ទពេលកំពុងបើកបរ។ ឆ្នាំ២០១៩ កម្ពុជាខាតបង់ថវិកាចំនួន ៤៦៦,៨លានដុល្លារអាមេរិក ដោយក្នុងចំណោមការខាតបង់សរុប ៨៨,៨ ភាគរយ គឺដោយសារការបាត់បង់ជីវិត និងការបាត់ប្រាក់ចំណូល ដែលជនរងគ្រោះអាចរកបានពេញ មួយជីវិត។

អំពើហិង្សាលើកុមារក៏ជាផ្នែកមួយទៀតដែលគួរត្រូវបានយកចិត្តទុកដាក់បន្ថែមផងដែរ។ អំពើ ហិង្សាលើកុមារកើតឡើងនៅគ្រប់ទីកន្លែងមិនថានៅក្នុងគ្រួសារ សហគមន៍ សាលារៀន កន្លែងការងារ កន្លែងកំសាន្តរួមទាំងភូមិភូមិ ភូមិយុវជន និងកន្លែងសាសនាដោយមិនប្រកាន់ថា អ្នកមានឬអ្នកក្រ ឡើយ។ ទោះជាអំពើហិង្សាលើកុមារមានច្រើនក្តី ក៏ការយកចិត្តទុកដាក់គាំទ្រនិងរកដំណោះស្រាយពី អ្នកពាក់ព័ន្ធ លើបញ្ហានេះ នៅមានកម្រិតនៅឡើយ។ ក្នុងឆ្នាំ២០១៣ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាដោយមាន ការគាំទ្រពីអង្គការ UNICEF ក្រសួងកិច្ចការនារីបានសម្របសម្រួលនិងដឹកនាំធ្វើអង្កេតស្តីពីអំពើហិង្សា លើកុមារនៅកម្ពុជា ដែលជាការសិក្សាមួយគ្រប់ជ្រុងជ្រោយទូទាំងប្រទេសបានផ្តល់ភស្តុតាងអំពីវិសាល ភាព និងចរិតនៃអំពើហិង្សាផ្លូវភេទ ផ្លូវកាយ ផ្លូវចិត្ត និងការមិនអើពើដែលកុមារីស្ត្រីវ័យក្មេង កុមារា និង បុរសវ័យក្មេងបានជួបប្រទះ។ លទ្ធផលនៃអង្កេតនេះបានបង្ហាញថាអំពើហិង្សាលើកុមារបានកើត ឡើងយ៉ាងទូលំទូលាយ ដោយកុមារជាច្រើនទទួលរងអំពើហិង្សាជាច្រើនទម្រង់ដូចជា អំពើហិង្សាផ្លូវ កាយ ផ្លូវចិត្ត និងផ្លូវភេទ ខណៈពេលដែលពួកគេចម្រើនពេញវ័យឡើង។ អំពើហិង្សាតែងតែប្រព្រឹត្ត ដោយអ្នកដែលកុមារស្រឡាញ់ និងនៅកន្លែងដែលកុមារមានអារម្មណ៍ថាគួរតែមានសុវត្ថិភាព។ របាយ ការណ៍បានគូសបញ្ជាក់ដែរថា កុមារភាគច្រើនមិនដែលនិយាយជាមួយអ្នកណាម្នាក់អំពីបទពិសោធន៍ ដែលពួកគេបានជួបប្រទះ ហើយក៏មិនបានស្វែងរកជំនួយដែរ ប៉ុន្តែនៅពេលដែលពួកគេស្វែងរកជំនួយ គេតែងជួបប្រទះនូវឧបសគ្គជាច្រើនក្នុងការទទួលបានកិច្ចគាំទ្រ។ បន្ថែមលើនេះ ផលវិបាកជាច្រើន នៃអំពើហិង្សាកាលពីកុមារភាពក្នុងនោះរួមមាន ការចុះអន់ថយនៃការអភិវឌ្ឍផ្នែកសង្គម ស្មារតី និង សតិបញ្ញាពេញមួយជីវិត ព្រមទាំងមានទំនាក់ទំនងកាន់តែខ្ពស់ទៅនឹងបញ្ហាជំងឺនិងសុខភាពផ្លូវចិត្ត និងការប៉ុនប៉ងធ្វើអត្តឃាត។

ការសេពគ្រឿងស្រវឹងជាបញ្ហាប្រឈមនៃអំពើហិង្សានិងបង្កគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ផងដែរ។ តាម ការអង្កេតជាសកលស្តីពីការយល់ដឹងនិងឥរិយាបថប្រព្រឹត្តទាក់ទងផ្នែកសុខភាពរបស់សិស្សនៅកម្ពុជា ក្នុងឆ្នាំ២០១៣ (GSHS 2013) បានបង្ហាញថា១០ភាគរយនៃយុវសិស្សនៅតាមសាលាមធ្យមសិក្សា

កំពុងប្រើគ្រឿងស្រវឹង (ផឹកយ៉ាងតិចមួយកែវ មួយថ្ងៃឬច្រើនជាងមួយថ្ងៃក្នុងរយៈពេល៣០ថ្ងៃកន្លងទៅ)។ ក្នុងចំណោមអ្នកទាំងនោះ គឺមាន១៩.៥ភាគរយ បានសាកល្បងប្រើគ្រឿងស្រវឹងនៅមុនអាយុ ១៤ឆ្នាំ ក្នុងនោះ សិស្សប្រុសមានចំនួន៣ទៅ៤ដងច្រើនជាងសិស្សស្រី (១៥ភាគរយទល់នឹង ៤,៦ ភាគរយ)។ មានសិស្សចំនួនជិត៣ភាគរយ នៃអ្នកដែលផឹកគ្រឿងស្រវឹងនោះ មានបញ្ហាជាមួយក្រុមគ្រួសារឬមិត្តភក្តិដែលជួនកាលមិនបានទៅរៀនឬក៏រហូតដល់មានការវាយតប់គ្នាទៀតផង។ ការមើលឃើញជារៀងរាល់ថ្ងៃក៏អាចជាគំរូមិនល្អដល់ក្រុមយុវសិស្សទាំងនោះដែរ ដោយប្រមាណជាងពាក់កណ្តាលនៃសិស្សសេពគ្រឿងស្រវឹងបានរាយការណ៍ថា ឪពុកម្តាយឬអាណាព្យាបាលរបស់ពួកគេបានប្រើគ្រឿងស្រវឹង ហើយពួកគេភាគច្រើនបានឃើញការផ្សព្វផ្សាយគ្រឿងស្រវឹងជារៀងរាល់ថ្ងៃ តាមប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយនានា។ លើសពីនេះ ការសិក្សានេះបានបង្ហាញថា សិស្សមធ្យមសិក្សានៅកម្ពុជាមានប្រមាណជា០,៨ភាគរយ ធ្លាប់ប្រើគ្រឿងញៀនប្រភេទអំហ្វេតាមីនឬមេតាអំហ្វេតាមីនយ៉ាងតិចម្តងនាពេលកន្លងមក ក្នុងនោះមាន៤៦,២ភាគរយ បានធ្លាប់សាកល្បងប្រើមុនអាយុ១៤ឆ្នាំ។ បើទោះជាលទ្ធផលបានបង្ហាញមានចំនួនតិចក្តី តែព័ត៌មាននេះអាចជាកត្តាមួយគួរឱ្យបារម្ភព្រោះថាគ្រឿងញៀនបានកំពុងជ្រៀតចូលក្នុងមជ្ឈដ្ឋានសាលារៀនហើយ។ ការសិក្សានេះក៏បានបញ្ជាក់ផងដែរថា សិស្សម្នាក់ក្នុងចំណោមសិស្សប្រាំនាក់ បានទទួលរងការវាយប្រហារ និងម្នាក់ក្នុងចំណោមដប់នាក់បានវាយតប់គ្នា យ៉ាងតិចម្តងក្នុងកំឡុងពេល១២ខែកន្លងទៅ។ សិស្សប្រុសប្រឈមនឹងការរងការវាយប្រហារច្រើនជាងសិស្សស្រី ជាពិសេសសិស្សដែលនៅតាមទីប្រជុំជន។ សិស្សប្រមាណ២០ភាគរយ បានរងរបួសយ៉ាងតិចម្តងក្នុងកំឡុងពេល១២ខែកន្លងទៅ ហើយក្នុងចំណោមនោះ របួសដែលកើតមានច្រើនជាងគេ គឺបាក់ឆ្អឹងនិងភ្លាត់ឆ្អឹង ដែលក្នុងចំណោមនោះ ការរងរបួសដែលមូលហេតុបណ្តាលពីគ្រោះថ្នាក់ចរាចរ គឺមានរហូតដល់ទៅ ៣៣,៧ភាគរយ។

ហេតុនេះ ក្រៅពីការផ្តល់ការអប់រំសុខភាព ការរៀបចំយន្តការជាក់ស្តែងនិងច្បាស់លាស់ជាការចាំបាច់ ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ឥរិយាបថគ្រោះថ្នាក់នានារបស់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា មិនត្រឹមតែនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា តែក៏អាចជួយបាននៅតាមសហគមន៍ដូចគ្នាដែរ។

ការលើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព ជាវិធានការចាំបាច់និងត្រូវអនុវត្តយូរអង្វែង ដើម្បីធានាថាអ្នកសិក្សាទទួលបានព័ត៌មានត្រឹមត្រូវ និងទទួលយកទៅអនុវត្តប្រចាំថ្ងៃក្នុងការបង្ការជំងឺឆ្លង ជំងឺមិនឆ្លង ការបង្ការគ្រោះថ្នាក់នានា ការថែទាំសុខភាពផ្លូវកាយ និងសុខភាពផ្លូវចិត្ត។ យោងតាមក្របខណ្ឌកម្មវិធីសិក្សាចំណេះទូទៅនិងអប់រំបច្ចេកទេសឆ្នាំ២០១៦-២០២៥ ដែលបានដាក់ឱ្យអនុវត្តកាលពីថ្ងៃទី១២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦ ការអប់រំសុខភាពបានឈានដល់ដំណាក់កាលថ្មីមួយ គឺប្រែក្លាយពីមុខវិជ្ជាដែលបញ្ជូនទៅក្នុងមុខវិជ្ជាពាក់ព័ន្ធនឹងសិក្សាសង្គម ជីវវិទ្យា និងសីលធម៌ពលរដ្ឋ ទៅជាមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពដាច់ដោយឡែកដែលមានរយៈពេល១ម៉ោងក្នុង១សប្តាហ៍ចាប់ពីថ្នាក់ទី១ដល់ទី១២។ មុខវិជ្ជាថ្មីនេះ គ្របដណ្តប់លើសមាសភាពចំនួន៦រួមមាន ១. សុខភាពបឋម ២. សុខភាពផ្លូវចិត្ត ៣. សុខ

ភាពផ្លូវភេទនិងសុខភាពបន្តពូជ ៤. សុខភាពនិងជំនឿ ៥. សុខភាពនិងបរិស្ថាន និង៦. សុខភាពនិងសេដ្ឋកិច្ច។

ថ្វីត្បិតមិនទាន់អភិវឌ្ឍបាននូវសៀវភៅសិក្សាគោលគ្រប់ថ្នាក់ក៏ដោយ ក៏គិតមកទល់ឆ្នាំ២០២០នេះ ដោយមានការសហការជាមួយក្រសួង ស្ថាប័ន ដៃគូអភិវឌ្ឍ និងសង្គមស៊ីវិលពាក់ព័ន្ធ កម្មវិធីសិក្សាលម្អិតមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់ថ្នាក់ទី១ ដល់ទី១២ ត្រូវបានអភិវឌ្ឍនិងអនុម័តកាលពីថ្ងៃទី០៥ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨ និងស្តង់ដារកម្មវិធីសិក្សាមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់ថ្នាក់ទី៣ ទី៦ ទី៨ និងទី១១ ត្រូវបានអភិវឌ្ឍនិងអនុម័តនាថ្ងៃទី០៨ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៩។ លើសពីនេះ សៀវភៅសិក្សាគោលមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់គ្រូនិងសិស្សថ្នាក់ទី១ ទី៤ ទី៧ និងទី១០ ត្រូវបានរៀបចំនិងដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់សាកល្បងក្នុងទ្រង់ទ្រាយតូច នៅតាមសាលារៀនគោលដៅមួយចំនួនក្រោមការគាំទ្រពីដៃគូ។ ដើម្បីជំរុញឱ្យការអប់រំសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានចេញលិខិតណែនាំលេខ៣៣ អយក សស ចុះថ្ងៃទី២០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៦ ស្តីពីការបន្តការអនុវត្តកម្មវិធីសិក្សាពីប្រធានបទអប់រំសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានបឋមសិក្សា មធ្យមសិក្សាចំណេះទូទៅ និងអប់រំបច្ចេកទេស ក្នុងនោះបានអនុញ្ញាតឱ្យប្រើប្រាស់នូវខ្លឹមសារមេរៀនដែលមានស្រាប់សម្រាប់បឋមសិក្សានិងមធ្យមសិក្សា ទាំងការបង្ការជំងឺឆ្លង ជំងឺមិនឆ្លង និងគ្រោះថ្នាក់ផ្សេងៗ មុនពេលមានសៀវភៅសិក្សាគោលថ្មីសម្រាប់គ្រប់ថ្នាក់នាពេលខាងមុខ។

ទោះជាយ៉ាងនេះក៏ដោយ ក្នុងការដាក់ឱ្យដំណើរមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពនេះ ក្រៅពីសៀវភៅសិក្សាគោល ចាំបាច់ត្រូវមានការបំប៉នគ្រូ ការជ្រើសរើស និងការបណ្តុះបណ្តាលគ្រូឯកសរទេសមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពផងដែរ។ លើសពីនេះ កម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលគ្រូនៅតាមគ្រឹះស្ថាន បណ្តុះបណ្តាលគ្រូគ្រប់កម្រិត ត្រូវធ្វើការកែលម្អតម្រូវទៅតាមបរិបទថ្មីនៃកម្មវិធីសិក្សាលម្អិតចំណេះទូទៅនិងអប់រំបច្ចេកទេស ព្រមទាំងតម្រូវឱ្យមានការបំប៉នគ្រូឧទ្ទេសផងដែរ។ គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូសម្រាប់បឋមសិក្សានិងអប់រំមូលដ្ឋាន បានបង្កើតជាកម្មវិធីសិក្សាលម្អិតចំនួន២ក្រេឌីតសម្រាប់ប្រធានបទអប់រំសុខភាព តែមិនទាន់បានរៀបចំអភិវឌ្ឍសៀវភៅសិក្សាគោលសម្រាប់គ្រូឧទ្ទេស និងគុសិស្សនៅឡើយ។ លើសពីនេះទៀតសោត ការជ្រើសរើសនិងបំប៉នសមត្ថភាពគ្រូបង្រៀនមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់គ្រឹះស្ថានមធ្យមសិក្សា ចាំបាច់ត្រូវរៀបចំឱ្យមានលក្ខណៈសមស្រប ពិសេសត្រូវមានគ្រូឯកសរទេសសុខភាពសិក្សាដែលចេញពីគ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ ឬពីវិទ្យាស្ថានជាតិអប់រំ ឬវិទ្យាស្ថានគរុកោសល្យ។ បន្ថែមលើមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាព ដើម្បីឱ្យការអប់រំសុខភាព ធ្វើឡើងឆ្លើយតបទៅនឹងការរាតត្បាតជំងឺឆ្លង ការបង្ការជំងឺមិនឆ្លង ការលើកកម្ពស់អាហារូបត្ថម្ភ ស្ថានភាពនៃការបម្រែបម្រួលអាកាសធាតុ ការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ រួមទាំងបញ្ហាសុខភាពសាធារណៈផ្សេងទៀត ដែលកំពុងកើតមានចាំបាច់ត្រូវមានការអភិវឌ្ឍឧបករណ៍អប់រំផ្សព្វផ្សាយបន្ថែមទៀត។

ដោយឡែកនៅតាមគ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សា មធ្យមសិក្សាបច្ចេកទេសឬវិជ្ជាជីវៈនានា ទាំងសាធារណៈនិងឯកជនមួយចំនួន បានបង្កើតជាប្រព័ន្ធក្រេឌីតសម្រាប់ប្រធានបទអប់រំសុខភាពដល់និស្សិតរបស់ខ្លួនជាប្រព័ន្ធរៀបរយ ហើយក៏មានលក្ខណៈមិនរៀបរយដូចជាមានបង្កើតវគ្គអប់រំសុខភាពលើប្រធានបទផ្សេងៗដូចជា ការអប់រំបង្ការគ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ សុខភាពផ្លូវភេទ សុខភាពបន្តពូជ ការបង្ការមេរោគអេដស៍ ជំងឺអេដស៍ ការបង្ការអំពើហិង្សា បង្ការគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍។ល។ ក្នុងទម្រង់ជាសិក្ខាសាលា ឬវគ្គស្រាវជ្រាវក្រៅថ្នាក់ជាដើម។ តែទោះជាយ៉ាងណាក៏ម្មវិធីសិក្សាប្រធានបទអប់រំសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានឧត្តមសិក្សានៅមិនទាន់បានរៀបចំធ្វើព្រមៗគ្នាជាប្រព័ន្ធក្រេឌីតច្បាស់លាស់នៅឡើយ ដែលបញ្ហានេះជាផ្នែកមួយដ៏សំខាន់ក្នុងការពង្រឹងគុណវុឌ្ឍិ ដោយផ្ដើមចេញពីកាយសម្បទានិងចិត្តសម្បទារបស់ធនធានមនុស្សជំនាន់ក្រោយប្រកបដោយសក្តានុពលសម្រាប់សង្គមជាតិ ។

ការលើកកម្ពស់បំណិនសុខភាព ជួបនូវបញ្ហាប្រឈមមួយចំនួន ពិសេសកង្វះខាតហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្តហាត់ប្រាណ អនាម័យ និងការយល់ដឹងរបស់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាទាក់ទងនឹងស្ថានភាពសុខភាពនិងអាហារូបត្ថម្ភនៅមានកម្រិត។ ថ្វីត្បិតក្រសួងបានកំណត់ម៉ោងអប់រំកាយនិងកីឡាចំនួន២ម៉ោងក្នុង១សប្តាហ៍ចំពោះគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅ តែការអនុវត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាមិនបានគ្រប់ជ្រុងជ្រោយនៅឡើយ ព្រោះក្រៅពីកង្វះទីធ្លាសមស្របសម្រាប់ធ្វើសកម្មភាព នៅមានបញ្ហាប្រឈមដូចជា កង្វះគ្រូបង្ហាត់ កង្វះសម្ភារៈ និងការចូលរួមផងដែរ។ តាមការសិក្សាកាលពីឆ្នាំ២០១៣ (GSHS-2013) បានឃើញថា សិស្សមធ្យមសិក្សាចំនួនជិត៧២ភាគរយ បានរៀនពីផលប្រយោជន៍នៃការធ្វើលំហាត់ប្រាណ ក៏ប៉ុន្តែមានសិស្សតែម្នាក់ទេក្នុងចំណោមសិស្សដប់នាក់ដែលបានធ្វើលំហាត់ប្រាណយ៉ាងតិច៦០នាទីក្នុងមួយថ្ងៃ យ៉ាងតិចប្រាំថ្ងៃ ក្នុងរយៈពេល ៧ថ្ងៃកន្លងទៅ ។

គិតមកដល់ឆ្នាំសិក្សា២០១៩-២០២០នេះ គ្រឹះស្ថានសិក្សាកម្រិតមត្តេយ្យនិងបឋមសិក្សាចំនួនជាង ៥០០កន្លែង បានដាក់ឱ្យអនុវត្តការលាងសម្អាតដៃនិងដុសសម្អាតធ្មេញជាក្រុមប្រចាំថ្ងៃ ។ ដោយឡែកសិស្សមធ្យមសិក្សាមិនមានកម្មវិធីដុសសម្អាតធ្មេញទេ តែទោះជាយ៉ាងណាអត្រាប្រេវ៉ាឡង់នៃសិស្សមធ្យមសិក្សាដែលបានដុសសម្អាតធ្មេញតិចជាងមួយដងក្នុងមួយថ្ងៃ ក្នុងកំឡុងពេល៣០ថ្ងៃកន្លងទៅ មានចំនួនតែ៤ភាគរយ។ កត្តាទាំងនេះធ្វើឱ្យពួកគេចំនួនពីរនាក់ក្នុងចំណោមដប់នាក់ មានបញ្ហាធ្មេញរហូតដល់មិនបានទៅសាលារៀន ហើយសិស្ស ៣,៥ភាគរយ មានបញ្ហាមាត់ធ្មេញស្ទើរតែជាប្រចាំ។ ប្រមាណជា៦០ភាគរយនៃពួកសិស្សទាំងនោះ មិនដែលជួបជាមួយគ្រូពេទ្យធ្មេញ ដើម្បីធ្វើការពិនិត្យឬព្យាបាលឡើយ។ មួយវិញទៀត អត្រាសិស្សមធ្យមសិក្សាដែលមិនបានលាងសម្អាតដៃមុនពេលញ៉ាំអាហារ គឺមានចំនួនប្រមាណជិត២ភាគរយ។ សិស្សប្រមាណជា ២,៧ភាគរយ មិនបានលាងសម្អាតដៃក្រោយពេលចេញពីបង្គន់និងមិនបានឬកម្រប្រើសាប៊ូពេលលាងសម្អាតដៃ (GSHS-2013) ។

ជាមួយគ្នានេះ ការញែកសំរាមតាមប្រភេទ ក៏បាននិងកំពុងអនុវត្ត ដែលជាផ្នែកមួយនៃការអនុវត្តតាមគោលការណ៍ណែនាំអប្បបរមា ស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យតាមសាលារៀន។ ការបំពាក់នូវ

ជញ្ជីងថ្មីទម្ងន់និងម៉ែត្រវាស់កម្ពស់ ក៏បានរៀបចំជាជំហានៗទៅតាមធនធានរបស់គ្រឹះស្ថានសិក្សា ហើយក៏បានជំរុញការអនុវត្តដើម្បីឱ្យអ្នកសិក្សាដឹងពីស្ថានភាពអាហារូបត្ថម្ភរបស់ខ្លួន។ ការអនុវត្តវិធាន ការបង្ការ ការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងនានាបាននិងកំពុងអនុវត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាទូទាំងប្រទេស ពិសេសក្នុងបរិបទជំងឺកូវីដ១៩។ គ្រឹះស្ថានសិក្សាមួយភាគធំនៅតាមទីប្រជុំជនបានចូលរួមយ៉ាងសកម្ម ក្នុងការអនុវត្តវិធានការវាស់កម្តៅ ការពាក់ម៉ាស់ ការរក្សាគម្លាតសុវត្ថិភាព ការលាងសម្អាតដៃជាមួយ ទឹកស្អាតនិងសាប៊ូ ឬការលាងសម្អាតដៃជាមួយទឹកអាល់កុល ឬអាល់កុលដែល។ វិធានការនេះចាំបាច់ ត្រូវពង្រឹងឱ្យបានម៉ឺងម៉ាត់បន្ថែមទៀតដើម្បីធានាបាននូវសុវត្ថិភាពដល់បុគ្គលិកអប់រំ និងអ្នកសិក្សា ក្នុង បរិបទនៃការរាតត្បាតជំងឺឆ្លងនានា។

ការចូលរួមពីអ្នកពាក់ព័ន្ធក្នុងការងារសុខភាពសិក្សា បានចាប់ដំណើរការជាបណ្តើរៗនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សាមួយចំនួនដោយសហការជាមួយវគ្គអារម្ម សង្គមស៊ីវិល វិស័យឯកជន និងសប្បុរសជន ផងដែរដែលលើកការជួយជ្រោមជ្រែងពីរាជរដ្ឋាភិបាល។ តែទោះជាយ៉ាងនេះក្តី ក៏ការងារសុខភាព សិក្សានៅមិនទាន់មានយន្តការឯកភាព ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងស្ថានភាពបន្ទាន់នានារបស់គ្រឹះស្ថាន សិក្សានៅឡើយ។ កង្វះព័ត៌មានលើការរកសេវាថែទាំសុខភាព និងការសហការអន្តរាគមន៍នៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា ព្រមទាំងយន្តការសម្រួលថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ នៅមិនទាន់រលូននិងប្រើប្រាស់ អស់លទ្ធភាពក្នុងការរៀបចំផែនការអនុវត្តឱ្យបានគ្រប់ជ្រុងជ្រោយស្តីពីសុខភាពសិក្សា។ កន្លងមក ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានចេញសារចរណែនាំ ស្តីពីតួនាទី ភារកិច្ចរបស់សុខភាពសិក្សានៅ មន្ទីរអប់រំ យុវជន និងកីឡាខេត្ត ក្រុង ការិយាល័យអប់រំ យុវជន និងកីឡាស្រុក ខណ្ឌ និងគ្រឹះស្ថាន សិក្សា ព្រមទាំងបានបង្កើតក្រុមការងារបច្ចេកទេសជាច្រើនទៀតដូចជា គណៈកម្មាធិការអន្តរនាយក ដ្ឋានប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍និងគ្រឿងញៀន ក្រុមការងារគ្រប់គ្រោះមហន្តរាយ ក្រុមការងារបច្ចេក ទេសស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យនៅតាមសាលារៀន។ល។ ក្នុងគោលបំណងជំរុញការអនុវត្តការងារ សុខភាពសិក្សាឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាពជាងមុន ពិសេសកៀរគរការចូលរួមពីអង្គការពាក់ព័ន្ធក្រោម ឱវាទក្រសួង និងភាគីពាក់ព័ន្ធដទៃទៀត។

តែទោះជាយ៉ាងណាក្តីក៏យន្តការទាំងនោះ ភាគច្រើនមានត្រឹមកម្រិតក្របខណ្ឌក្រសួងនិងថ្នាក់ រាជធានី ខេត្ត ដោយការចូលរួមមិនទាន់បានទូលំទូលាយប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពនៅឡើយ។ ឆ្លើយ តបនឹងបញ្ហានេះ រចនាសម្ព័ន្ធសុខភាពសិក្សា ចាំបាច់ត្រូវមានការកែសម្រួល ដោយមានកិច្ចសហការ ថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ រួមទាំងគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ ពិសេសត្រូវពង្រឹងរចនាសម្ព័ន្ធសុខភាពសិក្សា នៅថ្នាក់រាជធានី ខេត្ត ថ្នាក់រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងថ្នាក់គ្រឹះស្ថានសិក្សាផ្ទាល់ ព្រមទាំងរៀបចំ បន្ស៊ីការងារសុខភាពសិក្សាទៅក្នុងផែនការអភិវឌ្ឍក្រសួង ស្ថាប័ន រហូតដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សា ក្នុងគោល បំណងប្រមូលធនធាន ដើម្បីធ្វើឱ្យសម្រេចនូវគោលដៅលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សាគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ។

១.៣- បញ្ហាអាទិភាព

បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាមានសុខភាពល្អជាផលនៃអន្តរកម្ម ដែលបានពីការរៀបចំសេវាសុខភាពសិក្សាគ្រប់ជ្រុងជ្រោយនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ព្រមទាំងការត្រៀមសកម្មភាពបុរេសកម្ម ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមាននៃបម្រែបម្រួលអាកាសធាតុ សាកលភារូបនីយកម្ម និងការរាតត្បាតជំងឺឆ្លងដោយសារចលនាប្រជាជនជាដើម។ ផ្អែកស្ថានភាពខាងលើ មានការងារជាច្រើនដែលត្រូវបន្តធ្វើ និងត្រូវពង្រឹងបន្ថែម ដើម្បីធានាឱ្យគ្រឹះស្ថានសិក្សាក្លាយជាមជ្ឈមណ្ឌលប្រកបដោយមេត្រីភាព ផាសុកភាព និងសុវត្ថិភាព ពិសេសធានាឱ្យបុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាបំពេញតួនាទីបានពេញលេញក្នុងការបង្រៀននិងរៀនប្រកបដោយគុណភាព បរិយាបន្ន សមធម៌ និងលើកកម្ពស់ការអប់រំពេញមួយជីវិតសម្រាប់ទាំងអស់គ្នា។

តែទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ដោយធនធានមានកម្រិត យើងមិនអាចដោះស្រាយបញ្ហាទាំងអស់បានព្រមៗគ្នានោះទេ ហេតុនេះអាទិភាពចាំបាច់មួយចំនួនត្រូវបានកំណត់ជាបឋមនិងបន្តបន្ទាប់ជាជំហានៗដូចខាងក្រោម៖

- រៀបចំក្របខណ្ឌគតិយុត្ត យន្តការការងារ និងសម្របសម្រួល ក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា ពីថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ក្រោមជាតិ រហូតដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សា ពិសេសការកៀរគរ ប្រភពធនធានសម្រាប់ការងារសុខភាពសិក្សា
- ពង្រឹងនិងពង្រីកការផ្តល់សេវាសុខភាពចាំបាច់ដូចជា ការរៀបចំបន្ទប់សុខភាពដែលមានបរិក្ខារប្រើប្រាស់ដូចជាបរិក្ខារសង្គ្រោះបឋម ការពិនិត្យសុខភាពនិងកាយសម្បទា ការពិនិត្យការបង្ការ និងព្យាបាលជំងឺមាត់ធ្មេញ ការផ្តល់ថ្នាំបង្ការ ការពិនិត្យនិងវាស់គំហើញ ហើយបញ្ជូនទៅរកសេវាជំនាញ ការវាស់កម្លាំងពូកែ ការផ្តល់ប្រឹក្សា ។ល។
- ផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត បង្គន់អនាម័យ ការប្រើប្រាស់ និងថែទាំបង្គន់អនាម័យ សម្ភារៈអនាម័យជាពិសេសសម្ភារៈដែលបម្រើឱ្យការលាងសម្អាតដៃ សម្ភារៈម្យ៉ាងមេរោគ ព្រមទាំងការរៀបចំសកម្មភាពបុរេសកម្មសម្រាប់បង្ការការរាតត្បាតនៃជំងឺឆ្លងឱ្យបានម៉ឺងម៉ាត់
- លើកកម្ពស់អាហារូបត្ថម្ភ សុវត្ថិភាព សុខុមាលភាពចំណីអាហារ និងការគណនាសន្ទស្សន៍ម៉ាសរាងកាយនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា និងសហគមន៍ ព្រមទាំងការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភដល់កុមារដែលគ្រួសារមានអសន្តិសុខស្បៀង ការលើកកម្ពស់ស្ថានបន្លែ និងដំណាំឈើហូបផ្លែ
- លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាពមានជាអាទិ៍ សុខភាពបន្តពូជ សុខភាពផ្លូវភេទ ការបង្ការជំងឺឆ្លង ជំងឺមិនឆ្លង ការបង្ការអំពើហិង្សាគ្រប់ទម្រង់ពាក់ព័ន្ធនឹងរឿងផ្លូវភេទនិងយេនឌ័រ ការរំលោភបំពាន ការរើសអើង ការមាក់ងាយ និងការបង្ការគ្រោះថ្នាក់នានារួមទាំងការបង្ការគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ ការបង្ការការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ គ្រឿងស្រវឹង ថ្នាំជក់ ការបង្ការការឆ្លងមេរោគអេដស៍ជាដើម

- លើកកម្ពស់សណ្តាប់ធ្នាប់ សន្តិសុខ ទីផ្លារលេងហាត់ប្រាណ ប្រព័ន្ធសុវត្ថិភាព និងការរៀបចំ បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយមេត្រីភាព។

២- យុទ្ធសាស្ត្រ

ផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាឆ្នាំ២០២០-២០៣០ បានរៀបចំដោយអនុលោមតាមយុទ្ធសាស្ត្រទាំង៩នៃគោលបាយជាតិស្តីពីសុខភាពដូចខាងក្រោម ៖

- អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ
- លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ
- លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ
- លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ
- លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព
- លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព
- លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព
- លើកកម្ពស់ការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា។

នៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រចម្បងៗទាំង៩នីមួយៗខាងលើ មានយុទ្ធសាស្ត្ររងសរុបចំនួន៥៥ ដែលជាមាតិកាចង្អុលទិសដើម្បីកំណត់សកម្មភាពជាក់លាក់តាមយុទ្ធសាស្ត្រនីមួយៗដូចខាងក្រោម ៖

យុទ្ធសាស្ត្រទី១ : អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ

- រៀបចំលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិភាពនិងយន្តការនានា ដើម្បីគាំទ្រនិងអនុវត្តគោលនយោបាយជាតិ ឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព ដោយកំណត់ឱ្យមានកិច្ចសហការនិងភារកិច្ចរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធ
- លើកកម្ពស់ ផ្សព្វផ្សាយ និងពន្លឿនការអនុវត្តគោលនយោបាយជាតិ ក្របខណ្ឌច្បាប់យន្តការពាក់ព័ន្ធ ដែលមានស្រាប់ និងយន្តការថ្មី
- កសាងផែនការសកម្មភាពជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា ដោយមានសកម្មភាពជាក់លាក់ពេលវេលា ធនធាន និងការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន។

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ

- ផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពចាំបាច់និងសេវាគាំពារសុខភាពបឋមដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ
- បញ្ចូលបទបញ្ជាសុខភាពសិក្សាទៅក្នុងបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ជំរុញការបង្កើតបន្ទប់ផ្តល់សេវាសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ផ្តល់ការពិនិត្យសុខភាពអ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ ស្របតាមបច្ចេកទេសវេជ្ជសាស្ត្រ
- ជំរុញការផ្តល់ប្រអប់សង្គ្រោះបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា

- ជំរុញបុគ្គលិកអប់រំធ្វើការតាមដាននិងត្រួតពិនិត្យសុខភាពរបស់ខ្លួនប្រចាំថ្ងៃ
- ជំរុញនិងលើកទឹកចិត្តក្នុងការរៀបចំឱ្យមានសេវាថែទាំសុខភាពដល់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា
- ផ្តល់និងលើកកម្ពស់ការប្រើប្រាស់ថ្នាំបង្ការនានាដល់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា
- លើកកម្ពស់អន្តរាគមន៍ទាន់ពេលក្នុងការទប់ស្កាត់ជំងឺឆ្លងរាតត្បាត ពុលចំណីអាហារ ថប់អារម្មណ៍ ឬគ្រោះមហន្តរាយនានា
- លើកកម្ពស់ការផ្តល់សេវាប្រឹក្សាយោបល់ពីសុខភាពផ្លូវចិត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ។

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ

- ជំរុញការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភដល់អ្នកសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ជំរុញដំណើរការស្នូនបន្ថែមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- កំណត់បទដ្ឋានអប្បបរមានិងតាមដានការអនុវត្តដំណើរការអាហាររដ្ឋានប្រក់នៃឯកជន ថែទាំអាហារនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- កំណត់ស្តង់ដារសុវត្ថិភាពអាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- លើកទឹកចិត្តអ្នកអាណាព្យាបាល រៀបចំចំណីអាហារប្រកបដោយសុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាព ឱ្យបុត្រជីតារបស់ខ្លួន ។

យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ

- ជំរុញនិងពង្រីកការអនុវត្ត "គោលការណ៍ណែនាំអនុវត្តលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យតាមសាលារៀន"
- បង្កើនការផ្គត់ផ្គង់និងពង្រឹងការថែទាំហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនិងសម្ភារៈរូបវន្តទឹកស្អាត បង្គន់អនាម័យ រួមទាំងបរិក្ខារលាងសម្អាតដៃ ដុសសម្អាតធ្មេញ ប្រកបដោយបរិយាបន្ន នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- លើកកម្ពស់ស្មារតីអនុវត្តស្អាត សុវត្ថិភាព និងវិធានការអនាម័យជាប់ជាប្រចាំនៅកន្លែងធ្វើការនិងតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ។

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព

- ជំរុញការកែលម្អបរិស្ថានសិក្សាគ្រប់គ្រឹះស្ថានសិក្សា
- បង្កើតបរិយាកាសគាំទ្រដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ ដើម្បីលើកកម្ពស់ការផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថឆ្ពោះទៅរកសុខុមាលភាពនិងសុកភាព
- ជំរុញការត្រួតពិនិត្យនិងទប់ស្កាត់ការនាំចូល ការដាក់តាំងលក់ ឬការផ្សព្វផ្សាយ និងការប្រើប្រាស់ផលិតផល ដែលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពរបស់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ
- លើកកម្ពស់កិច្ចគាំពារបរិស្ថាននិងការប្រតិបត្តិមេត្រីបរិស្ថាននៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា

- បំផុសចលនាប្រឡងប្រណាំងសាលារៀនស្អាត និងចលនាប្រឡងប្រណាំងសាលាមេត្រី បរិស្ថាន ដូចជាការដាំដើមឈើ សួនដីវះចម្រុះ ប្រព័ន្ធចម្រោះទឹកស្អាត និងបង្គន់អនាម័យជា ដើម
- ជំរុញការទប់ស្កាត់ការប្រើប្រាស់ផលិតផលថ្នាំជក់ និងគ្រឿងស្រវឹងនៅកន្លែងធ្វើការ និងក្នុង បរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ជំរុញការបំពាក់ឧបករណ៍សង្គ្រោះ ឬស្លាកសញ្ញាបង្ការ សញ្ញាបង្ហាញគ្រោះថ្នាក់ ឬហានិភ័យ ផ្សេងៗនៅក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សានិងសេវាអប់រំតាមសហគមន៍
- ជំរុញការដាក់ស្លាកសញ្ញាចរាចរណ៍ និងការអប់រំផ្សព្វផ្សាយអំពីច្បាប់ចរាចរណ៍ ដើម្បីបង្ការ ទប់ស្កាត់គ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍
- ជំរុញការអប់រំផ្សព្វផ្សាយ ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ការចរាចរណ៍ ការចែកចាយ ការប្រើប្រាស់ គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់នៅក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ជំរុញការបង្កើតបន្ទប់ ឬសាលាសហសិក្សានៅតាមសាលារៀន សម្រាប់អប់រំផ្សព្វផ្សាយ ពិគ្រោះយោបល់ជាប្រចាំ អំពីផលប៉ះពាល់នៃការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន ការជួញដូរមនុស្ស និងគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ជាដើម ចាប់ពីកម្រិតអនុវិទ្យាល័យរហូតដល់ឧត្តមសិក្សា ។

យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសុខភាពក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា

- ជំរុញការអនុវត្តគោលការណ៍ “សាលារៀនមួយ តំបន់សុខសាន្តមួយ”
- ហាមឃាត់ការយកអាវុធជាតិផ្ទុះ ចូលក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា និងមានវិធានការអប់រំ
- ជំរុញការអប់រំអំពីច្បាប់ចរាចរណ៍និងលើកកម្ពស់វិធានការតាមដងផ្លូវ
- រៀបចំរបងសាលារៀន
- ជំរុញការធានាសន្តិសុខ សុវត្ថិភាពដល់អ្នកសិក្សា និងបុគ្គលិកអប់រំ
- ជំរុញការអប់រំដល់សិស្ស ដើម្បីមានវិធានការការពារ បង្ការទប់ស្កាត់ការលង់ទឹក (អណ្តូង ស្រះ ត្រពាំង...)
- ជំរុញការចាត់តាំងនាយករងសាលារៀន១(មួយ)រូបឱ្យទទួលបន្ទុកខាងផ្នែកសន្តិសុខនិង អ្នកយាម
- រៀបចំក្រុមប្រឹក្សាកុមារនិងគ្រូទទួលបន្ទុក ដើម្បីចូលរួមថែរក្សាសន្តិសុខពេលយប់ និងថ្ងៃ ឈប់សម្រាក
- ជំរុញកិច្ចសហការជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន ដើម្បីធានាថាក្តីបក់សាន្តគ្រប់រូបភាព ស្ថិតនៅ ចម្ងាយយ៉ាងហោចណាស់២(ពីរ)គីឡូម៉ែត្រពីគ្រឹះស្ថានសិក្សា ។

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព

- អភិវឌ្ឍនិងដាក់បញ្ចូលកម្មវិធីអប់រំសុខភាព បំណិនសុខភាព និងសុខភាពសាធារណៈដទៃ ទៀត ទៅក្នុងកម្មវិធីសិក្សា

- អភិវឌ្ឍនិងដាក់បញ្ចូលខ្លឹមសារស្តីពីការអប់រំសុខភាពរួមបញ្ចូលទាំងការបង្ការជំងឺឆ្លងជំងឺមិនឆ្លង និងបញ្ហាសុខភាពសាធារណៈដទៃទៀត ទៅក្នុងកម្មវិធីសិក្សារបស់គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ គ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅគ្រប់កម្រិត និងកម្មវិធីសិក្សានៃគ្រឹះស្ថានសិក្សាផ្សេងទៀត
- បណ្តុះបណ្តាលគ្រូឧទ្ទេសឯកទេសសុខភាពសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ
- ជំរុញការបណ្តុះបណ្តាលគុសិស្ស គុនិស្សិត ស្តីពីការអប់រំសុខភាព នៅតាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ
- ជំរុញការផ្សព្វផ្សាយនិងការអនុវត្តវិធានការបង្ការទប់ស្កាត់ហានិភ័យនៃជំងឺរាតត្បាតឬគ្រោះមហន្តរាយនានា
- ជំរុញឱ្យមានបុគ្គលិកអប់រំទទួលបន្ទុកអប់រំសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ជំរុញបុគ្គលិកអប់រំធ្វើជាគំរូក្នុងការអប់រំសុខភាពដល់អ្នកសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ។

យុទ្ធសាស្ត្រទី៨ : លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព

- ជំរុញការផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថជីវិតមានរបស់អ្នកសិក្សាក្នុងការកែលម្អបរិស្ថាន ការលើកកម្ពស់សុខភាពនិងសុខុមាលភាពសង្គម
- ជំរុញការអនុវត្តបំណិនសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- បង្កើនការអប់រំពីវិធានការសង្គ្រោះបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ជំរុញនិងលើកទឹកចិត្តឱ្យរៀបចំកន្លែងហាត់ប្រាណនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា
- ជំរុញការអនុវត្តវិធានអនាម័យជាទៀងទាត់នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ។

យុទ្ធសាស្ត្រទី៩ : លើកកម្ពស់ការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា

- ជំរុញស្ថាប័នពាន់ព័ន្ធ មាតាបិតា អ្នកអាណាព្យាបាល សហគមន៍ ដៃគូអភិវឌ្ឍ សប្បុរសជន បុព្វជិត និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានឱ្យចូលរួមគាំទ្រ និងអនុវត្តគោលនយោបាយជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា
- ជំរុញមាតាបិតា អ្នកអាណាព្យាបាល សហគមន៍ និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន ឱ្យចូលរួមអនុវត្ត និងតាមដានសុខភាព និងការលូតលាស់របស់អ្នកសិក្សា
- បន្ស៊ីសកម្មភាពការងារសុខភាពសិក្សាជាមួយកម្មវិធីជាតិ ស្តីពីការអភិវឌ្ឍតាមបែបប្រជាធិបតេយ្យនៅថ្នាក់ក្រោមជាតិ ។

៣- ផែនការសកម្មភាព

ផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាឆ្នាំ២០២១-២០៣០ ត្រូវបានរៀបចំក្នុងរយៈពេល វែងអនុលោមតាមក្របខណ្ឌនៃគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា គោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកប ដោយចីរភាពឆ្នាំ២០៣០ និងផែនទីបង្ហាញផ្លូវការអប់រំកម្ពុជាឆ្នាំ២០៣០ ។ ក្នុងផែនការសកម្មភាពនេះ បានកំណត់ពីវិសាលភាព និងតារាងម៉ាទ្រិចអនុវត្តការងារជាលម្អិតផងដែរ ។

៣.១- បរិយាយសង្ខេបពីវិសាលភាពនៃផែនការ

ផែនការសកម្មភាពជាតិនេះ មានវិសាលភាពគ្របដណ្តប់លើក្រសួង ស្ថាប័នដែលទទួលបន្ទុក វិស័យអប់រំនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ក្នុងនោះបានកំណត់ពីសកម្មភាពលម្អិតនិងសូចនាករជាក់លាក់ស្រប តាមយុទ្ធសាស្ត្ររងនីមួយៗដែលបានចែងក្នុងគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា ។ លើសពី នេះបានកំណត់ពីក្របខ័ណ្ឌពេលវេលា ស្ថាប័នអនុវត្ត និងថវិកាគាំទ្រច្បាស់លាស់ដូចការបង្ហាញក្នុង តារាងម៉ាទ្រិចអនុវត្តការងារខាងក្រោម ។

៣.២- តារាងអនុវត្តការងារ

យុទ្ធសាស្ត្រទី១ : អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
១.១	រៀបចំលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិ និងយន្តការនានា ដើម្បីគាំទ្រនិង អនុវត្តគោលនយោបាយជាតិ ឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពដោយកំណត់ឱ្យមានកិច្ចសហការនិងការកិច្ចរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	១.១.១ រៀបចំយន្តការការងារគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា	ចំនួនកិច្ចប្រជុំនិងចំនួនលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិនៃយន្តការការងារគ.អ.ស.ស. ត្រូវបានរៀបចំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	140,000
		១.១.២ រៀបចំបង្កើតគណៈកម្មការសុខភាពសិក្សារាជធានីខេត្ត	គណៈកម្មការសុខភាពសិក្សាគ្រប់រាជធានីខេត្តត្រូវបានបង្កើត និងបំពេញតួនាទីនិងការកិច្ចរបស់ខ្លួន	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	100,000
		១.១.៣ រៀបចំបង្កើតគណៈកម្មការសុខភាពសិក្សានៃរដ្ឋបាល ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ	គណៈកម្មការសុខភាពសិក្សានៃរដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ទូទាំងប្រទេស ត្រូវបានបង្កើត និងបំពេញតួនាទីនិងការកិច្ចរបស់ខ្លួន	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	450,000
		១.១.៤ ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពរចនាសម្ព័ន្ធសុខភាពសិក្សាថ្នាក់មន្ទីរអប់រំ យុវជន	រចនាសម្ព័ន្ធសុខភាពសិក្សាថ្នាក់មន្ទីរអប់រំ យុវជន និងកីឡា ការិ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី១ : អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		និងកីឡា ការិយាល័យអប់រំ យុវជន និងកីឡានៃរដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងគ្រឹះស្ថានសិក្សា	យាល័យអប់រំ យុវជន និងកីឡានៃ រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និង គ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបានធ្វើ បច្ចុប្បន្នភាព និងបំពេញតួនាទីនិង ការកិច្ចរបស់ខ្លួន			
		១.១.៥ រៀបចំអនុក្រឹត្យស្តីពីសុខ ភាពសិក្សា	អនុក្រឹត្យស្តីពីសុខភាពសិក្សា ត្រូវបានរៀបចំបង្កើតនិងដាក់ឱ្យ អនុវត្ត	២០២២- ២០២៤	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. គ.វ.ម	42,000
១.២	លើកកម្ពស់ផ្សព្វ ផ្សាយ និងពន្លឿន ការអនុវត្តគោល នយោបាយជាតិ ក្របខណ្ឌច្បាប់ យន្តការពាក់ព័ន្ធ ដែលមានស្រាប់	១.២.១ រៀបចំបន្ស៊ីផែនការប្រតិបត្តិ ប្រចាំឆ្នាំរបស់ក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ រដ្ឋបាលរាជធានីខេត្ត រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងគ្រឹះស្ថានសិក្សាឆ្លើយ តបទៅនឹងផែនការសកម្មភាពជាតិស្តី ពីសុខភាពសិក្សា	ចំនួនក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ រដ្ឋបាលរាជធានីខេត្ត រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងគ្រឹះស្ថានសិក្សា បានរៀបចំបន្ស៊ីផែនការប្រតិបត្តិ ប្រចាំឆ្នាំឆ្លើយតបទៅនឹងផែនការ សកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាព សិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	250,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី១ : អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	និងយន្តការថ្មី	១.២.២ ផ្សព្វផ្សាយគោលយោបាយជាតិ និងផែនការសកម្មភាពជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា ក្របខណ្ឌច្បាប់យន្តការពាក់ព័ន្ធ ដែលមានស្រាប់ និងយន្តការថ្មីដល់ក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គការជាតិ និងអន្តរជាតិ ដៃគូពាក់ព័ន្ធផ្នាក់ជាតិនិងផ្នែកក្រោមជាតិ	ចំនួនព្រឹត្តិការណ៍ផ្សព្វផ្សាយគោលយោបាយជាតិ និងផែនការសកម្មភាពជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា ក្របខណ្ឌច្បាប់ យន្តការពាក់ព័ន្ធ ដែលមានស្រាប់ និងយន្តការថ្មីដល់ក្រសួង ស្ថាប័ន អង្គការជាតិ និងអន្តរជាតិ ដៃគូពាក់ព័ន្ធផ្នាក់ជាតិនិងផ្នែកក្រោមជាតិ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	180,000
១.៣	កសាងផែនការសកម្មភាពជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា ដោយ មានសកម្មភាពជាក់លាក់ ពេលវេលា ធនធាន និងការទទួលខុសត្រូវ	១.៣.១ រៀបចំផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា ដោយមានសកម្មភាពជាក់លាក់ ពេលវេលា ធនធាន និងការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន	ផែនការសកម្មភាពជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា ត្រូវបានរៀបចំសម្រាប់បង្ហាញផ្លូវដល់ការអនុវត្តការងារ	២០២១ និង ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	50,000
		១.៣.២ រៀបចំការពិនិត្យឡើងវិញពាក់កណ្តាលអាណត្តិផែនការសកម្មភាពសិក្សាត្រូវបានរៀបចំពិនិត្យកែ	ផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាត្រូវបានរៀបចំពិនិត្យកែ	២០២៥ និង	ក្រ. អ.យ.ក	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី១ : អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	របស់ក្រសួង ស្ថាប័ន	ភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា	លម្អឡើងវិញនៅពាក់កណ្តាល អាណត្តិ (៥ឆ្នាំ)	២០៣០		
		១.៣.៣ រៀបចំការវាយតម្លៃនៃការ អនុវត្តផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពី សុខភាពសិក្សា	ការអនុវត្តផែនការសកម្មភាពជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សាត្រូវបានរៀបចំ វាយតម្លៃ	២០២៤ និង ២០២៩	ក្រ. អ.យ.ក	80,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
២.១	ផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពចាំបាច់និងសេវាគាំពារសុខភាពបឋម ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ	២.១.១ ផ្តល់សេវាពិនិត្យនិងវាស់គំហើញ និងការស្តាប់ ដល់អ្នកសិក្សា	ភាគរយអ្នកសិក្សាដែលទទួលបានសេវាពិនិត្យនិងវាស់គំហើញ និងការស្តាប់ ប្រចាំឆ្នាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	10,000,000
		២.១.២ ផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពមាត់ធ្មេញដល់អ្នកសិក្សាកម្រិតមធ្យមនិងបឋមសិក្សា ប្រចាំឆ្នាំ	ចំនួនអ្នកសិក្សាកម្រិតមធ្យមនិងបឋមសិក្សា ដែលបានទទួលសេវាថែទាំសុខភាពមាត់ធ្មេញ ប្រចាំឆ្នាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. អ.យ.ក	900,000
២.២	បញ្ចូលបទបញ្ជាសុខភាពសិក្សាទៅក្នុងបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២.២.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីការដាក់បញ្ចូលបទបញ្ជាសុខភាពសិក្សាទៅក្នុងបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានដាក់បញ្ចូលបទបញ្ជាសុខភាពសិក្សាទៅក្នុងបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុង	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0
២.៣	ជំរុញការបង្កើតបន្ទប់ផ្តល់សេវា សុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២.៣.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីស្តង់ដារអប្បបរមានៃបន្ទប់សុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	សេចក្តីណែនាំស្តីពីស្តង់ដារអប្បបរមានៃបន្ទប់សុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាបានត្រូវរៀបចំនិងអនុម័តឱ្យប្រើប្រាស់	២០២១- ២០២៣	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	25,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		២.៣.២ រៀបចំនិងបំពាក់សម្ភារៈ បន្ទប់សុខភាពស្របតាមស្តង់ដារ អប្បបរមានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមាន បន្ទប់សុខភាពស្របតាមស្តង់ដារ អប្បបរមា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	2,500,000
		២.៣.៣ ជ្រើសរើសបុគ្គលិកបច្ចេក ទេសសុខាភិបាលឱ្យបម្រើការនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមាន បុគ្គលិកបច្ចេកទេសសុខាភិបាល មួយរូបយ៉ាងតិចបានបម្រើការ ងារនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២៣- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0
		២.៣.៤ បំប៉នមន្ត្រីទទួលបន្ទុកសុខ ភាពសិក្សា ដើម្បីគ្រប់គ្រងការងារនៅ បន្ទប់សុខភាពតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនមន្ត្រីទទួលបន្ទុកសុខភាព សិក្សា ដែលបានបំប៉នដើម្បីគ្រប់ គ្រងការងារនៅបន្ទប់សុខភាពតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	400,000
២.៤	ផ្តល់ការពិនិត្យសុខ ភាពអ្នកសិក្សានិង បុគ្គលិកអប់រំ ស្រប តាមបច្ចេកទេស	២.៤.១ រៀបចំប្រកាសអន្តរក្រសួង ស្តីពីការពិនិត្យសុខភាពនិងកាយស ម្បទាដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ	ប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីការពិនិត្យ សុខភាពនិងកាយសម្បទាដល់អ្នក សិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំត្រូវបាន រៀបចំ	២០២១- ២០២៣	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	10,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	វេជ្ជសាស្ត្រ	២.៤.២ រៀបចំវិធានណែនាំស្តីពីការពិនិត្យសុខភាពនិងកាយសម្បទាដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	វិធានណែនាំស្តីពីការពិនិត្យសុខភាពនិងកាយសម្បទាដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានបង្កើត	២០២៣- ២០២៤	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	20,000
		២.៤.៣ បង្កើតសៀវភៅតាមដានសុខភាពនិងការលូតលាស់របស់កុមារ	សៀវភៅតាមដានសុខភាពនិងការលូតលាស់របស់កុមារត្រូវបានបង្កើត	២០២២- ២០២៣	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. អ.យ.ក	10,000
		២.៤.៤ ផ្តល់សេវាពិនិត្យសុខភាពនិងកាយសម្បទាប្រចាំឆ្នាំដល់អ្នកសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនអ្នកសិក្សាដែលបានទទួលសេវាពិនិត្យសុខភាពនិងកាយសម្បទាប្រចាំឆ្នាំ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	2,700,000
២.៥	ជំរុញការផ្តល់ ប្រអប់សង្គ្រោះបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២.៥.១ រៀបចំឱ្យមានសម្ភារៈសង្គ្រោះបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ភាគរយនៃគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំឱ្យមានសម្ភារៈសង្គ្រោះបឋម	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	7,000,000
		២.៥.២ រៀបចំគោលការណ៍ណែនាំ	ឯកសារគោលការណ៍ណែនាំស្តីពី	២០២១-	ក្រ. អ.យ.ក	40,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ស្តីពីវិធីសាស្ត្រសង្គ្រោះបឋមនិងផ្សព្វផ្សាយដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	វិធីសាស្ត្រសង្គ្រោះបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានអនុម័តនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២	ក្រ. ស.ខ.ល	
២.៦	ជំរុញបុគ្គលិកអប់រំធ្វើការតាមដាននិងត្រួតពិនិត្យសុខភាពរបស់ខ្លួនប្រចាំឆ្នាំ	២.៦.១ បង្កើតកញ្ចប់អប្បបរមាពិនិត្យសុខភាពសម្រាប់បុគ្គលិកអប់រំនៃក្រុមអាយុផ្សេងៗ	កញ្ចប់អប្បបរមាពិនិត្យសុខភាពសម្រាប់បុគ្គលិកអប់រំនៃក្រុមអាយុផ្សេងៗត្រូវបានបង្កើត	២០២២- ២០២៥	ក្រ. ស.ខ.ល	10,000
		២.៦.២ អប់រំផ្សព្វផ្សាយពីសារៈសំខាន់នៃការតាមដាននិងត្រួតពិនិត្យសុខភាពប្រចាំឆ្នាំដល់បុគ្គលិកអប់រំ	ចំនួនប្រភេទសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វផ្សាយស្តីពីសារៈសំខាន់នៃការតាមដាននិងត្រួតពិនិត្យសុខភាពប្រចាំឆ្នាំដល់បុគ្គលិកអប់រំបានផលិតនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ធន.ស	9,000
២.៧	ជំរុញនិងលើកទឹកចិត្តក្នុងការរៀបចំ ឱ្យមានសេវាថែទាំសុខភាពដល់បុគ្គលិក	២.៧.១ បញ្ជ្រាបការណែនាំពីការផ្តល់កញ្ចប់សេវាថែទាំសុខភាពដល់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាតាមរយៈព្រឹត្តិការណ៍ផ្សេងៗនៅតាមទីតាំង	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាបានចូលរួមព្រឹត្តិការណ៍ផ្សេងៗដែលបានបញ្ជ្រាបការណែនាំពីការផ្តល់កញ្ចប់សេវាថែទាំសុខភាពនៅ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ក.ប ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	អប់រំនិងអ្នកសិក្សា	ផ្តល់សេវាសុខាភិបាលសាធារណៈ និងឯកជន ព្រមទាំងតាមទីតាំង សាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ	តាមទីតាំងផ្តល់សេវា សុខាភិបា លសាធារណៈនិងឯកជន ព្រម ទាំងតាមទីតាំងសាលារាជធានី ខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ			
		២.៧.២ ផលិតនិងផ្សព្វផ្សាយស្តីពី កញ្ចប់សេវាសុខភាពដែលផ្តល់ដោយ កម្មវិធីបេឡាជាតិរបបសន្តិសុខសង្គម (បសស) ដល់បុគ្គលិកអប់រំ ជា ពិសេសតាមរយៈបណ្តាញសង្គមដូច ជា យូធូប (YouTube) ហ្វេសប៊ុក (Facebook) តេឡេក្រាម (Telegram) ខិតបណ្តាញផ្សព្វផ្សាយ និងតាមប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយនានា	ចំនួនប្រភេទសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយស្តីពីកញ្ចប់សេវាសុខភាព ដែលផ្តល់ដោយកម្មវិធីបេឡាជាតិ របបសន្តិសុខសង្គម (បសស) តាមរយៈបណ្តាញសង្គមដូចជា យូធូប (YouTube) ហ្វេសប៊ុក (Facebook) តេឡេក្រាម (Telegram) ខិតបណ្តាញផ្សព្វផ្សាយ និងតាមប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយនានា ដែលបានផលិតនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ក.ប ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ស ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	27,000
២.៨	ផ្តល់និងលើកកម្ពស់	២.៨.១ ផលិតសម្ភារៈផ្សព្វផ្សាយ	ចំនួនសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វផ្សាយស្តីពី	២០២២-	ក្រ. ស.ខ.ល	45,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	ការប្រើប្រាស់ថ្នាំបង្ការ នានាដល់បុគ្គលិក អប់រំនិងអ្នកសិក្សា	ដល់អ្នកសិក្សា បុគ្គលិកអប់រំ និង មាតាបិតាពីបច្ចុប្បន្នភាពនិងសារ សំខាន់នៃការផ្តល់ថ្នាំបង្ការនានា ការ ផ្តល់គ្រាប់ថ្នាំជីវជាតិអា គ្រាប់ថ្នាំជាតិ ដែក/អាស៊ីតហ្វូលីក ថ្នាំទម្លាក់ព្រូន ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ	បច្ចុប្បន្នភាពនិងសារសំខាន់នៃការ ផ្តល់ថ្នាំបង្ការនានា គ្រាប់ថ្នាំជីវជាតិ អា គ្រាប់ថ្នាំជាតិដែក/អាស៊ីត ហ្វូលីក ថ្នាំទម្លាក់ព្រូនដល់អ្នក សិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំដែលបាន ផលិតប្រចាំឆ្នាំ	២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ស	
		២.៨.២ ផ្តល់ថ្នាំបង្ការនានា គ្រាប់ថ្នាំ ជីវជាតិអា គ្រាប់ថ្នាំជាតិដែក/អាស៊ីត ហ្វូលីក ថ្នាំទម្លាក់ព្រូនដល់អ្នកសិក្សា និងបុគ្គលិកអប់រំ ស្របតាមកម្មវិធី ជាតិការផ្តល់ថ្នាំបង្ការ កម្មវិធីជាតិ ផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ និងកម្មវិធីជាតិផ្តល់ ថ្នាំទម្លាក់ជង្គុវព្រូន	ភាគរយ/ចំនួននៃអ្នកសិក្សានិង បុគ្គលិកអប់រំប្រចាំឆ្នាំដែលបាន ទទួលថ្នាំបង្ការនានា គ្រាប់ថ្នាំជីវ ជាតិអា គ្រាប់ថ្នាំជាតិដែក/អាស៊ីត ហ្វូលីក ថ្នាំទម្លាក់ព្រូន	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
២.៩	លើកកម្ពស់អន្តរា គមន៍ទាន់ពេលក្នុង	២.៩.១ បង្កើតគោលការណ៍ណែនាំ ពាក់ព័ន្ធនឹងការត្រៀមទុកជាមុនក្នុង	ចំនួនគោលការណ៍ណែនាំពាក់ព័ន្ធ ការត្រៀមទុកជាមុនក្នុងការឆ្លើយ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ខ.វ.ប.ន	20,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌពេលវេលា	ស្ថាប័នទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	ការទប់ស្កាត់ជំងឺឆ្លងរាតត្បាត ពុលចំណីអាហារ ចំបង់អារម្មណ៍ ឬគ្រោះមហន្តរាយនានា	ការឆ្លើយតបទប់ស្កាត់ជំងឺឆ្លងរាតត្បាត ឬជំងឺឆ្លងកាចសាហាវនានា ពុលចំណីអាហារ ចំបង់អារម្មណ៍ ឬគ្រោះមហន្តរាយនានា នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	តបទប់ស្កាត់ជំងឺឆ្លងរាតត្បាត ឬជំងឺឆ្លងកាចសាហាវនានា ពុលចំណីអាហារ ចំបង់អារម្មណ៍ ឬគ្រោះមហន្តរាយនានា នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានបង្កើតនិងផ្សព្វផ្សាយ		ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
		២.៩.២ បំប៉នពីវិធានការឆ្លើយតបពេលមានករណីផ្ទះជំងឺរាតត្បាត ឬជំងឺកាចសាហាវ ពុលអាហារ ចំបង់អារម្មណ៍ គ្រោះមហន្តរាយ ដែលអាចកើតមានជាយថាហេតុ ដល់បុគ្គលិកអប់រំ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំដែលទទួលបានការបំប៉នពីវិធានការឆ្លើយតបពេលមានករណីផ្ទះជំងឺរាតត្បាត ឬជំងឺកាចសាហាវ ពុលអាហារ ចំបង់អារម្មណ៍ គ្រោះមហន្តរាយដែលអាចកើតមានជាយថាហេតុ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១-២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ព.ណ ក្រ. ប.ស ក្រ. ខ.វ.ប.ន	200,000
២.១០	លើកកម្ពស់ការផ្តល់សេវាប្រឹក្សាយោបល់ពីសុខភាពផ្លូវចិត្តនៅ	២.១០.១ បង្កើតគោលការណ៍ប្រតិបត្តិស្តីពីការសង្គ្រោះសុខភាពផ្លូវចិត្តបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សានិង	គោលការណ៍ប្រតិបត្តិស្តីពីការសង្គ្រោះសុខភាពផ្លូវចិត្តបឋមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានបង្កើត	២០២១	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	5,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ផ្សព្វផ្សាយ	និងផ្សព្វផ្សាយ			
		២.១០.២ បំប៉នបុគ្គលិកអប់រំពីគោលការណ៍ប្រតិបត្តិស្តីពីការសង្គ្រោះសុខភាពផ្លូវចិត្តបឋមនិងការស្វែងរកសេវាសុខភាពផ្លូវចិត្ត	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំបានទទួលការបំប៉នពីគោលការណ៍ប្រតិបត្តិស្តីពីការសង្គ្រោះសុខភាពផ្លូវចិត្តបឋមនិងការស្វែងរកសេវាសុខភាពផ្លូវចិត្ត	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	300,000
		២.១០.៣ ផ្តល់សេវាប្រឹក្សាផ្លូវចិត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាមានអ្នកផ្តល់ប្រឹក្សាផ្លូវចិត្តក្នុងកម្រិតមូលដ្ឋានឬអ្នកជំនាញយ៉ាងតិចមួយនាក់	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ក.ធន ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
		២.១០.៤ សិក្ខាសាលាអប់រំផ្សព្វផ្សាយស្តីពីវិធានការបង្ការជំងឺឆ្លង និងមិនឆ្លង និងការស្វែងរកសេវាគាំទ្រផ្លូវចិត្តដល់បុគ្គលិកវ័យចំណាស់	ចំនួនបុគ្គលិកវ័យចំណាស់ (៥៥ ឆ្នាំឡើង) បានចូលរួមវគ្គសិក្ខាអប់រំផ្សព្វផ្សាយស្តីពីវិធានការបង្ការជំងឺឆ្លង និងមិនឆ្លង និងការស្វែងរកសេវាគាំទ្រផ្លូវចិត្ត (១០០នាក់/ឆ្នាំ)	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.អ.យ	50 000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៣.១	ជំរុញការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភដល់អ្នកសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	៣.១.១ រៀបចំគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីការកំណត់ស្ថានភាពអាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា (តាមរយៈការគណនាសន្ទស្សន៍ម៉ាស់រាងកាយ និង GMP)	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានអនុវត្តគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីការកំណត់ស្ថានភាពអាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា (តាមរយៈការគណនាសន្ទស្សន៍ម៉ាស់រាងកាយ និង GMP)	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ស.ភ.ល ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	5,400
		៣.១.២ បំប៉នបុគ្គលិកអប់រំគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីរបបអាហារតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាបានទទួលការបំប៉នពីគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីរបបអាហារតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ភ.ល ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	207,000
		៣.១.៣ អភិវឌ្ឍសៀវភៅនិងសម្ភារៈណែនាំការចម្អិនអាហារនិងសុវត្ថិភាពចំណីអាហារនិងបំប៉នចុងភៅស្ម័គ្រចិត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានបំប៉នចុងភៅស្ម័គ្រចិត្តពីការប្រើប្រាស់សៀវភៅនិងសម្ភារៈណែនាំការចម្អិនអាហារនិងសុវត្ថិភាពចំណី	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ភ.ល ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	300,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
			អាហារនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា			
		៣.១.៤ រៀបចំការប្រឡងប្រណាំង ជ័យលាភីអ្នកចម្អិនអាហារនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនអ្នកចម្អិនអាហារនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា ដែលបានចូលរួម ការប្រឡងប្រណាំងជ័យលាភីប្រចាំ ឆ្នាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ភ.ល ក្រ. ខ.វ.ប.ន	200,000
		៣.១.៥ បណ្តុះបណ្តាលបុគ្គលិកអប់រំ ថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ក្រោមជាតិពីជំនាញ អាហារូបត្ថម្ភ	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំនៅថ្នាក់ជាតិនិង ថ្នាក់ក្រោមជាតិបានបណ្តុះបណ្តា លពីជំនាញអាហារូបត្ថម្ភ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ខ.វ.ប.ន ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ផ.ក	207,000
៣.២	ជំរុញដំណើរការ សួនបន្លែនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	៣.២.១ រៀបចំប្រកាសអន្តរក្រសួង ស្តីពីបច្ចេកទេសកសិកម្មនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីបច្ចេក ទេសកសិកម្មនៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សា ត្រូវបានរៀបចំ	២០២៣- ២០២៤	ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ខ.វ.ប.ន	10,000
		៣.២.២ បង្កើតគោលការណ៍ណែនាំ ប្រតិបត្តិស្តីពីការរៀបចំសួនបន្លែនិង	គោលការណ៍ណែនាំប្រតិបត្តិស្តីពី ការរៀបចំសួនបន្លែនិងដាំដំណាំវិល	២០២៣- ២០២៤	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ក.ស.ក	40,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ដាំដំណាំវិលជុំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ជុំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានបង្កើតនិងផ្សព្វផ្សាយ		ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	
		៣.២.៣ ចងក្រងឯកសារស្តីពីបច្ចេកទេសដាំបន្លែវិលជុំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនឯកសារស្តីពីបច្ចេកទេសដាំបន្លែវិលជុំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានចងក្រងនិងបោះពុម្ព	២០២២-២០៣០	ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ឧ.វ.ប.ន ក្រ. អ.យ.ក	54,000
		៣.២.៤ រៀបចំវគ្គបំប៉នបច្ចេកទេសដល់គ្រូបង្គោលស្តីពីការដាំដុះបន្លែនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រូបង្គោលដែលបានបំប៉នពីការដាំដុះបន្លែវិលជុំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២២-២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	108,000
		៣.២.៥ តាមដាននិងសម្របសម្រួលការអនុវត្តការដាំដុះបន្លែនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលអនុវត្តការដាំដុះបន្លែវិលជុំ	២០២២-២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	54,000
		៣.២.៦ រៀបចំកម្មវិធីទស្សនកិច្ចសិក្សារបស់សិស្សានុសិស្សនៅតាមកសិដ្ឋានឬចំការដំណាំនៅក្បែរសាលា	ចំនួនសិស្សានុសិស្សបានធ្វើកម្មសិក្សានៅតាមកសិដ្ឋានឬចំការដំណាំក្នុងឆ្នាំសិក្សានីមួយៗ	២០២៤-២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		រៀន				
		៣.២.៧ បង្កើតវេទិកាប្រឡង ប្រណាំងនិងការតាំងពិព័រណ៍បន្លែ ឬ ផលិតផលកសិកម្មរបស់គ្រឹះស្ថាន សិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមវេទិកាប្រឡងប្រណាំង និង ការតាំងពិព័រណ៍បន្លែ ឬផលិតផល កសិកម្ម ជាប្រចាំឆ្នាំ	២០២៣- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ខ.វ.ប.ន	200,000
៣.៣	កំណត់បទដ្ឋានអប្ប បរមានិងតាមដាន ការអនុវត្តដំណើរការ អាហារដ្ឋានឬ កន្លែង លក់ដូរចំណីអាហារ នៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សា	៣.៣.១ បង្កើតបទដ្ឋានអប្បបរមា អាហារដ្ឋានឬកន្លែងលក់ដូរនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	បទដ្ឋានអប្បបរមាអាហារដ្ឋានឬ កន្លែងលក់ដូរត្រូវបានបង្កើតនិង ដាក់ឱ្យអនុវត្តនៅគ្រប់គ្រឹះស្ថាន សិក្សា	២០២៤- ២០២៥	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ព.ណ ក្រ. ខ.វ.ប.ន	40,000
		៣.៣.២ រៀបចំអាហារដ្ឋានប្រកប ដោយសុវត្ថិភាពនិងសុខភាពស្រប តាមបទដ្ឋានអប្បបរមា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមាន អាហារដ្ឋានប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសុខភាពស្របតាមបទដ្ឋាន អប្បបរមា	២០២៥- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ព.ណ ក្រ. ខ.វ.ប.ន	
		៣.៣.៣ បង្កើតក្រុមការងារត្រួត	ក្រុមការងារត្រួតពិនិត្យថ្នាក់ជាតិ	២០២៥	ក្រ. ស.ខ.ល	0

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ពិនិត្យថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់រាជធានីខេត្ត ដើម្បីតាមដានការអនុវត្តបទដ្ឋានអប្បបរមាអាហាររដ្ឋានបូកនៃឯកជុរ និងចំណីអាហារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសុខភាពតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	និងថ្នាក់រាជធានីខេត្តដើម្បីតាមដានការអនុវត្តបទដ្ឋានអប្បបរមាអាហាររដ្ឋានបូកនៃឯកជុរ និងចំណីអាហារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសុខភាពតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបានបង្កើត		ក្រ. ព.ណ ក្រ. ខ.វ.ប.ន ក្រ. អ.យ.ក	
		៣.៣.៤ អភិវឌ្ឍសមត្ថភាពមន្ត្រីជំនាញនិងសមាជិកក្រុមការងារត្រួតពិនិត្យតាមដានការអនុវត្តបទដ្ឋានអប្បបរមាអាហាររដ្ឋានបូកនៃឯកជុរ និងចំណីអាហារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសុខភាពតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាពីអ្នកជំនាញ	ចំនួនមន្ត្រីជំនាញនិងសមាជិកក្រុមការងារត្រួតពិនិត្យតាមដានការអនុវត្តបទដ្ឋានអប្បបរមាអាហាររដ្ឋានបូកនៃឯកជុរ និងចំណីអាហារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសុខភាពតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាបានទទួលការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពពីអ្នកជំនាញ	២០២៥- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ព.ណ ក្រ. ខ.វ.ប.ន	42,000
		៣.៣.៥ ត្រួតពិនិត្យតាមដានការ	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន	២០២៥-	ក្រ. អ.យ.ក	126,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		អនុវត្តបទដ្ឋានអប្បបរមាអាហាររដ្ឋាន ឬកន្លែងលក់ដូរ និងចំណីអាហារ ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសុខភាព តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	អនុវត្តឆ្លើយតបនឹងបទដ្ឋានអប្បបរមា អាហាររដ្ឋានឬកន្លែងលក់ដូរ និង ចំណីអាហារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសុខភាពតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ព.ណ ក្រ. ខ.វ.ប.ន	
៣.៤	កំណត់ស្តង់ដារសុវត្ថិភាពអាហារូបត្ថម្ភនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	៣.៤.១ រៀបចំស្តង់ដារចំណីអាហារ ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព សុខភាព និង អាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ស្តង់ដារចំណីអាហារប្រកបដោយ សុវត្ថិភាព សុខភាព និង អាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សាត្រូវបានរៀបចំ	២០២៤- ២០២៥	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ព.ណ ក្រ. ខ.វ.ប.ន ក្រ. ទ.ច ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ក.ប	40,000
		៣.៤.២ ផ្សព្វផ្សាយស្តង់ដារសុវត្ថិភាព អាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនអ្នកលក់ដូរ/អ្នកផ្គត់ផ្គង់ម្ហូប អាហារនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ដែលបានចូលរួមការផ្សព្វផ្សាយបន្ត	២០២៥- ២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ព.ណ	102,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
			និងអនុវត្ត		ក្រ. ឧ.វ.ប.ន ក្រ. ទ.ច ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ព.ម ក្រ. ក.ប ក្រ. ធន.ស	
		៣.៤.៣ អនុវត្តនិងតាមដានដំណើរការអនុវត្តស្តង់ដារសុវត្ថិភាពអាហារូបត្ថម្ភសម្រាប់អ្នកសិក្សា រួមទាំងការផលិត កែច្នៃ វេចខ្ចប់ ចរាចរ ទុកដាក់ ចម្អិន និងការទទួលទាន	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានអនុវត្តតាមស្តង់ដារសុវត្ថិភាពអាហារូបត្ថម្ភសម្រាប់អ្នកសិក្សា រួមទាំងការផលិត កែច្នៃ វេចខ្ចប់ ចរាចរ ទុកដាក់ ចម្អិន និងការទទួលទាន	២០២៥- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	102,000
៣.៥	លើកទឹកចិត្តអ្នកអាណាព្យាបាលរៀបចំចំណីអាហារ	៣.៥.១ អភិវឌ្ឍសម្ភារៈផ្សព្វផ្សាយសម្រាប់មាតាបិតាអ្នកអាណាព្យាបាលក្នុងការរៀបចំចំណីអាហារ	ចំនួនប្រភេទសម្ភារៈអប់រំស្តីពីចំណីអាហារមានសុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាពត្រូវបានផលិត	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ឧ.វ.ប.ន ក្រ. ធន.ស	30,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	ប្រកបដោយសុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាព ឱ្យបុគ្គលិករបស់ខ្លួន	ប្រកបដោយសុវត្ថិភាពនិងសុខភាពសម្រាប់បុគ្គលិករបស់ខ្លួន				
៣.៥.២ រៀបចំព្រឹត្តិការណ៍ស្តីពីការលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាពចំណីនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាដោយមានការចូលរួមពីមាតាបិតាឬអ្នកអាណាព្យាបាល (លិខិតសរសើររង្វាន់លើកទឹកចិត្ត....)		ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានរៀបចំព្រឹត្តិការណ៍ស្តីពីការលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាពចំណីនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាដោយមានការចូលរួមពីមាតាបិតាឬអ្នកអាណាព្យាបាល	២០២២-២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ខ.វ.ប.ន	45,000	
៣.៥.៣ បង្កើតក្រុមបណ្តាញមាតាបិតាឬអ្នកអាណាព្យាបាលដើម្បីលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាពចំណីអាហារនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា		ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានបង្កើតក្រុមបណ្តាញមាតាបិតាឬអ្នកអាណាព្យាបាលដើម្បីលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពនិងសុខុមាលភាពចំណីអាហារ	២០២២-២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ខ.វ.ប.ន	0	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៤.១	ជំរុញនិងពង្រីកការអនុវត្ត "គោលការណ៍ណែនាំ អនុវត្តលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពី ទឹកស្អាត និងអនាម័យតាមសាលារៀន"	៤.១.១ បំប៉ននិងគាំទ្រនាយក/គណៈកម្មការគ្រប់គ្រងគ្រឹះស្ថានសិក្សាដើម្បីប្រែក្លាយសាលារៀនឱ្យមានចំណាត់ថ្នាក់អប្បបរមាកម្រិត១ (ផ្កាយ១) ឡើងទៅ	ភាគរយសាលារៀនដែលមានចំណាត់ថ្នាក់កម្រិត១ឡើងទៅមានការកើនឡើង	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ	500,000
		៤.១.២ ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពគោលការណ៍ណែនាំអនុវត្តលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យនៅតាមសាលារៀន	គោលការណ៍ណែនាំអនុវត្តលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យនៅតាមសាលារៀនត្រូវបានរៀបចំធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០២៥	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ	40,000
		៤.១.៣ អនុវត្តការគ្រប់គ្រងអនាម័យពេលមករដូវរបស់កុមារីឬយុវតី (MHM) នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលអនុវត្តការគ្រប់គ្រងអនាម័យពេលមករដូវរបស់កុមារីឬយុវតី (MHM) ស្របតាមគោលការណ៍ណែនាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		៤.១.៤ បំប៉នគណៈគ្រប់គ្រង/គណៈកម្មការគ្រប់គ្រងសាលារៀនស្តីពីការគ្រងគ្រងអនាម័យពេលមករដូវ (MHM) នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគណៈគ្រប់គ្រង/គណៈកម្មការគ្រប់គ្រងសាលារៀននៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ដែលទទួលបានការបំប៉នស្តីពីការគ្រងគ្រងអនាម័យពេលមករដូវ (MHM)	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ	100,000
		៤.១.៥ ពិនិត្យតាមដាន វាយតម្លៃ និងចែករំលែកបទពិសោធន៍ស្តីពីការអនុវត្ត “គោលការណ៍ណែនាំអនុវត្តលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យតាមសាលារៀន”	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានផ្តល់ការទទួលស្គាល់ចំណាត់ថ្នាក់តាមកម្រិតផ្តាយ អនុលោមតាម “គោលការណ៍ណែនាំអនុវត្តលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យតាមសាលារៀន” ប្រចាំឆ្នាំ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ	153,000
៤.២	បង្កើនការផ្គត់ផ្គង់និងពង្រឹងការថែទាំហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនិងសម្ភារ	៤.២.១ សាងសង់បង្គន់អនាម័យបង្គន់នោម និងកន្លែងលាងសម្អាតដៃអនុលោមតាមគោលការណ៍ណែនាំ	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានសាងសង់បង្គន់អនាម័យ បង្គន់នោម និងកន្លែងលាងដៃ អនុលោម	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ ក្រ. ស.ហ.វ	8,000,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	រូបវន្តទឹកស្អាត អនាម័យ បង្គន់ រួមទាំង បរិក្ខារលាងសម្អាតដៃ ដុសសម្អាតធ្មេញ ប្រកបដោយ បរិយាបន្ន នៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ឬនិយាមបច្ចេកទេស	តាមគោលការណ៍ណែនាំ ឬនិយាម បច្ចេកទេស		ក្រ.ប.ស្ថ	
		៤.២.២ កែលម្អបង្គន់អនាម័យ បង្គន់ នោម និងកន្លែងលាងសម្អាតដៃ អនុលោមតាមគោលការណ៍ណែនាំ ឬនិយាមបច្ចេកទេស	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានកែ លម្អបង្គន់អនាម័យ បង្គន់នោម និងកន្លែងលាងដៃ អនុលោមតាម គោលការណ៍ណែនាំ ឬនិយាម បច្ចេកទេស	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ ក្រ. ស.ហ.វ ក្រ. ប.ស្ថ	4,000,000
		៤.២.៣ សាងសង់និងបំពាក់បរិក្ខារ ទឹកស្អាត ឬបណ្តាញទឹកស្អាត សម្រាប់ការប្រើប្រាស់ផ្សេងៗនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សាប្រកបដោយភាពធន់ នឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបាន បំពាក់បរិក្ខារទឹកស្អាត ឬបណ្តាញ ទឹកស្អាតសម្រាប់ការប្រើប្រាស់ ផ្សេងៗប្រកបដោយភាពធន់នឹង ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ ក្រ. ស.ហ.វ ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. ខ.វ.ប.ន	1,000,000
		៤.២.៤ កែលម្អបរិក្ខារទឹកស្អាត ឬ បណ្តាញទឹកស្អាតសម្រាប់ ការប្រើ ប្រាស់ផ្សេងៗនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំ កែលម្អបរិក្ខារទឹកស្អាត ឬបណ្តាញ ទឹកស្អាតសម្រាប់ការប្រើប្រាស់	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ជ ក្រ. ស.ហ.វ	300,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ប្រកបដោយភាពធន់នឹងការប្រែប្រួល អាកាសធាតុ	ផ្សេងៗប្រកបដោយភាពធន់នឹង ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ		ក្រ. ប.ស្ថ	
		៤.២.៥ រៀបចំនិងផ្តល់មធ្យោបាយ ដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សាក្នុងការប្រើប្រាស់ ធនធាន ដោយសន្សំសំចៃក្នុងការប្រើ ប្រាស់ធនធាន (សម្ភារៈ ទឹក ថាមពល) ប្រកបដោយភាពច្នៃ ប្រឌិតបច្ចេកវិទ្យាបរិស្ថាន	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបំពាក់ ឧបករណ៍និងបរិក្ខារសន្សំសំចៃទឹក និងថាមពល	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. ឧ.វ.ប.ន ក្រ. អ.យ.ក	54,000
		៤.២.៦ រៀបចំឯកសារអប់រំ ផ្សព្វផ្សាយដល់អ្នកសិក្សាអំពីការប្រើ ប្រាស់ធនធាន (សម្ភារៈ ទឹក ថាមពល) ប្រកបដោយការសន្សំ សំចៃ និងការទទួលខុសត្រូវ ដោយ ភាពច្នៃប្រឌិតបច្ចេកវិទ្យាបរិស្ថាន	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំឯកសារអប់រំផ្សព្វផ្សាយដល់ អ្នកសិក្សាអំពីការប្រើប្រាស់ធនធាន (សម្ភារៈ ទឹក ថាមពល) ប្រកប ដោយការសន្សំសំចៃ និងការទទួល ខុសត្រូវ ដោយភាពច្នៃប្រឌិតបច្ចេក វិទ្យាបរិស្ថាន	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. ឧ.វ.ប.ន ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ស	27,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៤.៣	លើកកម្ពស់ស្មារតី អនុវត្តស្ថាត សុវត្ថិ ភាព និងវិធានការ អនាម័យជាប់ជា ប្រចាំនៅកន្លែងធ្វើ ការនិងតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សា	៤.៣.១ អភិវឌ្ឍសមត្ថភាពបុគ្គលិក អប់រំនិងអ្នកសិក្សាថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ ក្រោមជាតិពីចំណេះដឹងជាមូលដ្ឋាន ស្តីពីការប្រើប្រាស់និងការថែទាំ សម្ភារៈបរិក្ខារអនាម័យនិងទឹកស្អាត នៅតាមកន្លែងធ្វើការនិងគ្រឹះស្ថាន សិក្សា	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា ថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ក្រោមជាតិដែល បានទទួលការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាព ជាមូលដ្ឋានស្តីពីការប្រើប្រាស់និង ការថែទាំសម្ភារៈបរិក្ខារអនាម័យ និងទឹកស្អាតនៅតាមកន្លែងធ្វើការ និងគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. អ.ក ក្រ. ខ.វ.ប.ន ក្រ. ម.ផ ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	30,000
		៤.៣.២ អភិវឌ្ឍសមត្ថភាពបុគ្គលិក អប់រំស្តីពីវិធីសាស្ត្របន្សុទ្ធទឹក និង ពិនិត្យគុណភាពទឹកសម្រាប់ទទួល ទាន និងចម្អិនអាហារនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមអនុវត្តវិធីសាស្ត្របន្សុទ្ធទឹក និងពិនិត្យគុណភាពទឹកសម្រាប់ ទទួលទាន និងចម្អិនអាហារ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.ជ ក្រ. ខ.វ.ប.ន ក្រ. អ.យ.ក	600,000
		៤.៣.៣ អនុវត្តការគ្រប់គ្រងសំណល់ លាមក នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាផ្នែក តាមគោលការណ៍ណែនាំនិងបទដ្ឋាន	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន អនុវត្តការគ្រប់គ្រងសំណល់លាមក នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបាន	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.ជ ក្រ. ម.ផ ក្រ. ប.ស	500,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ផ្សេងៗ	អនុវត្តផ្នែកតាមគោលការណ៍ ណែនាំ និងបទដ្ឋានផ្សេងៗ		ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	
		៤.៣.៤ រៀបចំទិវាពិភពលោកលាង សម្អាតដៃ ទិវាអនាម័យ ទិវាគ្រប់គ្រង ទិវាទឹកពិភពលោក អនាម័យពេល មករដូវ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំទិវាពិភពលោកលាងសម្អាត ដៃ ទិវាអនាម័យ ឬទិវាគ្រប់គ្រង អនាម័យពេលមករដូវ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ឧ.វ.ប.ន	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៥.១	ជំរុញការកែលម្អ បរិស្ថានសិក្សាគ្រប់ គ្រឹះស្ថានសិក្សា	៥.១.១ អនុវត្តគោលការណ៍ណែនាំ សាលាមេត្រីបរិស្ថាន (Eco-School) តាមរាជធានី ខេត្ត	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន អនុវត្តគោលការណ៍ណែនាំសាលា មេត្រីបរិស្ថានតាមរាជធានី ខេត្ត	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	
		៥.១.២ រៀបចំសិក្ខាសាលាផ្លាស់ប្តូរ បទពិសោធស្តីពីគោលការណ៍ណែនាំ អនុវត្តសាលាមេត្រីបរិស្ថាន	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមសិក្ខាសាលាផ្លាស់ប្តូរបទ ពិសោធស្តីពីគោលការណ៍ណែនាំ អនុវត្តសាលាមេត្រីបរិស្ថាន	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	100,000
		៥.១.៣ រៀបចំស្តង់ដារបរិស្ថាន សម្រាប់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ស្តង់ដារបរិស្ថានសម្រាប់គ្រឹះស្ថាន សិក្សាត្រូវបានរៀបចំ	២០២១	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	20,000
		៥.១.៤ រៀបចំវគ្គតម្រង់ទិសស្តីពីការ ប្រតិបត្តិមេត្រីបរិស្ថាននៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនសិក្ខាកាមចូលរួមវគ្គតម្រង់ ទិសស្តីពីការប្រតិបត្តិមេត្រីនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	200,000
		៥.១.៥ រៀបចំគោលការណ៍ណែនាំឬ លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិស្តីពីការរចនា	ចំនួនឯកសារគោលការណ៍ណែនាំ ចំនួន លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិ ស្តីពី	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	10,800

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		អាគារមានខ្យល់ចេញចូលល្អ មាន បំពាក់បរិក្ខារនិងរៀបចំ បរិស្ថានតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាដើម្បី កាត់បន្ថយកម្ដៅដូចជា ការបំពាក់ កង្ហារ ម៉ាស៊ីនត្រជាក់ ការដាំដើមឈើ យកម្លប់ ការផ្លាស់ប្តូរកាលវិភាគ សិក្សា ។ល។	ការរចនាអាគារមានខ្យល់ចេញចូល ល្អ មានបំពាក់បរិក្ខារនិងរៀបចំ បរិស្ថានតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាដើម្បី កាត់បន្ថយកម្ដៅដូចជា ការបំពាក់ កង្ហារ ម៉ាស៊ីនត្រជាក់ ការដាំដើម ឈើយកម្លប់ ការផ្លាស់ប្តូរកាល វិភាគសិក្សា ។ល។ បានផលិត			
៥.២	បង្កើតបរិយាកាសគាំ ទ្រដល់អ្នកសិក្សានិង បុគ្គលិកអប់រំ ដើម្បី លើកកម្ពស់ការផ្លាស់ ប្តូរឥរិយាបថឆ្ពោះទៅ ទៅរកសុខុមាលភាព និងជាសុកភាព	៥.២.១ សិក្សាស្រាវជ្រាវពីស្ថានភាព ឥរិយាបថសុខភាពរបស់អ្នកសិក្សា និងបុគ្គលិកអប់រំ	លទ្ធផលនៃការសិក្សាស្រាវជ្រាវស្តី ពីស្ថានភាពឥរិយាបថសុខភាព របស់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំត្រូវ បោះពុម្ពនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២៣- ២០២៥	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ប ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	210,000
		៥.២.២ អនុវត្តសកម្មភាពលើក កម្ពស់ការផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថជា វិជ្ជមានក្នុងជីវភាពរស់នៅប្រចាំថ្ងៃ ឆ្ពោះទៅរកសុខុមាលភាពនិងជាសុក	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ផ្សព្វផ្សាយសេចក្តីណែនាំនិង បំពាក់ សម្ភារៈលើកកម្ពស់ការផ្លាស់ ប្តូរឥរិយាបថជាវិជ្ជមានក្នុងជីវភាព	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ភាពរបស់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ ដូចជា រៀបចំសេចក្តីណែនាំ ការពិនិត្យ តាមដានសេចក្តីណែនាំ ការចែក រំលែកព័ត៌មានពីឧត្តមានុវត្ត និងការ រៀបចំបំពាក់សម្ភារៈលើកកម្ពស់សុខ ភាព (ផ្ទាំងរូបភាពស្តីពីរបបអាហារ សុខភាព ថ្នាំជក់ គ្រឿងស្រវឹង ការ បង្ការគ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ ឬអំពើ ហិង្សាលើកុមារជាដើម)	រស់នៅប្រចាំថ្ងៃឆ្ពោះទៅរក សុខុមាលភាពនិងជាសុកភាពរបស់ អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ ដូចជា ផ្ទាំងរូបភាពស្តីពីរបបអាហារសុខ ភាព ថ្នាំជក់ គ្រឿង ស្រវឹង ការ បង្ការគ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ ឬអំពើ ហិង្សាលើកុមារជាដើម			
		៥.២.៣ សិក្ខាសាលាអប់រំផ្សព្វផ្សាយ ស្តីពីការអនុវត្តគោលការណ៍បែតង ស្អាត និងសុវត្ថិភាពក្នុងជីវភាពប្រចាំ ថ្ងៃដល់បុគ្គលិកអប់រំវ័យចំណាស់	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំវ័យចំណាស់ (ចាប់ពី៥៥ឆ្នាំឡើង) បានចូលរួម សិក្ខាសាលាអប់រំផ្សព្វផ្សាយស្តីពី ការអនុវត្តគោលការណ៍បែតង ស្អាត និងសុវត្ថិភាពក្នុងជីវភាព ប្រចាំថ្ងៃ (១០០នាក់/ឆ្នាំ)	២០២១- ២០៣០	ក្រ.អ.យ.ក ក្រ. ស.អ.យ	50 000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៥.៣	ជំរុញការត្រួតពិនិត្យនិងទប់ស្កាត់ការនាំចូល ការដាក់តាំងលក់ ឬការផ្សព្វផ្សាយ និងការប្រើប្រាស់ផលិតផលដែលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពរបស់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ	៥.៣.១ រៀបចំធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពសេចក្តីណែនាំស្តីពីការត្រួតពិនិត្យនិងទប់ស្កាត់ការនាំចូល ការដាក់តាំងលក់ ឬការផ្សព្វផ្សាយ និងការប្រើប្រាស់ផលិតផលដែលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពរបស់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	សេចក្តីណែនាំស្តីពីការត្រួតពិនិត្យនិងទប់ស្កាត់ការនាំចូល ការដាក់តាំងលក់ ឬការផ្សព្វផ្សាយ និងការប្រើប្រាស់ ផលិតផលដែលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពរបស់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបានរៀបចំធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ខ.វ.ប.ន ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
		៥.៣.២ ពិនិត្យតាមដានការអនុវត្តសេចក្តីណែនាំស្តីពីការត្រួតពិនិត្យនិងទប់ស្កាត់ការនាំចូល ការដាក់តាំងលក់ ឬការផ្សព្វផ្សាយ និងការប្រើប្រាស់ផលិតផលដែលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពអ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា (អនុវត្ត	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានអនុវត្តត្រឹមត្រូវតាមសេចក្តីណែនាំស្តីពីការត្រួតពិនិត្យនិងទប់ស្កាត់ការនាំចូល ការដាក់តាំងលក់ ឬការផ្សព្វផ្សាយ និងការប្រើប្រាស់ផលិតផលដែលប៉ះពាល់ដល់សុខភាពអ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំនៅតាម	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ខ.វ.ប.ន ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ជាមួយសកម្មភាព ៣.៣.៥)	គ្រឹះស្ថានសិក្សា			
៥.៤	លើកកម្ពស់កិច្ច គាំពារបរិស្ថាននិង ការប្រតិបត្តិមេត្រី បរិស្ថាននៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	៥.៤.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំអនុវត្ត ស្តីពីការគ្រប់គ្រងសំរាមនិងសំណល់ រាវ រឹង ផ្សេងនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ស្របតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេស	សេចក្តីណែនាំអនុវត្តស្តីពីការគ្រប់ គ្រងសំរាមនិងសំណល់រាវ រឹង ផ្សេងតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាស្រប តាមលក្ខណៈបច្ចេកទេសត្រូវបាន បង្កើតនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០២៤	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	
		៥.៤.២ រៀបចំនិងផ្តល់មធ្យោបាយ ដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សាក្នុងការគ្រប់គ្រង សំរាមនិងសំណល់រឹងតាមលក្ខណៈ បច្ចេកទេស	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំ ការគ្រប់គ្រងសំរាមនិងសំណល់រឹង តាមលក្ខណៈបច្ចេកទេស	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	207,000
		៥.៤.៣ រៀបចំនិងផ្តល់មធ្យោបាយ ដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សាក្នុងការអនុវត្តធ្វើ ដីកំប៉ុសនិងសួនដីវះចម្រុះ	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំ និងដំណើរការការងាររោងដីកំប៉ុស និងសួនដីវះចម្រុះ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	207,000
		៥.៤.៤ រៀបចំផ្តល់មធ្យោបាយដល់	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំ	២០២២-	ក្រ. ប.ស្ថ	810,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		គ្រឹស្ថានសិក្សាក្នុងការអនុវត្តធ្វើអាង ចម្រោះ អាងប្រព្រឹត្តកម្មសំណល់រាវ និងប្រើប្រាស់សំណល់រាវដែល សម្អាតហើយសម្រាប់ស្រោចស្រោច សួនដីវះចម្រុះ	អាងចម្រោះ និងអាងប្រព្រឹត្តកម្ម សំណល់រាវនិងប្រើប្រាស់ សំណល់ រាវដែលសម្អាតហើយសម្រាប់ ស្រោចស្រោចសួនដីវះចម្រុះ	២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	
		៥.៤.៥ រៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាល មន្ត្រីនិងបុគ្គលិកក្នុងវិស័យអប់រំអំពី កត្តាបង្កឱ្យមានការប្រែប្រួលអាកាស ធាតុ ផលប៉ះពាល់ និងការឆ្លើយតប និការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ដូចជា រលកកម្ដៅ ព្យុះភ្លៀង ទឹកជំនន់ និង គ្រោះរាំងស្ងួត	ចំនួនគ្រូបង្គោល និងសិក្ខាកាម ដែលបានចូលរួមវគ្គបណ្តុះ បណ្តាលពីកត្តាបង្កឱ្យមានការប្រែ ប្រួលអាកាសធាតុ ផលប៉ះពាល់ និងការឆ្លើយតប និការប្រែប្រួល អាកាសធាតុដូចជា រលកកម្ដៅ ព្យុះ ភ្លៀង ទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួត	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	153,000
		៥.៤.៦ ផលិតរបាយការណ៍វាយតម្លៃ និងតាមដានផលប៉ះពាល់ស្តីពីមុខ សញ្ញាគ្រោះថ្នាក់ដែលបណ្តាល មកពី	ក្របខណ្ឌវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់ និងភាពងាយរងគ្រោះ ស្តីពីមុខ សញ្ញាគ្រោះថ្នាក់ដែលបណ្តាលមក	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស្ថ ក្រ. អ.យ.ក	22,500

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ផលប៉ះពាល់នៃការប្រែប្រួលអាកាស ធាតុនិងគ្រោះធម្មជាតិនានាដូចជា រលកកម្ដៅ ព្យុះភ្លៀង ទឹកជំនន់ និង គ្រោះរាំងស្ងួតនៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សា	ពីផលប៉ះពាល់នៃការប្រែប្រួល អាកាសធាតុនិងគ្រោះធម្មជាតិ នានាដូចជា រលកកម្ដៅ ព្យុះភ្លៀង ទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួតនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបាន បង្កើតនិងដាក់ឱ្យដំណើរការតាម ប្រព័ន្ធអនឡាញ (គេហទំព័ររបស់ ក្រ. អ.យ.ក)			
៥.៥	បំផុសចលនាប្រឆាំង ប្រណាំងសាលារៀន ស្អាត និងចលនា ប្រឆាំងប្រណាំង សាលាមេត្រីបរិស្ថាន ដូចជាការដាំដើម ឈើ សួនដីវះចម្រុះ	៥.៥.១ រៀបចំចលនាប្រឆាំង ប្រណាំងសាលារៀនស្អាត ព្រមទាំង សាលាមេត្រីបរិស្ថាន ថ្នាក់ជាតិ និង អាស៊ាន	<ul style="list-style-type: none"> - ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមកម្មវិធីប្រឆាំងប្រណាំង សាលារៀនស្អាតថ្នាក់ជាតិ - ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមកម្មវិធីប្រឆាំងប្រណាំង សាលាមេត្រីបរិស្ថានថ្នាក់ជាតិ និងអាស៊ាន 	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ទ.ច ក្រ. ប.ស	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	ប្រព័ន្ធចម្រោះទឹក ស្អាត និងបង្គន់ អនាម័យជាដើម	៥.៥.២ រៀបចំវេទិកាចែករំលែក ឧត្តមានុវត្តនៃការអនុវត្តសាលារៀន ស្អាតដល់គ្រឹះស្ថានដទៃទៀត	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមវេទិកាចែករំលែកឧត្តមានុវត្ត នៃការអនុវត្តសាលារៀនស្អាត	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ទ.ច	20,000
		៥.៥.៣ រៀបចំប្រារព្ធទិវាពាក់ព័ន្ធនឹង ព្រឹត្តិការណ៍បរិស្ថាននានា (តាមរយៈ សិក្ខាសាលាពិព័រណ៍ បរិស្ថាននិង សកម្មភាពបរិស្ថាននានា) នៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សាជាអាទិ៍ ៖ ទិវា១ម៉ោង នៃភពផែនដី ចុងខែមីនា ទិវាជីវៈ ចម្រុះអន្តរជាតិ២២ ឧសភា ទិវាបរិ ស្ថានជាតិ និងពិភពលោក៥មិថុនា រុក្ខទិវា៩កក្កដា ទិវាអូស្សូនជាតិ១៦ កញ្ញា ទិវាសម្អាតពិភពលោក ខែ កញ្ញា ទិវាអនាម័យបរិស្ថានជាតិ២៣ វិច្ឆិកា ។ល ។	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សា ដែលបាន រៀបចំប្រារព្ធទិវាពាក់ព័ន្ធ និង ព្រឹត្តិការណ៍បរិស្ថាននានា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ប.ស ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ក.ស.ក ក្រ. ទ.ច	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៥.៦	ជំរុញការទប់ស្កាត់ ការប្រើប្រាស់ ផលិតផលថ្នាំជក់ និងគ្រឿងស្រវឹងនៅ កន្លែងធ្វើការនិងក្នុង បរិវេណ គ្រឹះស្ថាន សិក្សា	៥.៦.១ ផ្សព្វផ្សាយច្បាប់និងលិខិត បទដ្ឋានគតិយុត្តស្តីពីការត្រួតពិនិត្យ ផលិតផលថ្នាំជក់នៅកន្លែងធ្វើការនិង ក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមផ្សព្វផ្សាយច្បាប់និងលិខិត បទដ្ឋានគតិយុត្តស្តីពីការត្រួតពិនិត្យ ផលិតផលថ្នាំជក់នៅកន្លែងធ្វើ ការនិងក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០២៦	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ធន.ស	51,000
		៥.៦.២ ផ្សព្វផ្សាយច្បាប់និងលិខិត បទដ្ឋានគតិយុត្តស្តីពីហាមឃាត់ការ ប្រើប្រាស់គ្រឿងស្រវឹងនៅកន្លែងធ្វើ ការនិងក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ចូលរួមផ្សព្វផ្សាយច្បាប់និងការ លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តស្តីពីហាម ឃាត់ការប្រើប្រាស់គ្រឿងស្រវឹងនៅ កន្លែងធ្វើការនិងក្នុងបរិវេណគ្រឹះ ស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ធន.ស	50,000
		៥.៦.៣ ពិនិត្យតាមដានការអនុវត្ត ច្បាប់ស្តីពីការត្រួតពិនិត្យផលិតផល ថ្នាំជក់ និងលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តស្តី ពីហាមឃាត់ការប្រើប្រាស់គ្រឿងស្រ	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន អនុវត្តតាមច្បាប់ស្តីពីការត្រួត ពិនិត្យផលិតផលថ្នាំជក់ និងលិខិត បទដ្ឋានគតិយុត្តស្តីពីហាមឃាត់	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		រឹងនៅកន្លែងធ្វើការនិងក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ការប្រើប្រាស់គ្រឿងស្រវឹងនៅកន្លែងធ្វើការនិងក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា			
៥.៧	ជំរុញការបំពាក់ឧបករណ៍សង្គ្រោះឬស្លាកសញ្ញាបង្ការសញ្ញាបង្ហាញគ្រោះថ្នាក់ឬហានិភ័យផ្សេងៗ នៅក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សានិងសេវាអប់រំតាមសហគមន៍	៥.៧.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីការបំពាក់ឧបករណ៍ការពារនិងសង្គ្រោះឬស្លាកសញ្ញាបង្ការសញ្ញាបង្ហាញគ្រោះថ្នាក់ឬហានិភ័យផ្សេងៗនៅក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា	សេចក្តីណែនាំស្តីពីការបំពាក់ឧបករណ៍ការពារនិងសង្គ្រោះឬស្លាកសញ្ញាបង្ការសញ្ញាបង្ហាញគ្រោះថ្នាក់ឬហានិភ័យផ្សេងៗនៅក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានរៀបចំនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២-២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	207,000
		៥.៧.២ រៀបចំអនុវត្តលំហាត់សាកល្បងក្នុងការបង្ការគ្រោះថ្នាក់ និងហានិភ័យដែលអាចកើតមានជាយថាហេតុ ដល់បុគ្គលិកអប់រំ និងអ្នកសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានរៀបចំអនុវត្តលំហាត់សាកល្បងក្នុងការបង្ការគ្រោះថ្នាក់ និងហានិភ័យដែលអាចកើតមានជាយថាហេតុ	២០២២-២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	54,000
		៥.៧.៣ រៀបចំប្រព័ន្ធផ្តល់ព័ត៌មានជា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំ	២០២២-	ក្រ. ប.ស	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		មុនស្តីពីមុខសញ្ញាគ្រោះថ្នាក់ដែល បណ្តាលមកពីផលប៉ះពាល់នៃការ ប្រែប្រួលអាកាសធាតុនិងគ្រោះធម្ម ជាតិ នានាដូចជា រលកកម្ដៅ ព្យុះ ភ្លៀង ទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួតនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ប្រព័ន្ធផ្តល់ព័ត៌មានជាមុនស្តីពីមុខ សញ្ញាគ្រោះថ្នាក់ដែលបណ្តាលមក ពីផលប៉ះពាល់នៃការប្រែប្រួល អាកាសធាតុនិងគ្រោះធម្មជាតិ នានាដូចជា រលកកម្ដៅ ព្យុះភ្លៀង ទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួត	២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ឧ	
		៥.៧.៤ រៀបចំឯកសារបណ្តុះ បណ្តាលឬផ្សព្វផ្សាយ ស្តីពីវិធានការ បង្ការនិងឆ្លើយតបការសង្គ្រោះបន្ទាន់ ដែលបណ្តាលមកពីផលប៉ះពាល់នៃ ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ នៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនឯកសារបណ្តុះបណ្តាល ឬផ្សព្វផ្សាយ ស្តីពីវិធានការបង្ការ និងឆ្លើយតបការសង្គ្រោះបន្ទាន់ ដែលបណ្តាលមកពីផលប៉ះពាល់ នៃការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ នៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ផលិត	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ប.ស ក្រ. អ.យ.ក	27,000
៥.៨	ជំរុញការដាក់ស្លាក សញ្ញាចរាចរណ៍ និង	៥.៨.១ រៀបចំនិងបំពាក់ស្លាកសញ្ញា ចរាចរណ៍នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំនិងបំពាក់ស្លាកសញ្ញា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ស.ដ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	ការអប់រំផ្សព្វផ្សាយ អំពីច្បាប់ចរាចរណ៍ ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ គ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍		ចរាចរណ៍		ក្រ. អ.យ.ក	
		៥.៨.២ រៀបចំផ្សព្វផ្សាយការយល់ ដឹងពីច្បាប់និងស្លាកសញ្ញាចរាចរណ៍ ផ្លូវគោកដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិក អប់រំនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំផ្សព្វផ្សាយការយល់ដឹងពី ច្បាប់ស្លាកសញ្ញាចរាចរណ៍ផ្លូវគោក ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ស.ដ ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ស	50,000
៥.៩	ជំរុញការអប់រំ ផ្សព្វផ្សាយដើម្បី បង្ការទប់ស្កាត់ការ ចរាចរណ៍ ការចែក ចាយ ការប្រើប្រាស់ គ្រឿងញៀនខុស ច្បាប់នៅក្នុង គ្រឹះស្ថានសិក្សា	៥.៩.១ រៀបចំអភិវឌ្ឍសៀវភៅ “ការ បង្ការ ទប់ស្កាត់ គ្រោះថ្នាក់បង្កដោយ ការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ និងលំនាំនៃការបង្រៀន”សម្រាប់ គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនសៀវភៅ “ការបង្ការ ទប់ស្កាត់ គ្រោះថ្នាក់បង្កដោយការប្រើប្រាស់ គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ និងលំនាំនៃ ការបង្រៀន” សម្រាប់គ្រឹះស្ថាន សិក្សា ដែលបានចែកផ្សាយដល់ បុគ្គលិកនិងអ្នកសិក្សា	២០២១- ២០២២	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	60,000
		៥.៩.២ ផលិតសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយស្តីពីការបង្ការទប់ស្កាត់ការប្រើ ប្រាស់គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់នៅតាម	ចំនួនប្រភេទសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយស្តីពីការបង្ការទប់ស្កាត់ការ ប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	50,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		គ្រឹះស្ថានសិក្សា	នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបាន ផលិត			
		៥.៩.៣ រៀបចំវគ្គផ្សព្វផ្សាយអប់រំស្តី ពីការបង្ការទប់ស្កាត់ការប្រើប្រាស់ គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ដល់សមាជិក ក្រុមប្រឹក្សាកុមារ-យុវជន កាយវិទ្ធិ យុ វជនកាកបាទក្រហម និងយុវជន ស្ម័គ្រចិត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាកុមារ- យុវជន កាយវិទ្ធិ យុវជនកាកបាទ ក្រហម និងយុវជនស្ម័គ្រចិត្ត ដែល បានចូលរួមវគ្គផ្សព្វផ្សាយអប់រំស្តីពី ការបង្ការទប់ស្កាត់ការប្រើប្រាស់ គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ម.ផ ក្រ. ធន.ស	200,000
		៥.៩.៤ រៀបចំទិវាជាតិ និងអន្តរជាតិ ស្តីពីការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រឿងញៀន ខុសច្បាប់នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំទិវាជាតិ និងអន្តរជាតិស្តីពីការ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រឿងញៀនខុស ច្បាប់	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	
៥.១០	ជំរុញការបង្កើតបន្ទប់ ឬសាលាសហសិក្សា នៅតាមសាលារៀន	៥.១០.១ រៀបចំបន្ទប់/បណ្ណាល័យ ឬសាលាសហសិក្សាដោយមានបំពាក់ សម្ភារៈ និងកម្មវិធីច្បាស់លាស់	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាចាប់ពីកម្រិត អនុវិទ្យាល័យរហូតដល់ឧត្តមសិក្សា ដែលបានរៀបចំបន្ទប់/បណ្ណាល័យ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុកភាព និងមេត្រីភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	សម្រាប់អប់រំ ផ្សព្វផ្សាយ ពិគ្រោះ យោបល់ជាប្រចាំ អំពីផលប៉ះពាល់នៃ ការប្រើប្រាស់គ្រឿង ញៀន ការជួញដូរ មនុស្ស និងគ្រោះ ថ្នាក់ចរាចរណ៍ជា ដើម ចាប់ពីកម្រិត អនុវិទ្យាល័យរហូត ដល់ឧត្តមសិក្សា	សម្រាប់អប់រំផ្សព្វផ្សាយ ពិគ្រោះយោ បល់ជាប្រចាំ អំពីផលប៉ះពាល់នៃការ ប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន ការជួញដូរ មនុស្ស និងគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ជា ដើម ចាប់ពីកម្រិតអនុវិទ្យាល័យរហូត ដល់ឧត្តមសិក្សា	ឬសាលាសហសិក្សាដោយមានបំពាក់ សម្ភារៈនិងកម្មវិធីច្បាស់លាស់ សម្រាប់អប់រំផ្សព្វផ្សាយ ពិគ្រោះ យោបល់ជាប្រចាំ អំពីផលប៉ះពាល់ នៃការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន ការ ជួញដូរមនុស្ស និងគ្រោះថ្នាក់ ចរាចរណ៍ជាដើម			
	សម្រាប់អប់រំ ផ្សព្វផ្សាយ ពិគ្រោះ យោបល់ជាប្រចាំ អំពីផលប៉ះពាល់នៃ ការប្រើប្រាស់គ្រឿង ញៀន ការជួញដូរ មនុស្ស និងគ្រោះ ថ្នាក់ចរាចរណ៍ជា ដើម ចាប់ពីកម្រិត អនុវិទ្យាល័យរហូត ដល់ឧត្តមសិក្សា	៥.១០.២ បណ្តុះបណ្តាលជន បង្គោលទទួលបន្ទុកអប់រំផ្សព្វផ្សាយ ពិគ្រោះយោបល់ជាប្រចាំ អំពីផលប៉ះ ពាល់នៃការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន ការជួញដូរមនុស្ស និងគ្រោះថ្នាក់ ចរាចរណ៍ជាដើម ចាប់ពីកម្រិតអនុ វិទ្យាល័យរហូតដល់ឧត្តមសិក្សា	ចំនួនជនបង្គោលទទួលបន្ទុកអប់រំ ផ្សព្វផ្សាយ ពិគ្រោះយោបល់ជា ប្រចាំ អំពីផលប៉ះពាល់នៃការប្រើ ប្រាស់គ្រឿងញៀន ការជួញដូរ មនុស្ស និងគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ជា ដើម ចាប់ពីកម្រិតអនុវិទ្យាល័យ រហូតដល់ឧត្តមសិក្សាត្រូវបាន បណ្តុះបណ្តាល	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៦.១	ជំរុញការអនុវត្ត គោលការណ៍ “សាលារៀនមួយ តំបន់សុខសាន្ត មួយ”	៦.១.១ បង្កើតគោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពី “សាលារៀនមួយ តំបន់សុខ សាន្តមួយ”	គោលការណ៍ណែនាំស្តីពី “សាលា រៀនមួយតំបន់សុខសាន្តមួយ” ត្រូវ បានរៀបចំនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	27,000
		៦.១.២ អនុវត្តនិងវាយតម្លៃការអនុ វត្តគោលការណ៍ណែនាំស្តីពី “សាលា រៀនមួយ តំបន់សុខសាន្តមួយ”	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន ទទួលស្គាល់ថាជា “សាលារៀន មួយ តំបន់សុខសាន្តមួយ”	២០២៣- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. អ.យ.ក	
៦.២	ហាមឃាត់ការយក អាវុធជាតិផ្ទុះ ចូល ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា និងមានវិធានការ អប់រំ	៦.២.១ បញ្ចូលខ្លឹមសារស្តីពីការ ហាមឃាត់ការយកអាវុធយុទ្ធភណ្ឌ និងជាតិផ្ទុះ ចូលក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា ទៅក្នុងបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងរបស់ គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានធ្វើ បច្ចុប្បន្នភាពបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងដោយ បញ្ចូលការហាមឃាត់ការយកអាវុធយុទ្ធភណ្ឌ និងជាតិផ្ទុះចូល	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0
		៦.២.២ បង្កើតយន្តការអនុវត្តការ ហាមឃាត់ការយកអាវុធយុទ្ធភណ្ឌ និងជាតិផ្ទុះ ចូលក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា និងមានវិធានការអប់រំ (យោងច្បាប់	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមាន យន្តការអនុវត្តការហាមឃាត់ការ យកអាវុធជាតិផ្ទុះ ចូលក្នុងគ្រឹះ ស្ថានសិក្សា និងមានវិធានការអប់រំ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		ស្តីពីការគ្រប់គ្រងអាវុធយុទ្ធភណ្ណ គ្រឿងផ្ទុះ និងគ្រាប់រំសេវ)	(យោងច្បាប់ស្តីពីការគ្រប់គ្រង អាវុធ គ្រឿងផ្ទុះ និងគ្រាប់រំសេវ)			
៦.៣	ជំរុញការអប់រំអំពី ច្បាប់ចរាចរណ៍និង លើកកម្ពស់វិធាន ការតាមដងផ្លូវ	៦.៣.១ រៀបចំវេទិកាអប់រំអំពីច្បាប់ ចរាចរណ៍និងលើកកម្ពស់វិធានការ តាមដងផ្លូវ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំវេទិកាផ្សព្វផ្សាយអប់រំអំពី ច្បាប់ចរាចរណ៍និងលើកកម្ពស់ វិធានការតាមដងផ្លូវ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ស.ដ ក្រ. អ.យ.ក	
		៦.៣.២ ផលិតសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយអំពីច្បាប់ចរាចរណ៍និងលើក កម្ពស់វិធានការតាមដងផ្លូវស្របតាម កម្រិតអាយុ	ចំនួនប្រភេទនៃសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយអំពីច្បាប់ចរាចរណ៍និងលើក កម្ពស់វិធានការតាមដងផ្លូវស្រប តាមកម្រិតអាយុ ត្រូវបានផលិត និងផ្សព្វផ្សាយ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ស.ដ ក្រ. ធន.ស ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	50,000
		៦.៣.៣ រៀបចំយន្តការសណ្តាប់ធ្នាប់ ចរាចរណ៍នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ពេលចូល និងចេញពីគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំយន្តការសណ្តាប់ធ្នាប់ ចរាចរណ៍ពេលចូល និងចេញពី គ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		៦.៣.៤ រៀបចំចលនាយុវជន កាកបាទក្រហម យុវជនកាយវិទ្ធុ ក្រុមប្រឹក្សាកុមារ/យុវជន យុវជន ស្ម័គ្រចិត្តនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាឱ្យ ចូលរួមដឹកនាំនិងធ្វើសកម្មភាពអប់រំ ផ្សព្វផ្សាយអំពីច្បាប់ចរាចរណ៍និង លើកកម្ពស់វិធានការតាមដងផ្លូវ	ចំនួនយុវជនកាកបាទក្រហម យុវជនកាយវិទ្ធុ ក្រុមប្រឹក្សាកុមារ/ យុវជន យុវជនស្ម័គ្រចិត្តនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សាឱ្យចូលរួមដឹកនាំ និងធ្វើសកម្មភាពអប់រំផ្សព្វផ្សាយ អំពីច្បាប់ចរាចរណ៍និងលើកកម្ពស់ វិធានការតាមដងផ្លូវ ដែលបានចូល រួម	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	
៦.៤	រៀបចំរបងសាលា រៀន	៦.៤.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំដល់ គ្រឹះស្ថានសិក្សាដើម្បីរៀបចំផែនការ កសាង ថែទាំ ជួសជុលរបងគ្រឹះស្ថាន សិក្សា	សេចក្តីណែនាំដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សា ដើម្បីរៀបចំផែនការកសាង ថែទាំ ជួសជុលរបងគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវ បានរៀបចំនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	០
		៦.៤.២ រៀបចំរបងសាលារៀនស្រប តាមភូមិសាស្ត្រនិងធនធានរបស់មូល ដ្ឋាន	ភាគរយសាលារៀនដែលមានរបង ត្រឹមត្រូវស្របតាមភូមិសាស្ត្រនិង ធនធានរបស់មូលដ្ឋាន	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៦.៥	ជំរុញការធានាសន្តិសុខ សុវត្ថិភាពដល់អ្នកសិក្សា និងបុគ្គលិកអប់រំ	៦.៥.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីយន្តការឆ្លើយតបក្នុងការធានាសន្តិសុខ សុវត្ថិភាពដល់អ្នកសិក្សា និងបុគ្គលិកអប់រំ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	សេចក្តីណែនាំស្តីពីយន្តការឆ្លើយតបក្នុងការធានាសន្តិសុខ សុវត្ថិភាពដល់អ្នកសិក្សា និងបុគ្គលិកអប់រំ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាត្រូវបានរៀបចំនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ម. ផ	០
		៦.៥.២ រៀបចំប្រព័ន្ធការមេរ័សុវត្ថិភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមានប្រព័ន្ធការមេរ័សុវត្ថិភាព	២០២៥- ២០៣០	ក្រ. ម. ផ ក្រ. អ. យ. ក	210,000
		៦.៥.៣ រៀបចំព្រឹត្តិការណ៍ពាក់ព័ន្ធនឹងការជំរុញមាតាបិតា អ្នកអាណាព្យាបាល អ្នកថែទាំកុមារ សហគមន៍និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានចូលរួមទប់ស្កាត់និងការពារកុមារចៀសផុតពីអំពើហិង្សា និងការរំលោភបំពានគ្រប់ទម្រង់	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានរៀបចំព្រឹត្តិការណ៍ពាក់ព័ន្ធនឹងការជំរុញមាតាបិតា អ្នកអាណាព្យាបាល អ្នកថែទាំកុមារ សហគមន៍និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានចូលរួមទប់ស្កាត់និង ការពារកុមារចៀសផុតពីអំពើហិង្សា និងការរំលោភបំពានគ្រប់ទម្រង់	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ក. ក. ន	513,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៦.៦	ជំរុញការអប់រំដល់សិស្ស ដើម្បីមានវិធានការការពារបង្ការទប់ស្កាត់ការលង់ទឹក (អណ្តូងស្រះ ត្រពាំង...)	៦.៦.១ រៀបចំសៀវភៅនិងសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វផ្សាយស្តីពីវិធានការការពារបង្ការទប់ស្កាត់ការលង់ទឹក និងវិធានសង្គ្រោះ	សៀវភៅនិងសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វផ្សាយស្តីពីការវិធានការការពារ បង្ការទប់ស្កាត់ការលង់ទឹក និងវិធានសង្គ្រោះត្រូវបានរៀបចំនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០២៣	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ប ក្រ. ធន.ស ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	40,000
		៦.៦.២ អភិវឌ្ឍសមត្ថភាពស្តីពីវិធានការការពារ បង្ការទប់ស្កាត់ការលង់ទឹក និងវិធានសង្គ្រោះពេលមានករណីលង់ទឹកដល់បុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សាដែលបានអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពពីវិធានការការពារ បង្ការទប់ស្កាត់ការលង់ទឹក និងវិធានសង្គ្រោះពេលមានករណីលង់ទឹក	២០២៣- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	50,000
៦.៧	ជំរុញការចាត់តាំងនាយករងសាលារៀន ១(មួយ)រូប ឱ្យទទួលបន្ទុកខាងផ្នែកសន្តិសុខនិងអ្នកយាម	៦.៧.១ រៀបចំយន្តការឱ្យមាននាយករង១រូបសម្រាប់ទទួលបន្ទុកខាងផ្នែកសន្តិសុខនិងអ្នកយាមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំយន្តការឱ្យមាននាយករង១រូបឱ្យទទួលបន្ទុកខាងផ្នែកសន្តិសុខនិងអ្នកយាម	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0

យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៦.៨	រៀបចំក្រុមប្រឹក្សាកុមារនិងគ្រូទទួលបន្ទុក ដើម្បីចូលរួមថែរក្សាសន្តិសុខពេលយប់ និងថ្ងៃឈប់សម្រាក	៦.៨.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីការថែរក្សាសន្តិសុខពេលយប់ និងថ្ងៃឈប់សម្រាក នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានរៀបចំការថែរក្សាសន្តិសុខពេលយប់ និងថ្ងៃឈប់សម្រាកតាមសេចក្តីណែនាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0
៦.៩	ជំរុញកិច្ចសហការជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន ដើម្បីធានាថាក្លឹបកំសាន្តគ្រប់រូបភាព ស្ថិតនៅចម្ងាយយ៉ាងហោចណាស់២ (ពីរ) គីឡូម៉ែត្រពីគ្រឹះស្ថានសិក្សា	៦.៩.១ ប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីការកំណត់លក្ខខណ្ឌនៃការចេញអាជ្ញាបណ្ណបើកក្លឹបកំសាន្តគ្រប់រូបភាពស្ថិតនៅចម្ងាយយ៉ាងហោចណាស់២ (ពីរ) គីឡូម៉ែត្រពីគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីការកំណត់លក្ខខណ្ឌនៃការចេញអាជ្ញាបណ្ណបើកក្លឹបកំសាន្តគ្រប់រូបភាពស្ថិតនៅចម្ងាយយ៉ាងហោចណាស់២ (ពីរ) គីឡូម៉ែត្រពីគ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបានអនុម័តនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២៤- ២០២៥	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ព.ណ ក្រ. ទ.ច ក្រ. អ.យ.ក	30,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៧.១	អភិវឌ្ឍនិងដាក់ បញ្ចូលកម្មវិធីអប់រំ សុខភាព បំណិន សុខភាព និងសុខ ភាពសាធារណៈ ដទៃទៀត ទៅក្នុង កម្មវិធីសិក្សា	៧.១.១ អភិវឌ្ឍសៀវភៅសិក្សាគោល មុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាព សម្រាប់សិស្ស និងគ្រូប្រើប្រាស់នៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សាចំណេះទូទៅចាប់ពីថ្នាក់ទី១ ដល់ទី១២	សៀវភៅសិក្សាគោលមុខវិជ្ជាអប់រំ សុខភាពសម្រាប់សិស្សនិងគ្រូប្រើ ប្រាស់នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ចំណេះទូទៅចាប់ពីថ្នាក់ទី១ ដល់ទី ១២ ត្រូវបានអភិវឌ្ឍ	២០២១- ២០២៤	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	130,000
		៧.១.២ បោះពុម្ពសៀវភៅសិក្សា គោលមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាព សម្រាប់ សិស្សនិងគ្រូប្រើប្រាស់នៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅចាប់ពី ថ្នាក់ទី១ ដល់ទី១២	ចំនួនសៀវភៅសិក្សាគោលមុខវិជ្ជា អប់រំសុខភាពសម្រាប់សិស្សនិងគ្រូ ប្រើប្រាស់នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ចំណេះទូទៅចាប់ពីថ្នាក់ទី១ ដល់ទី ១២ដែលបានបោះពុម្ពនិងចែក ផ្សាយដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	8,001,000
		៧.១.៣ អភិវឌ្ឍសម្ភារៈឧបទេសរួម បញ្ចូលទាំងឌីជីថលដើម្បីគាំទ្រ សកម្មភាពរៀននិងបង្រៀនមុខវិជ្ជា អប់រំសុខភាពពីថ្នាក់ទី១ដល់ទី១២	៧.១.៣ ចំនួនប្រភេទសម្ភារៈ ឧបទេសរួមបញ្ចូលទាំងឌីជីថល ដើម្បីគាំទ្រសកម្មភាពរៀននិង បង្រៀនមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពពី	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ.ពាក់ព័ន្ធ	300,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
			ថ្នាក់ទី១ដល់ទី១២ត្រូវបានអភិវឌ្ឍ និងដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់			
		៧.១.៤ បំប៉ននិងគាំទ្រគ្រូទទួល បន្ទុកបង្រៀនមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាព នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅ ចាប់ពីថ្នាក់ទី១ ដល់ទី១២	ចំនួនគ្រូទទួលបន្ទុកបង្រៀនមុខ វិជ្ជាអប់រំសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សាចំណេះទូទៅចាប់ពីថ្នាក់ទី១ ដល់ទី១២ ត្រូវបានបំប៉ន	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	2,520,000
		៧.១.៥ បង្កើតសេចក្តីណែនាំអនុវត្ត ស្តីពីការបង្រៀនមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាព នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅ	សេចក្តីណែនាំអនុវត្តស្តីពីការ បង្រៀនមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅ ត្រូវបានអនុម័តនិងដាក់ឱ្យប្រើ ប្រាស់	២០២២- ២០២៤	ក្រ. អ.យ.ក	5,100
៧.២	អភិវឌ្ឍនិងដាក់ បញ្ចូលខ្លឹមសារ ស្តីពី ការអប់រំសុខភាពរួម បញ្ចូលទាំងការបង្ការ	៧.២.១ អភិវឌ្ឍកម្មវិធីសិក្សាលម្អិត ស្តីពីមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់ គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ	កម្មវិធីសិក្សាលម្អិតស្តីពីមុខវិជ្ជា អប់រំសុខភាពសម្រាប់គ្រឹះស្ថាន បណ្តុះបណ្តាលគ្រូ ត្រូវបានអភិវឌ្ឍ និងផ្សព្វផ្សាយ	២០២១- ២០២៤	ក្រ. អ.យ.ក	20,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	ជំងឺឆ្លង និងបញ្ហា សុខភាពសាធារណៈ ដទៃទៀតទៅក្នុង កម្មវិធីសិក្សារបស់ គ្រឹះស្ថានបណ្តុះ បណ្តាលគ្រូ គ្រឹះ ស្ថានសិក្សាចំណេះ ទូទៅគ្រប់កម្រិត និង កម្មវិធីសិក្សានៃគ្រឹះ ស្ថានសិក្សាផ្សេងៗ	៧.២.២ អភិវឌ្ឍសៀវភៅសិក្សា គោលមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់ គរុសិស្សនិងគ្រូឧទ្ទេសនៅតាមគ្រឹះ ស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ	សៀវភៅសិក្សាគោលមុខវិជ្ជាអប់រំ សុខភាពសម្រាប់គរុសិស្សនិងគ្រូ ឧទ្ទេសនៅតាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះ បណ្តាលគ្រូ ត្រូវបានអភិវឌ្ឍ	២០២១- ២០២៤	ក្រ. អ.យក	100,000
		៧.២.៣ បោះពុម្ពសៀវភៅសិក្សា គោលមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់ គរុសិស្សនិងគ្រូឧទ្ទេសនៅតាម គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ	ចំនួនសៀវភៅសិក្សាគោលមុខវិជ្ជា អប់រំសុខភាពសម្រាប់គរុសិស្សនិង គ្រូឧទ្ទេសនៅតាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះ បណ្តាលគ្រូ ត្រូវបានបោះពុម្ពនិង ចែកផ្សព្វផ្សាយ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	100,000
		៧.២.៤ អភិវឌ្ឍសមត្ថភាពគ្រូឧទ្ទេស នៅតាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ ស្តីពីការប្រើប្រាស់សៀវភៅសិក្សា គោលមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់ គ្រូឧទ្ទេសនិងគរុសិស្ស	ចំនួនគ្រូឧទ្ទេសនៅតាមគ្រឹះស្ថាន បណ្តុះបណ្តាលគ្រូស្តីពីការប្រើ ប្រាស់សៀវភៅសិក្សាគោលមុខវិជ្ជា អប់រំសុខភាពសម្រាប់គ្រូឧទ្ទេស និងគរុសិស្សត្រូវបានអភិវឌ្ឍសមត្ថ ភាព	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	513,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		៧.២.៥ រៀបចំសិក្ខាសាលា/ការ បណ្តុះបណ្តាល/សន្និសីទ/ការប្រជុំ ផ្សព្វផ្សាយស្តីពីការអប់រំសុខភាពនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាផ្សេងៗ	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាផ្សេងៗដែល បានរៀបចំសិក្ខាសាលា/ការបណ្តុះ បណ្តាល/សន្និសីទ/ការប្រជុំផ្សព្វ ផ្សាយស្តីពីការអប់រំសុខភាព ប្រចាំ ឆ្នាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
៧.៣	បណ្តុះបណ្តាល គ្រូ ឧទ្ទេសឯកទេសសុខ ភាពសិក្សា នៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា បណ្តុះបណ្តាលគ្រូ	៧.៣.១ បង្កើតដេប៉ាតឺម៉ង់មុខវិជ្ជា ឯកទេសសុខភាពសិក្សានៅតាម គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ/វិទ្យា ស្ថានគរុកោសល្យ/វិទ្យាស្ថានជាតិ អប់រំ	ដេប៉ាតឺម៉ង់មុខវិជ្ជាឯកទេសសុខ ភាពសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថាន បណ្តុះបណ្តាលគ្រូ/វិទ្យាស្ថាន គរុកោសល្យ/វិទ្យាស្ថានជាតិអប់រំ ត្រូវបានបង្កើត	២០២៣- ២០២៥	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	
		៧.៣.២ រៀបចំកម្មវិធីសិក្សាលម្អិត សម្រាប់មុខវិជ្ជាឯកទេសសុខភាព សិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះ បណ្តាលគ្រូ/វិទ្យាស្ថានគរុកោសល្យ/ វិទ្យាស្ថានជាតិអប់រំ	កម្មវិធីសិក្សាលម្អិតសម្រាប់មុខវិជ្ជា ឯកទេសសុខភាពសិក្សានៅតាម គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ/វិទ្យា ស្ថានគរុកោសល្យ/វិទ្យាស្ថានជាតិ អប់រំត្រូវបានរៀបចំនិងអនុម័ត	២០២១- ២០២៥	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		៧.៣.៣ បង្កើតគណៈកម្មការក្រុមគ្រូ ឧទ្ទេសថ្នាក់ជាតិមុខវិជ្ជាសុខភាព សិក្សា	គណៈកម្មការក្រុមគ្រូឧទ្ទេសថ្នាក់ ជាតិមុខវិជ្ជាសុខភាពសិក្សាត្រូវបាន បង្កើតនិងបំពេញមុខងាររបស់ខ្លួន	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	០
		៧.៣.៤ អភិវឌ្ឍសមត្ថភាពគ្រូឧទ្ទេស មុខវិជ្ជាឯកទេសសុខភាពសិក្សានៅ តាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ/ វិទ្យាស្ថានគរុកោសល្យ/វិទ្យាស្ថាន ជាតិអប់រំ	ចំនួនគ្រូឧទ្ទេសមុខវិជ្ជាឯកទេស សុខភាពសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថាន បណ្តុះបណ្តាលគ្រូ/វិទ្យាស្ថានគរុ កោសល្យ/វិទ្យាស្ថានជាតិអប់រំ ដែលបានអភិវឌ្ឍសមត្ថភាព	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	500,000
៧.៤	ជំរុញបណ្តុះ បណ្តាលគរុសិស្ស គរុនិស្សិត ស្តីពីការ អប់រំសុខភាព នៅ តាមគ្រឹះស្ថាន បណ្តុះបណ្តាលគ្រូ	៧.៤.១ បណ្តុះបណ្តាលគរុសិស្ស/គរុ និស្សិតស្តីពីការអប់រំសុខភាពនៅតាម គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ	ចំនួនគរុសិស្ស/គរុនិស្សិតនៅតាម គ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូដែល ទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី ការអប់រំសុខភាព	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	
		៧.៤.២ បណ្តុះបណ្តាលគរុនិស្សិត មុខវិជ្ជាឯកទេសសុខភាពសិក្សានៅ តាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូ/ វិទ្យាស្ថាន	ចំនួនគរុនិស្សិតមុខវិជ្ជាឯកទេស សុខភាពសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថាន បណ្តុះបណ្តាលគ្រូ/វិទ្យាស្ថាន	២០២៣- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
		វិទ្យាស្ថានគរុកោសល្យ/វិទ្យាស្ថាន ជាតិអប់រំ	គរុកោសល្យវិទ្យាស្ថានជាតិអប់រំ ដែលបានបញ្ចប់ការសិក្សា			
៧.៥	ជំរុញការផ្សព្វ ផ្សាយនិងការ អនុវត្តវិធានការ បង្ការទប់ស្កាត់ ហានិភ័យនៃជំងឺ រាតត្បាត ឬគ្រោះ មហន្តរាយនានា	៧.៥.១ ផលិតសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយ ស្តីពីការអនុវត្តវិធានការបង្ការ ទប់ស្កាត់ហានិភ័យនៃជំងឺរាតត្បាត ឬ គ្រោះមហន្តរាយនានាប្រកបដោយប រិយាបន្ន សម្រាប់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនប្រភេទនៃសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយស្តីពីការអនុវត្តវិធានការបង្ការ ទប់ស្កាត់ហានិភ័យនៃជំងឺរាតត្បាត ឬគ្រោះមហន្តរាយនានាប្រកប ដោយបរិយាបន្ន សម្រាប់គ្រឹះស្ថាន សិក្សាត្រូវបានផលិត និង ផ្សព្វផ្សាយ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ភ.ប ក្រ. ធន.ស ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	200,000
		៧.៥.២ រៀបចំយុទ្ធនាការអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយគ្រប់រូបភាពស្តីពីការអនុវត្ត វិធានការបង្ការទប់ស្កាត់ហានិភ័យនៃ ជំងឺរាតត្បាត ឬគ្រោះមហន្តរាយនានា ប្រកបដោយបរិយាបន្នសម្រាប់ គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនយុទ្ធនាការអប់រំផ្សព្វផ្សាយ គ្រប់រូបភាពស្តីពីការអនុវត្តវិធាន ការបង្ការទប់ស្កាត់ហានិភ័យនៃជំងឺ រាតត្បាត ឬគ្រោះមហន្តរាយនានា ប្រកបដោយបរិយាបន្ន ដែលបាន រៀបចំធ្វើសម្រាប់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ភ.ប ក្រ. ធន.ស ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	150,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៧.៦	ជំរុញឱ្យមាន បុគ្គលិកអប់រំទទួល បន្ទុកអប់រំសុខភាព នៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សា	៧.៦.១ កំណត់តម្រូវការបុគ្គលិក អប់រំទទួលបន្ទុកអប់រំសុខភាពនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាតាមនិយាម ច្បាប់សាស្ត្រ	ចំនួនតម្រូវការបុគ្គលិកអប់រំទទួល បន្ទុកអប់រំសុខភាពនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សាទៅតាមនិយាម ដែលបានកំណត់ប្រចាំឆ្នាំ	២០២២- ២០២៥	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0
		៧.៦.២ ជ្រើសរើសនិងចាត់តាំង បុគ្គលិកអប់រំឱ្យទទួលបន្ទុកអប់រំសុខ ភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំដែលបានជ្រើស រើសនិងចាត់តាំងប្រចាំឆ្នាំឱ្យទទួល បន្ទុកអប់រំសុខភាពនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0
		៧.៦.៣ បំប៉នបុគ្គលិកអប់រំដែល ទទួលបន្ទុកអប់រំសុខភាពនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំដែលទទួល បន្ទុកអប់រំសុខភាពនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា ត្រូវបានបំប៉ន ប្រចាំឆ្នាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	1,000,000
៧.៧	ជំរុញបុគ្គលិកអប់រំ ធ្វើជាគំរូក្នុងការអប់រំ សុខភាពដល់អ្នក	៧.៧.១ រៀបចំនិងផ្សព្វផ្សាយសេចក្តី ណែនាំស្តីពីលក្ខខណ្ឌវាយតម្លៃ សាលារៀនល្អ នាយកល្អ គ្រូបង្រៀន	លក្ខខណ្ឌវាយតម្លៃការងារអប់រំសុខ ភាពត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងក្រប ខណ្ឌវាយតម្លៃសាលារៀនល្អ	២០២២- ២០២៣	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ជ.ស	35,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	សិក្សានៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	ល្អមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាព	នាយកល្អ គ្រូបង្រៀនល្អប្រចាំឆ្នាំ			
		៧.៧.២ អនុវត្តសេចក្តីណែនាំ ស្តីពី ការវាយតម្លៃលើកទឹកចិត្តបុគ្គលិក អប់រំសុខភាពគំរូតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនសាលារៀនល្អ នាយកល្អ គ្រូ បង្រៀនល្អមុខវិជ្ជាអប់រំបានចូលរួម ការប្រឡងប្រណាំងប្រចាំ	២០២៤- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	126,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៨ : លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៨.១	ជំរុញការផ្លាស់ប្តូរ ឥរិយាបថជាវិជ្ជ មានរបស់អ្នក សិក្សាក្នុងការកែ លម្អបរិស្ថាន ការលើកកម្ពស់ សុខភាព និង សុខុមាលភាព សង្គម	៨.១.១ សិក្សាស្រាវជ្រាវពីស្ថានភាព ឥរិយាបថរបស់អ្នកសិក្សា (GSHS)	លទ្ធផលសិក្សាស្រាវជ្រាវស្តីពីស្ថាន ភាពឥរិយាបថរបស់អ្នកសិក្សាត្រូវ បានវិភាគនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២៥ និង ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល	150,000
		៨.១.២ រៀបចំបង្កើតនិងបំពាក់ សម្ភារៈ កែលម្អបរិស្ថាន ការលើក កម្ពស់សុខភាព និងសុខុមាលភាព សង្គមនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបាន រៀបចំបំពាក់សម្ភារៈកែលម្អ បរិស្ថាន ការលើកកម្ពស់សុខភាព និងសុខុមាលភាពសង្គម	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
		៨.១.៣ ផ្សព្វផ្សាយស្តីពីការកែលម្អ បរិស្ថាន ការលើកកម្ពស់សុខភាព និងសុខុមាលភាពសង្គមដល់បុគ្គលិក អប់រំ និងអ្នកសិក្សា តំណាងមាតា បិតា អ្នកអាណាព្យាបាល សហគមន៍ អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន	ចំនួនប្រភេទសម្ភារៈអប់រំផ្សព្វ ផ្សាយស្តីពីការកែលម្អបរិស្ថាន ការ លើកកម្ពស់សុខភាព និងសុខុមាល ភាពសង្គម ដល់បុគ្គលិកអប់រំ និង អ្នកសិក្សា តំណាងមាតាបិតា អ្នក អាណាព្យាបាល សហគមន៍ អាជ្ញា ធរមូលដ្ឋាន ត្រូវបានបង្កើតនិង ផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ស ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៨ : លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៨.២	ជំរុញការអនុវត្ត បំណិនសុខភាពនៅ តាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	៨.២.១ អនុវត្តការលាងសម្អាតដៃជាក្រុមប្រចាំថ្ងៃ នៅតាមគ្រឹះស្ថានមត្តេយ្យសិក្សានិងបឋមសិក្សា	ភាគរយនៃគ្រឹះស្ថានមត្តេយ្យសិក្សានិងបឋមសិក្សាដែលបានអនុវត្តការលាងសម្អាតដៃជាក្រុមប្រចាំថ្ងៃ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	
		៨.២.២ អនុវត្តការដុសសម្អាតធ្មេញជាក្រុមនៅតាមគ្រឹះស្ថានមត្តេយ្យសិក្សានិងបឋមសិក្សា	ភាគរយគ្រឹះស្ថានមត្តេយ្យសិក្សានិងបឋមសិក្សាបានអនុវត្តការដុសសម្អាតធ្មេញជាក្រុម	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក	
		៨.២.៣ អនុវត្តបំណិនសុខភាពស្តីពីសុវត្ថិភាពចំណីអាហារនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលត្រូវបានអនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីសុវត្ថិភាពចំណីអាហារនិងអាហារប្រកបដោយសុខភាព	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
		៨.២.៤ អនុវត្តការធ្វើលំហាត់ប្រាណតាមកាលវិភាគសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ភាគរយនៃគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានអនុវត្តការធ្វើលំហាត់ប្រាណតាមកាលវិភាគសិក្សា	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	0
៨.៣	បង្កើនការអប់រំ	៨.៣.១ រៀបចំវគ្គបំប៉នស្តីពីវិធានការ	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំនិងអ្នកសិក្សា	២០២១-	ក្រ. អ.យ.ក	100,000

យុទ្ធសាស្ត្រទី៨ : លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
	វិធានការសង្គ្រោះ បឋមនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	សង្គ្រោះបឋមដល់បុគ្គលិកអប់រំនិង អ្នកសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា គោលដៅ	នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាគោលដៅ ដែលទទួលបានការបំប៉នស្តីពីវិធាន ការសង្គ្រោះបឋម ប្រចាំឆ្នាំ	២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
		៨.៣.២ រៀបចំវគ្គបំប៉នស្តីពីវិធានការ សង្គ្រោះបឋមដល់យុវជននៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សាគោលដៅ	ចំនួនយុវជននៅតាមគ្រឹះស្ថាន សិក្សាគោលដៅដែលទទួលបាន ការបំប៉នស្តីពីវិធានការសង្គ្រោះ បឋម ប្រចាំឆ្នាំ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	100,000
៨.៤	ជំរុញនិងលើកទឹក ចិត្តឱ្យរៀបចំកន្លែង ហាត់ប្រាណនៅតាម គ្រឹះស្ថានសិក្សា	៨.៤.១ រៀបចំកន្លែងធ្វើលំហាត់ ប្រាណនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមាន កន្លែងធ្វើលំហាត់ប្រាណ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	
៨.៥	ជំរុញការអនុវត្តវិធាន អនាម័យជាទៀង ទាត់នៅតាមគ្រឹះ ស្ថានសិក្សា	៨.៥.១ អនុវត្តវិធានអនាម័យជាប្រចាំ នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាស្របតាម លក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹកស្អាតនិង អនាម័យនៅតាមសាលារៀន	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមាន វេនសម្អាតទីធ្លា បន្ទប់រៀន និង បង្គន់អនាម័យ	២០២១- ២០៣០	ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៩ : លើកកម្ពស់ការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌពេលវេលា	ស្ថាប័នទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
៩.១	ជំរុញស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធមាតាបិតា អ្នកអាណាព្យាបាល សហគមន៍ ដៃគូអភិវឌ្ឍ សប្បុរសជន បុព្វជិត និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានឱ្យចូលរួមគាំទ្រ និងអនុវត្តគោលនយោបាយជាតិ ស្តីពីសុខភាពសិក្សា	៩.១.១ ផ្សព្វផ្សាយគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាដល់ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាននៃរដ្ឋបាល ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ឃុំ សង្កាត់ និងដៃគូពាក់ព័ន្ធ	ចំនួនក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ឃុំ សង្កាត់ និងដៃគូពាក់ព័ន្ធដែលបានធ្វើការផ្សព្វផ្សាយគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា	២០២២-២០៣០	ក្រ. ម.ផ ក្រ. ក.ក.ន ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ស ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	153,000
៩.២	ជំរុញមាតាបិតាអ្នកអាណាព្យាបាល សហគមន៍ និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន ឱ្យចូលរួមអនុវត្ត និងតាមដានសុខភាព និងការលូតលាស់របស់អ្នកសិក្សា	៩.២.១ ផ្សព្វផ្សាយពីសារសំខាន់នៃការតាមដានសុខភាព និងការលូតលាស់របស់បុត្រធីតាដល់មាតាបិតា អ្នកអាណាព្យាបាល សហគមន៍ និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានតាមរយៈគ្រឹះស្ថានសិក្សា	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាបានផ្សព្វផ្សាយអំពីសារសំខាន់នៃការតាមដានសុខភាព និងការលូតលាស់របស់បុត្រធីតាដល់មាតាបិតា អ្នកអាណាព្យាបាល សហគមន៍ និងអាជ្ញាធរមូល	២០២២-២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ក.ក.ន ក្រ. អ.យ.ក ក្រ. ធន.ស	

យុទ្ធសាស្ត្រទី៩ : លើកកម្ពស់ការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា						
ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្ររង	សកម្មភាព	សូចនាករ	ក្របខណ្ឌ ពេលវេលា	ស្ថាប័ន ទទួលខុសត្រូវ	ថវិកា (ដុល្លារ)
			ដ្ឋាន ជាប្រចាំឆ្នាំ			
		៩.២.២ ផលិតសម្ភារៈអប់រំស្តីពី ការតាមដានសុខភាព និងការ លូតលាស់របស់អ្នកសិក្សា	ចំនួនប្រភេទសម្ភារៈអប់រំស្តីពី ការតាមដានសុខភាព និងការ លូតលាស់របស់អ្នកសិក្សាត្រូវ បានផលិតនិងផ្សព្វផ្សាយ	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ស.ខ.ល ក្រ. ក.ក.ន ក្រ. ពាក់ព័ន្ធ	27,000
៩.៣	បន្ស៊ីសកម្មភាពការងារ សុខភាពសិក្សាជាមួយកម្ម វិធីជាតិ ស្តីពីការអភិវឌ្ឍ តាមបែបប្រជាធិបតេយ្យ នៅថ្នាក់ក្រោមជាតិ	៩.៣.១ រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តី ពីការបញ្ចូលសកម្មភាពការងារ សុខភាពសិក្សាទៅក្នុងផែនការ វិនិយោគរបស់ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ឃុំ សង្កាត់ដោយមានកញ្ចប់ ថវិកាច្បាស់លាស់	ចំនួនក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ឃុំ សង្កាត់ ដែលបានបញ្ចូល សកម្មភាពការងារសុខភាព សិក្សាទៅក្នុងផែនការ វិនិយោគ ដោយមានកញ្ចប់ថវិកា ច្បាស់លាស់	២០២២- ២០៣០	ក្រ. ម.ផ	

៣.៣ សុចនាករស្នូលនៃយុទ្ធសាស្ត្រនីមួយៗ

ល.រ	សុចនាករស្នូល	ទិន្នន័យគោល ២០២១	ចំណុចដៅ ២០២៥	ចំណុចដៅ ២០៣០
យុទ្ធសាស្ត្រទី១ ៖ អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ				
១	ចំនួនក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធរដ្ឋបាលរាជធានីខេត្ត រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងគ្រឹះស្ថានសិក្សាបានរៀបចំបន្ស៊ីផែនការប្រតិបត្តិប្រចាំឆ្នាំឆ្លើយតបទៅនឹងផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា	០	៣០%	៧០%
យុទ្ធសាស្ត្រទី២ ៖ លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ				
២	ភាគរយអ្នកសិក្សាដែលទទួលបានសេវាពិនិត្យវាស់តំហើញ និងការស្តាប់ប្រចាំឆ្នាំ	០	២៥%	៥០%
៣	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមានបន្ទប់សុខភាពស្របតាមស្តង់ដារអប្បបរមា	០	១០០	៣០០
៤	ភាគរយនៃគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំឱ្យមានសម្ភារៈសង្គ្រោះបឋម	៤៣%	៦០%	៨០%
៥	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំបានទទួលការបំប៉នពីគោលការណ៍ប្រតិបត្តិស្តីពីការសង្គ្រោះសុខភាពផ្លូវចិត្តបឋមនិងការស្វែងរកសេវាសុខភាពផ្លូវចិត្ត	២០០	១ ០០០	២ ០០០
យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ ៖ លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ				
៦	ចំនួនបុគ្គលិកអប់រំនៅថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ក្រោមជាតិបានបណ្តុះបណ្តាលពីជំនាញអាហារូបត្ថម្ភ	០	២	១០
៧	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមានអាហារដ្ឋានប្រកបដោយសុវត្ថិភាពនិងសុខភាពស្របតាមបទដ្ឋានអប្បបរមា	០	១០០	៥០០

ល.រ	សូចនាករស្នូល	ទិន្នន័យគោល ២០២១	ចំណុចដៅ ២០២៥	ចំណុចដៅ ២០៣០
បុព្វសម្រេច៤ ៖ លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ				
៨	ភាគរយសាលារៀនដែលមានចំណាត់ថ្នាក់កម្រិត១ឡើងទៅមានការកើនឡើង	៨២,៣%	៨៨%	៩៥%
៩	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមានទឹកស្អាតប្រើប្រាស់	៧៩,៩%	៨៦%	៩៥%
១០	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមានបែងចែកបង្គន់អនាម័យស្រី-ប្រុស	៨៣,៤%	៨៨%	៩៥%
១១	ភាគរយគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលមានបរិក្ខារលាងសម្អាតដៃ	៨១,៨%	៨៨%	៩៥%
បុព្វសម្រេច៥ ៖ លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព				
១២	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលរៀបចំការគ្រប់គ្រងសំរាមនិងសំណល់រឹងតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេស	១ ៥៥១	២ ២០០	៣ ០០០
បុព្វសម្រេច៦ ៖ លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា				
១៣	ចំនួនគ្រឹះស្ថានសិក្សាដែលបានទទួលស្គាល់ថាជា “សាលារៀនមួយ តំបន់សុខសាន្តមួយ”	០	៥០	១០០
១៤	ភាគរយសាលារៀនដែលមានរបងត្រឹមត្រូវស្របតាមភូមិសាស្ត្រនិងធនធានរបស់មូលដ្ឋាន	៥៦,៩%	៦៣%	៧០%
បុព្វសម្រេច៧ ៖ លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព				
១៥	ចំនួនសៀវភៅសិក្សាគោលមុខវិជ្ជាអប់រំសុខភាពសម្រាប់សិស្សនិងគ្រូប្រើប្រាស់នៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅចាប់ពីថ្នាក់ទី១ ដល់ទី១២ ដែលបានបោះពុម្ពនិងចែកផ្សាយដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	០	៤ ៥០០ ០០០	៦ ៧០០ ០០០

ល.រ	សូចនាករស្នូល	ទិន្នន័យគោល ២០២១	ចំណុចដៅ ២០២៥	ចំណុចដៅ ២០៣០
១៦	ចំនួនគុនិស្សិតមុខវិជ្ជាឯកទេសសុខភាពសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានបណ្តុះបណ្តាលគ្រូវិទ្យាស្ថានគរុកោសល្យវិទ្យាស្ថានជាតិអប់រំ ដែលបានបញ្ចប់ការសិក្សា	០	០	១០០
បុព្វសាស្ត្រទី៨ ៖ លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព				
១៧	ភាគរយនៃគ្រឹះស្ថានមត្តេយ្យសិក្សានិងបឋមសិក្សាដែលបានអនុវត្តការលាងសម្អាតដៃជាក្រុមប្រចាំថ្ងៃ	៦១%	៦៧%	៧៥%
១៨	ភាគរយគ្រឹះស្ថានមត្តេយ្យសិក្សានិងបឋមសិក្សាបានអនុវត្តការដុសសម្អាតធ្មេញជាក្រុម	២៣%	២៦%	៣០%
១៩	ភាគរយនៃគ្រឹះស្ថានបឋមសិក្សាដែលបានអនុវត្តកម្មវិធីអប់រំកាយនិងកីឡា	៨០	៨៧%	៩៥%
២០	ភាគរយនៃគ្រឹះស្ថានមធ្យមសិក្សាដែលបានអនុវត្តកម្មវិធីអប់រំកាយនិងកីឡា	៥២	៦២%	៧៥%
បុព្វសាស្ត្រទី៩ ៖ លើកកម្ពស់ការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា				
២១	ចំនួនក្រុង ស្រុក ខណ្ឌដែលបានបញ្ចូលសកម្មភាពការងារសុខភាពសិក្សាទៅក្នុងផែនការវិនិយោគដោយមានកញ្ចប់ថវិកាច្បាស់លាស់	១៤	៣០	៥០

៤- កាលវិភាគរៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត

ល.រ	លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត	ក្របខណ្ឌពេលវេលា									
		2021	2022	2023	2024	2025	2026	2027	2028	2029	2030
យុទ្ធសាស្ត្រទី១ : អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ											
១	រៀបចំយន្តការការងារគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា	x	x								
២	រៀបចំបង្កើតគណៈកម្មការសុខភាពសិក្សារាជធានីខេត្ត	x	x	x							
៣	រៀបចំបង្កើតក្រុមការងារសុខភាពសិក្សាថ្នាក់រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ		x	x							
៤	ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពរចនាសម្ព័ន្ធសុខភាពសិក្សានៃមន្ទីរអប់រំ យុវជន និងកីឡារាជធានី ខេត្ត ការិយាល័យអប់រំ យុវជន និងកីឡា ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ	x	x	x							
៥	រៀបចំអនុក្រឹត្យស្តីពីសុខភាពសិក្សា		x	x	x						
យុទ្ធសាស្ត្រទី២ : លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ											
១	រៀបចំសេចក្តីណែនាំដល់គ្រឹះស្ថានសិក្សាឱ្យរៀបចំបទបញ្ជាសុខភាពដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងបទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងរបស់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	x	x	x	x	x	x	x	x	x	x
២	រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីស្តង់ដារអប្បបរមានៃបន្ទប់	x	x	x							

ល.រ	លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត	ក្របខណ្ឌពេលវេលា									
		2021	2022	2023	2024	2025	2026	2027	2028	2029	2030
	សុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា										
៣	រៀបចំប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីការពិនិត្យសុខភាពនិងកាយសម្បទាដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ	x	x	x							
៤	រៀបចំវិធានណែនាំស្តីពីការពិនិត្យសុខភាពនិងកាយសម្បទាដល់អ្នកសិក្សានៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា			x	x						
យុទ្ធសាស្ត្រទី៣ : លើកកម្ពស់ការផ្តល់អាហារូបត្ថម្ភ											
១	រៀបចំប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីបច្ចេកទេសកសិកម្មនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា			x	x						
២	បង្កើតបទដ្ឋានអប្បបរមាអាហារូបត្ថម្ភប្រកបដោយលក់ដូរនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា				x	x					
៣	រៀបចំស្តង់ដារសុវត្ថិភាពអាហារូបត្ថម្ភនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា				x	x					
យុទ្ធសាស្ត្រទី៤ : លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ											
១	ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពសេចក្តីណែនាំអនុវត្តលក្ខខណ្ឌអប្បបរមាស្តីពីទឹកស្អាតនិងអនាម័យនៅតាមសាលារៀន		x	x	x	x					
យុទ្ធសាស្ត្រទី៥ : លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព											
១	រៀបចំស្តង់ដារបរិស្ថានសម្រាប់គ្រឹះស្ថានសិក្សា	x									
២	រៀបចំសេចក្តីណែនាំអនុវត្តស្តីពីការគ្រប់គ្រងសំរាម		x	x	x						

ល.រ	លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត	ក្របខណ្ឌពេលវេលា									
		2021	2022	2023	2024	2025	2026	2027	2028	2029	2030
	និងកាកសំណល់រាវ រឹង ផ្សេងនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សា ស្របតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេស										
៣	រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីការបំពាក់ឧបករណ៍ការពារ និងសង្គ្រោះបុស្តកសញ្ញាបង្ការ សញ្ញាបង្ហាញគ្រោះ ថ្នាក់ឬហានិភ័យផ្សេងៗនៅក្នុងបរិវេណគ្រឹះស្ថានសិក្សា		x	x							
យុទ្ធសាស្ត្រទី៦ : លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា											
១	បង្កើតគោលការណ៍ណែនាំស្តីពី “សាលារៀនមួយ តំបន់សុខសាន្តមួយ”		x	x							
២	ប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីការកំណត់លក្ខខណ្ឌនៃការ ចេញអាជ្ញាបណ្ណបើកក្លឹបកំសាន្តគ្រប់រូបភាពស្ថិតនៅ ចម្ងាយយ៉ាងហោចណាស់២(ពីរ) គីឡូម៉ែត្រពី គ្រឹះស្ថានសិក្សា				x	x					
យុទ្ធសាស្ត្រទី៧ : លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព											
១	បង្កើតសេចក្តីណែនាំអនុវត្តស្តីពីការបង្រៀនមុខវិជ្ជា អប់រំសុខភាពនៅតាមគ្រឹះស្ថានសិក្សាចំណេះទូទៅ		x	x	x						
យុទ្ធសាស្ត្រទី៨ : លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព											
យុទ្ធសាស្ត្រទី៩ : លើកកម្ពស់ការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា											

ល.រ	លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្ត	ក្របខណ្ឌពេលវេលា									
		2021	2022	2023	2024	2025	2026	2027	2028	2029	2030
១	រៀបចំសេចក្តីណែនាំស្តីពីការបញ្ចូលសកម្មភាពការងារសុខភាពសិក្សាទៅក្នុងផែនការវិនិយោគរបស់ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ ឃុំ សង្កាត់ ដោយមានកញ្ចប់ថវិកាច្បាស់លាស់		x	x	x	x	x	x	x	x	x

៥- គម្រោងចំណាយ

ដើម្បីអនុវត្តផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា ឆ្នាំ២០២១-២០៣០នេះ ត្រូវប្រើប្រាស់ថវិកាជាតិ តាមក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ ដែលត្រូវគ្រោងថវិកានៅក្នុងកញ្ចប់ថវិការបស់សាមីក្រសួង ស្ថាប័ននីមួយៗ និងថវិកាដែលបានមកពីដៃគូផ្សេងៗរួមបញ្ចូលដៃគូអភិវឌ្ឍ ផ្នែកឯកជន សង្គមស៊ីវិល សប្បុរសជន និងប្រកាសផ្សេងៗទៀត។

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្រ	តម្រូវការថវិកាប៉ាន់ស្មាន (គិតជាដុល្លារអាមេរិក)			ប្រភពថវិកា
		២០២១-២០២៣	២០២៤-២០២៦	២០២៧-២០៣០	
១	អភិវឌ្ឍក្របខណ្ឌច្បាប់និងយន្តការ	៣៧៩ ០០០	៤៨៥ ០០០	៦២៨ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
២	លើកកម្ពស់សុខភាពចាំបាច់ដល់អ្នកសិក្សានិងបុគ្គលិកអប់រំ	៧ ១៣៤ ០០០	៧ ៣៥៣ ០០០	៩ ៧៨៤ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
៣	លើកកម្ពស់ការផ្តល់ អាហារូបត្ថម្ភ	៣ ៦០១ ៧០០	៦៩០ ៧០០	៨៦០ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
៤	លើកកម្ពស់ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ	៤ ៦១១ ០០០	៤ ៦៣៧ ០០០	៦ ១៥៦ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
៥	លើកកម្ពស់បរិស្ថានសិក្សាប្រកបដោយសុវត្ថិភាព បរិយាបន្ន ជាសុភាព និងមេត្រីភាព	៨៨៨ ៩០០	១ ០៦៧ ៦០០	១ ២០២ ៨០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
៦	លើកកម្ពស់សន្តិសុខនិងសណ្តាប់ធ្នាប់ក្នុងគ្រឹះស្ថានសិក្សា	១៨១ ២៥០	៣១៣ ៧៥០	៤២៥ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
៧	លើកកម្ពស់ការអប់រំសុខភាព	៣ ៤១២ ៩០០	៤ ៥១១ ២០០	៥ ៨៧៦ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
៨	លើកកម្ពស់ការអនុវត្តបំណិនសុខភាព	៦០ ០០០	១៣៥ ០០០	១៥៥ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ
៩	លើកកម្ពស់ការចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការលើកកម្ពស់សុខភាពសិក្សា	៤០ ០០០	៦០ ០០០	៨០ ០០០	ថវិកាជាតិ/ថវិកាដៃគូ

ល.រ	យុទ្ធសាស្ត្រ	តម្រូវការថវិកាប៉ាន់ស្មាន (គិតជាដុល្លារអាមេរិក)			ប្រភពថវិកា
		២០២១-២០២៣	២០២៤-២០២៦	២០២៧-២០៣០	
	សរុប	១៧ ០៦៨ ៧៥០	១៩ ២៥៣ ២៥០	២៥ ១៦៦ ៨០០	
	សរុបរួម	៦១ ៤៨៨ ៨០០			

៦- ការតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃ

ការតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាឆ្នាំ២០២១-២០៣០ ជាវិធានក្នុងការធានាឱ្យការអនុវត្តគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សា អាចសម្រេចបានតាមគោលបំណងនិងលទ្ធផលរំពឹងទុកដែលបានកំណត់ ។

ផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សានេះ នឹងត្រូវមានការវាយតម្លៃពាក់កណ្តាលអាណត្តិក្នុងឆ្នាំ២០២៥ និងវាយតម្លៃបញ្ចប់នៅឆ្នាំ២០៣០ ដើម្បីវាស់វែងលទ្ធផលនៃការអនុវត្តការងារសុខភាពសិក្សាទាំងមូល ។ ការវាយតម្លៃទាំងពីរដំណាក់កាលខាងលើនេះត្រូវមានការចូលរួមពីភាគីពាក់ព័ន្ធ ពិសេសមានការយល់ព្រមពីគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា ។ លើសពីនេះគួរមានការសិក្សាស្រាវជ្រាវសំខាន់ៗដើម្បីពិនិត្យស៊ីជម្រៅពីបញ្ហាអាទិភាពរបស់គោលនយោបាយផងដែរ ។

ក្រសួង ស្ថាប័នដែលជាសមាជិកគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា និងភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត ត្រូវរៀបចំប្រព័ន្ធឬយន្តការពិនិត្យ តាមដាន និងវាយតម្លៃសកម្មភាពសុខភាពសិក្សារៀងៗខ្លួនទាំងនៅថ្នាក់ជាតិនិងក្រោមជាតិដើម្បីវាស់វែងវឌ្ឍនភាពស្របតាមផែនការសកម្មភាពជាតិនេះ ។ ប្រព័ន្ធ ឬយន្តការតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃ ត្រូវផ្សារភ្ជាប់ជាមួយ ផែនការនៃការចុះពិនិត្យតាមដាន ការផ្តល់និងបញ្ជូនរបាយការណ៍ ព្រមទាំងទម្រង់សកម្មភាពចុះពិនិត្យតាមដានលទ្ធផលនៃសកម្មភាពនីមួយៗ ។

ការប្រជុំបូកសរុបលទ្ធផលការងារពាក់កណ្តាលឆ្នាំ និងប្រចាំឆ្នាំ ត្រូវរៀបចំជាទៀងទាត់ចាប់ពីឆ្នាំ២០២១តទៅ ក្នុងគោលបំណងពិនិត្យវឌ្ឍនភាពផ្នែកតាមសូចនាករដែលបានកំណត់ក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រនីមួយៗ តាមរយៈការចូលរួមរបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន និងភាគីពាក់ព័ន្ធ ជូនគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា ដើម្បីវាយការណ៍បន្តជូនរាជរដ្ឋាភិបាលតាមកាលកំណត់ ។

លេខាធិការដ្ឋាននៃគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា និងអនុគណៈកម្មការជំនាញពាក់ព័ន្ធនឹងការងារសុខភាពសិក្សា ត្រូវទទួលបានការពង្រឹងសមត្ថភាពដើម្បីធ្វើការសម្របសម្រួលយន្តការនៃការតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃ ព្រមទាំងប្រមូលរបាយការណ៍វឌ្ឍនភាពនៃការងារសុខភាពសិក្សាពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ ។

កម្មវិធី និងសេវាសុខភាពសិក្សានានា ដែលបានគាំទ្រ ឬអនុវត្តដោយដៃគូអភិវឌ្ឍ សង្គមស៊ីវិល ឬ វិស័យឯកជន ត្រូវទទួលបានការសហការតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃដោយក្រសួង ស្ថាប័ន ទទួល បន្ទុក ។ លទ្ធផលតាមដាន ត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃកម្មវិធី និងសេវាសុខភាពសិក្សានានា ដែលបានគាំទ្រ ឬអនុវត្តដោយដៃគូអភិវឌ្ឍ សង្គមស៊ីវិល ឬ វិស័យឯកជន ត្រូវវាយការណ៍ជូនលេខាធិការដ្ឋាននៃគណៈកម្មាធិការអន្តរក្រសួងស្តីពីសុខភាពសិក្សា ។ ឧត្តមានុវត្តនៃអន្តរាគមន៍របស់

បណ្តាភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងនោះ គួរត្រូវបានរៀបចំចងក្រងជាឯកសារសម្រាប់ធ្វើជាមូលដ្ឋានដល់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការពង្រីកកម្មវិធី និងសេវាទាំងនោះ ស្របតាមលទ្ធភាព និងសមត្ថភាពរបស់ខ្លួន ។

ក្រសួង ស្ថាប័ន ឬភាគីពាក់ព័ន្ធ ត្រូវកំណត់ផែនការថវិកាលម្អិតនិងសូចនាករតាមកម្មវិធី និងសកម្មភាពនីមួយៗ ហើយត្រូវរៀបចំជាឯកសារឧបសម្ព័ន្ធដើម្បីជាឧបករណ៍តាមដានលទ្ធផលដែលបានអនុវត្តតាមឆ្នាំនីមួយៗ ក៏ដូចជាសម្រាប់វិភាគក្នុងការអនុវត្តសកម្មភាពបន្តនាឆ្នាំបន្ទាប់ ។

ល.រ	បរិយាយនៃសកម្មភាពការងារ	ក្របខណ្ឌពេលវេលា	អ្នកទទួលខុសត្រូវ
១	ការពិនិត្យឡើងវិញពាក់កណ្តាលអាណត្តិ	២០២៥	គ.អ.សស
២	ការពិនិត្យឡើងវិញចុងអាណត្តិ	២០៣០	គ.អ.សស
៣	បូកសរុបវឌ្ឍនភាពនៃការងារសុខភាពសិក្សា	២៥/១ឆ្នាំ	លេខាធិការដ្ឋាននៃគ.អ.ស.ស.
៤	របាយការណ៍វឌ្ឍនភាពនៃការងារសុខភាពសិក្សាតាមក្រសួងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ	២៥/១ឆ្នាំ	លេខាធិការដ្ឋាននៃគ.អ.ស.ស.

៧- សេចក្តីសន្និដ្ឋាន

ផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាឆ្នាំ២០២១-២០៣០ ជាផែនទីបង្ហាញផ្លូវសម្រាប់ចូលរួមអភិវឌ្ឍមូលធនមនុស្សប្រកបដោយសក្តានុពល មានកាយសម្បទារឹងមាំ ចិត្តសម្បទាល្អ ដែលអាចឈានទៅចាប់យកវិជ្ជាសម្បទាតាមទេពកោសល្យរបស់ខ្លួន ពង្រឹងបាននូវបំណិនសម្បទា និងមានចរិយាសម្បទាជាពលរដ្ឋពេញលេញ ដើម្បីរួមចំណែកអភិវឌ្ឍសង្គមកម្ពុជាប្រកបដោយវិបុលភាពកិត្យានុភាព ស្របតាមចក្ខុវិស័យនៃក្របខណ្ឌគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាព ដែលចង់ឃើញប្រទេសកម្ពុជាក្លាយជាប្រទេសចំណូលមធ្យមកម្រិតខ្ពស់ត្រឹមឆ្នាំ២០៣០ខាងមុខ ។ ដើម្បីសម្រេចបាននូវមហិច្ឆតាខាងលើនេះ តម្រូវឱ្យមានកិច្ចសហការគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ និងមានការគាំទ្រប្រកបដោយស្មារតីយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ ពីគ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័ន និងភាគីពាក់ព័ន្ធគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ ។ ជាងនេះទៅទៀត តម្រូវឱ្យមានយន្តការ និងបទដ្ឋានគតិយុត្ត ដើម្បីបង្កើតនូវយន្តការគាំទ្រ ក្នុងការងារសម្របសម្រួល ការងារប្រតិបត្តិ ការងារផ្សព្វផ្សាយឱ្យបានទូលំទូលាយ និងការកៀរគរជំនួយពីគ្រប់មជ្ឈដ្ឋានសំដៅលើកកម្ពស់ប្រសិទ្ធភាពនៃការអនុវត្តផែនការសកម្មភាពជាតិស្តីពីសុខភាពសិក្សាឆ្នាំ២០២១-២០៣០នេះ ។

អក្សរកាត់

- អ.យ.ក : ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា
- គ.វ.ម : ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី
- ម.ផ : ក្រសួងមហាផ្ទៃ
- ស.អ.យ : ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា
- ស.ខ.ល : ក្រសួងសុខាភិបាល
- ក.ធស : ក្រសួងធម្មការនិងសាសនា
- ក.ប : ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ
- ក.ព.ជ : ក្រសួងការពារជាតិ
- ស.ហ.វ : ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ
- ក.ស.ក : ក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ
- ក.អ.ជ : ក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ
- ព.ណ : ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម
- ខ.វ.ប.ន : ក្រសួងឧស្សាហកម្ម វិទ្យាសាស្ត្រ បច្ចេកវិទ្យា និងនវានុវត្តន៍
- ផ.ក : ក្រសួងផែនការ
- ប.ស្ថ : ក្រសួងបរិស្ថាន
- ព.ម : ក្រសួងព័ត៌មាន
- ក.យ : ក្រសួងយុត្តិធម៌
- ទ.វ.ព.អ : ក្រសួងទំនាក់ទំនងជាមួយរដ្ឋសភា-ព្រឹទ្ធសភា និងអធិការកិច្ច
- ប.ទ : ក្រសួងប្រៃសណីយ៍និងទូរគមនាគមន៍
- ក.វ.វ.ស : ក្រសួងវប្បធម៌និងវិចិត្រសិល្បៈ
- ទ.ច : ក្រសួងទេសចរណ៍
- ក.ក.ន : ក្រសួងកិច្ចការនារី
- ម.ស : ក្រសួងមុខងារសាធារណៈ
- ស.ជ : ក្រសួងសាធារណៈការនិងដឹកជញ្ជូន
- CDHS : Cambodia Demographic and Health Survey
- FIDR : Foundation for International Development/Relief
- GSHS : Global School Health Survey
- STH : Soil-Transmitted Helminthiasis
- WHO : World Health Organization

គាំទ្រការបោះពុម្ពលើកទី១ ចំនួន ១ ៥០០ច្បាប់



german
cooperation
DEUTSCHE ZUSAMMENARBEIT

អនុវត្តដោយ: giz Deutsche Gesellschaft
für Internationale
Zusammenarbeit (GIZ) GmbH